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Naar de

 vaccinatie of 
testlocatie?

   Wij zijn ingericht op coronavervoer.
Veilig en goed geregeld!

Piets Weer  
Morgen regen
Vannacht komen de onweers-
buien dichterbij, maar is er 
bij ons in het Waddengebied 
ook kans op mist. Morgen ver-
dwijnt de mist. Een gebied met 
regen en een buiig karakter 
neemt het over. Met een ma-
tige zuidwest tot westenwind 
blijft de temperatuur steken bij 
16 of 17 graden. Zondag kan 
het droog blijven met zon en 
18 graden. Een matige noord 
tot noordwestenwind.

Uitgebreid weerbericht op pagina 2.

Kimswerderweg 27 Harlingen 
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GEHELE MAAND JUNI 

gratis zomer 
vakantiecheck

Ina Sjerps burgemeester aan zee

Ina Sjerps is afgelopen maandag in de Grote Kerk aangesteld als burge-
meester van Harlingen. Hier is een kennismakingsinterview.

Waarom heeft u voor het burg-
meesterschap in Harlingen ge-
kozen?
Ik zou nooit burgemeester willen 
zijn van een gemeente waar je niets 
mee hebt. En ik zal niet zeggen dat 
ik veel in Harlingen ben geweest, 
want ik ben net als alle Nederlan-
ders hier geweest voor de boot. 
Maar toen ik het profiel las - trots, 
eigenzinnig, recht door zee, hechten 
aan rechtvaardigheid - dacht ik: dit 
is bijzonder. En de omvang van de 
gemeente spreekt me aan.
Ik heb in heel grote gemeenten ge-
werkt, en in deze fase wil ik heel 
graag een kleine gemeente, waar je 
ook echt in contact bent met men-
sen. Zowel de mensen die het werk 
van de gemeente doen, als de men-
sen voor wie we het doen.
En de stad zelf; de mooie monumen-
tale stad aan zee. Ik ben gek op wa-
ter. Ik ben geboren vlakbij het IJs-
selmeer. Wij wonen nu in Den Haag, 
tien minuutjes fietsen van zee. Dat 
vind ik gewoon geweldig. Maar het 
belangrijkste is dat ik het gevoel heb 
dat ik bij dat profiel pas. En dat dat 
profiel bij mij past.

Altijd al burgemeester willen 
worden?
Nee. Ik heb heel verschillende func-
ties gehad en je leven loopt op een 
bepaalde manier; je wordt ergens 
voor gevraagd of je rolt ergens in. 
Ik heb vaker over het burgemees-
terschap nagedacht. Er zitten heel 
mooie kanten aan, maar ook wel 
nieuwe dingen, waarvan ik denk: ik 
ben benieuwd hoe dat gaat.
Ik heb het vooral lang niet gedaan, 
omdat ik opgroeiende kinderen had. 
En bij een burgemeester hoort ook 
verhuizen en dat je minder priva-
cy hebt. En voor mij is mijn gezin 
ook heel belangrijk, en mijn man 
en kinderen hechten heel erg aan 
hun voetbalclub en hun wijk. Dus 
dat wilde ik niet voor mijn carrière 
doorkruisen. Nu staan onze beide 
zonen op eigen benen, dus is het 
veel makkelijker te doen.
Mijn man blijft in Den Haag, want 

hij werkt daar en hij heeft een 
voetbalclub waar hij al sinds 1989 
voetbalt met een team, inmiddels 
veteranen. Dat is voor hem heel be-
langrijk, dat is zijn vriendenkring. 
De jongens zijn nog heel vaak in Den 
Haag, logeren daar, voetballen ook 
nog bij dezelfde club. Dat laten we 
gewoon even zo en dat hebben we al 
vaker gedaan. Toen ik in Apeldoorn 
werkte, had ik daar een flat en toen 
ik in Rotterdam werkte had ik een 
flat in Rotterdam. We hebben in 
Harlingen een huis gekocht en Kees 
komt gewoon vaak naar mij toe. En 
we hebben speciaal een huis gekocht 
waarin de jongens een eigen kamer 
hebben.

Wat voor burgemeester kunnen 
wij verwachten?
Ik hoop eentje waar je een beetje 
mee kunt lachen. Ik heb heel veel 
verschillende banen gehad en ik heb 
een groot netwerk opgebouwd. Ik 
hoop met wat ik kan en wie ik ben, 
iets te kunnen betekenen voor Har-
lingen en de Harlingers. Het is niet 
zo dat ik even kom binnenvliegen 
met een masterplan voor Harlingen 
tot in 2073 of zo. Nee, ik kom om te 
kijken wat Harlingen en de Harlin-
gers graag willen dat ik voor ze doe. 
Ik ga in de binnenstad wonen en ik 
hoop ook heel veel in de stad te zijn, 
en ook in de dorpen. Ik begin trou-
wens in Winaam; ik ga zes weken 
in een vakantieappartement wonen 

omdat het huis later wordt opgele-
verd.

Bij het googelen op ‘Ina Sjerps’ 
geeft de zoekmachine sugges-
ties. Als eerste Harlingen en dan 
PvdA. Even verder zoeken en 
dan lezen we iets over een ‘di-
recte stijl’.
Klopt. Ik ben van origine Westfries. 
Harlingers en Westfriezen lijken op 
elkaar. Ze zijn direct, open, benader-
baar, ze zijn wel recht voor z’n raap 
en ze hechten aan eerlijkheid.

Wat was uw eerste kennisma-
king met Harlingen?
Zoals alle Nederlanders: de boot. In 
m’n middelbareschooltijd gingen we 
op de fiets over de Afsluitdijk, en 
naar Terschelling. Wij gingen nooit 
met het gezin op vakantie. Ik kom 
uit een tuindersgezin en in de zomer 
hadden we tulpenbollen, dus wij gin-
gen nooit met het gezin op vakantie. 
We zijn twee of drie keer in ons le-
ven met zeven kinderen en vader en 
moeder een dagje erop uit geweest. 
Toen ik 12 of 13 was ben ik met mijn 
zus en een paar schoolvriendinnen 
van m’n zus voor het eerst op vakan-
tie geweest buiten de familiekring. 
Dat was op Terschelling en toen ben 
ik in Harlingen geweest. Later ben ik 
niet meer in Harlingen geweest. Wel 
voorafgaand aan de sollicitatie.

Wat was toen de eerste indruk?
Nou, het was corona-tijd, het regen-
de, het was koud, het was verlaten. 
Alles was dicht, dus het was niet 

op z’n allercharmantst. Maar daar 
moet je doorheen kijken, dan zie je 
een prachtige stad.

Heeft u hobby’s?
Ik heb altijd veel gewerkt, ook meer-
dere functies naast elkaar, en ik heb 
een heel fijn gezin met twee heel 
mooie jongens. Als je dan ook nog 
elk weekend wilt bergbeklimmen, 
dan gaat dat niet. Mijn hobby’s zijn 
bescheiden en de belangrijkste lief-
de in mijn leven is m’n gezin. Kees 
en ik zijn heel gek op onze kinderen 
en daar doen we veel voor en mee. 
De jongens hebben van jongs af aan 
gevoetbald, Kees is ook een fanatie-
ke amateur. Elke zaterdag stonden 
we langs de lijn met een bakkie kof-
fie, een beetje slap ouwehoeren. Dat 
mis ik wel, dat is nu voorbij. Verder 
houd ik erg van lezen, wandelen, 
fietsen en kamperen met de tent.

 Lees verder op pagina 5.

Ina Sjerps. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Derde Haad 
weer volledig 
open
Zwembad Het Derde Haad 
gaat weer volledig open. Vanaf 
morgen (zaterdag 5 juni) zijn de 
volgende activiteiten weer toe-
gestaan: Aqua Groepslessen; 
Liz&Wes spetterlessen vanaf 
2 jaar (meld je aan voor een 
gratis proefles); Recreatief/Vrij-
zwemmen; Oefenzwemmen 
(met gebruik van lesmateriaal 
en zonder zwembandjes). De 
douches en kleedkamers zijn 
open. Op vrijdag 11 juni is er 
een Blitzkids Zwemdisco, van 
19.00 tot 21.00 uur (A-diploma 
verplicht). Opgeven verplicht 
voor de activiteiten; dit kan 
per mail, telefonisch of bij aan-
komst! Let op: vol=vol!

Mediation
De gemeente Harlingen biedt 
ondersteuning bij ouders die 
een relatie beëindigen. Als dat 
moeizaam verloopt, kunnen 
kinderen daar de dupe van 
worden: problemen op school, 
bij relaties en last van emotio-
nele stress. Ook is de kans op 
crimineel gedrag groter. De 
gemeente wil daarom ouders 
die uit elkaar gaan, helpen 
met de pilot ‘Met elkaar, uit 
elkaar’. De stem van het kind 
staat centraal in deze media-
tion, die bekostigd wordt door 
de gemeente. Meer info/aan-
melden bij het Gebiedsteam 
via 140517 of gebiedsteam@
harlingen.nl. Op harlingen.nl 
staat een folder.
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Weer

Er is van alles op komst!
Vanavond, vannacht en morgen is er wat weer betreft van alles op komst. 
Dit gaat van zware onweersbuien, met kans op hagel, veel regen en wa-
teroverlast tot windstoten en de kans op mist. 

De mistkansen zijn vanavond, van-
nacht en morgenochtend vooral 
weggelegd voor het Waddengebied. 
De zware buien komen vanmiddag 
in het zuiden binnen. Vanavond en 
de komende nacht is of wordt het 
vrijwel overal buiig weer. Het meest 
zware onweer in het zuiden, midden 
en oosten van ons land. Veel regen 
door buiig weer ook in het westen, 
het noordwesten en in het IJssel-
meergebied. Morgenochtend nog 
kans zware onweersbuien in het 
oostelijke deel van het land.

Morgen overdag veel regen in het 
noorden. In de ochtend en middag 
wint het droge weer vanuit het zuid-
westen terrein, maar het noorden 
en oosten blijven buiig.

Verkeerswaarschuwing: 
Overdag, vanavond, vannacht en 
morgen tijdens buien kans op matig 
of slecht zicht door regen en bij ha-
gel zelfs even glad. Kans op water-
overlast.

Actueel
Vanavond droog weer en later van-
nacht de eerste regen. Bij ons in 
het Waddengebied kans op nevel of 
mist. Vannacht 13 of 14 graden. Een 
matige wind, draaiend naar noorde-
lijke richtingen. Zaterdag overdag 
regen met een buiig karakter en 
er kan veel regen vallen. Mogelijk 
wateroverlast. Bij ons geen hogere 
temperaturen dan tot rond 16 of 
17 graden. De wind uit noord tot 
noordwest is matig, met vlagen in 
kracht 5. In de avond en nacht kans 
op wat regen en motregen.

Zondag volgt met droog weer en 
flink wat zon. De temperaturen 
gaan richting 18 graden met een 
matige wind uit west tot noordwest. 
Maandag en dinsdag droog weer 
met overdag temperaturen rond de 
18 of 19 graden. Maandag veel zon. 
Woensdag veel zon en rond 19 of 20 
graden.

We vragen elke week een Harlinger het hemd van het lijf. Lauryn Terp-
stra beantwoordde vorige week de vragen. Zij geeft de pen door aan 
Noortje Offenga.

Ik ben Noortje Offenga, 12 jaar en 
ik zit in groep 8 op de Sint Micha-
elschool. Ik woon samen met mijn 
ouders en broertje in Bynia State. 
Een superleuke wijk waar familie en 
vrienden wonen. Mijn hobby’s zijn 
turnen, paardrijden, mountainbiken 
en suppen.

De vraag die Lauryn stelt:
Vind je het spannend om volgend 
jaar naar de middelbare school te 
gaan?

Hey Lauryn! Leuk dat je de pen aan 
mij doorgeeft. Nee, ik vind het niet 
echt spannend en heb er juist veel 
zin in, omdat het een nieuw begin 
is op een nieuwe school met nieuwe 
klasgenoten.

Wat betekent Harlingen voor 
jou?
Harlingen is mijn thuis.

Levensmotto?
Ik heb het nog nooit gedaan dus ik 
denk dat ik het wel kan!

Mooiste plekje in de stad?
Ik vind de Voorstraat een leuk plek-
je, maar ook op mijn supboard vind 
ik het superleuk om door de havens 
heen te suppen. Jammer genoeg 
door het slechte weer heb ik dat nog 
weinig kunnen doen dit jaar.

Waar zou je beter in willen zijn?
Ik kan goed pannenkoeken bakken, 
maar ik zou beter willen worden in 
het maken van andere gerechten.

Waar stoor je je snel aan?
Mensen die zich overal ongevraagd 
mee bemoeien en overal ongevraagd 

hun mening over geven.

Welk stempel ontbreekt nog in je 
paspoort?
Ibiza.

Ben je een verzamelaar of kun je 
gemakkelijk weggooien?
Ik verzamel alleen mooie dingen. 
Troep gooi ik weg.

Volg je de lokale politiek?
Nee, maar ik zou wel iets willen ver-
anderen in Harlingen qua veiligheid. 
Bij het beeld de Tobbedanser: het 
muurtje daar achter is erg laag en ik 
zie er vaak kinderen op lopen en dat 
ziet er gevaarlijk uit.

Naar welke muziek heb je het 
laatst geluisterd?
‘Don’t You Need Somebody’ van Red 
One en ‘Dommage’ van Erza Muqoli.

Met wie zou je graag een paar 
uur op een terrasje willen zitten?
Met m’n familie.

Favoriete sport?
Turnen, paardrijden, mountain-
biken en suppen.

Voor wie heb je heel veel res-
pect?
Voor planten die in de zon staan en 
geen water krijgen. Nee hoor grapje, 
ik heb voor iedereen respect die ook 
respectvol naar mij toe is.

Wat is de grootste gok die je ooit 
hebt genomen?
In de Baron stappen van de Efteling, 
ik heb het wel gedaan en het was ze-
ker niet de laatste keer.

Welke uitdaging zou je nog een 
keer willen aangaan?
Parachutespringen.

Grote blunder?
In de supermarkt, toen ik dacht dat 
mijn moeder naast mij stond, wilde 
ik haar hand vastpakken, maar ik 
pakte iemand anders’ hand vast.

Hoe zou je dag er uitzien als je 
miljonair was?
Lekker op vakantie en barbecueën 
met mijn familie. Maar dat doe ik nu 
eigenlijk ook al.

Wat is het beste advies dat je 
ooit hebt gekregen?
Behandel een ander zoals je zelf ook 

behandeld wil worden.

Waar zou de gemeente meer 
aandacht aan mogen schenken.
Veilige buiten zwemplekken maken 
voor kinderen.

Bist oek sunig?
Ja, ik denk wel na over wat ik koop.

Avondje uit naar?
Uit eten in een restaurant.

Mis je iets in Harlingen?
Een buitenzwembad en een Star-
bucks.

Wat is het ondeugendste dat je 
vroeger hebt uitgespookt?

Ik heb vroeger een keer met een 
stokje een hondendrol laten vliegen 
en die kwam op de voorruit van een 
geparkeerde auto terecht.

Grootste miskoop?
Nou ik kreeg laatst bij mijn Shein 
bestelling een gratis regenbooghaar-
borstel die het niet deed. Die ligt nu 
in de prullenbak…

Ik geef de pen door aan:
Juf Tineke Geertsma.

En stel de vraag:
Juf Tineke, volgend schooljaar gaat 
u met pensioen en heeft u veel vrije 
tijd. Wat gaat u dan allemaal doen?

Flevomedia BV
Kanaalweg 72
8861 KG Harlingen
Tel. 0517 - 430043
www.harlingercourant.nl

Redactie
redactie@harlingercourant.nl

Adverteren
Contractprijzen op aanvraag.
advertentie@harlingercourant.nl

Familieberichten 
€ 0,43 per mm.
familieberichten@harlingercourant.nl

Ontvangt u geen bevestiging, neem 
dan contact met ons op. Aanleveren 
tot donderdag 16.00 uur.

Omroepertjes 
€ 1,25 per regel. Gratis tot en met 5 
regels voor particulieren indien het 
geen commerciële uiting betreft.
omroeper@harlingercourant.nl

Prijzen excl. BTW.

Druk
Flevodruk Harlingen BV
www.fh.nl

Niets uit deze uitgave mag worden 
verveelvoudigd, opgeslagen in een 
geautomatiseerd gegevensbestand, 
of openbaar gemaakt, in enige vorm 
of op enige wijze, hetzij elektro-
nisch, mechanisch, door print-outs, 
kopieën, of op welke manier dan 
ook, zonder voorafgaande schrifte-
lijke toestemming van de uitgever.

Colofon

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Scootmobiel- 
training
Het Ouderenwerk van de ge-
meente Harlingen organiseert 
een scootmobieltraining, op 
donderdag 8 juli, van 13.30 tot 
16.30 uur. 

Deelnemers doen een prak-
tijkrit in de omgeving van mfc 
Het Vierkant, ze rijden over een 
vaardighedenparcours met een 
technische check en ze volgen 
verkeerstheorie voor de scoot-
mobiel. Deelname is gratis. 
Aanmelden bij Johanna Schaap 
via 06-10890607 of j.schaap@
harlingen.nl.

Wandelgroep 
65+ van start
Ouderenwerk Harlingen organi-
seert elke dinsdagochtend van 
9:30 tot 11:00 een wandelgroep 
voor 65+. De wandelgroep is een 
sportieve en gezellige manier om 
andere mensen te leren kennen en 
in conditie te blijven.

De deelenemers verzamelen om 
9.30 uur bij mfc Het Vierkant (Jo-
han van Oldenbarneveltstraat 2), 
om te beginnen met een bakje koffie 
of thee met wat lekkers erbij. Ver-
trek om 10:00 uur. De route wordt 
bepaald door de groep zelf en omdat 
er veel moois te zien is in Harlin-
gen, is dat nooit een probleem. De 
wandelgroep houdt rekening met 
de coronamaatregelen. Meedoen? 
Opgeven kan bij Johanna Schaap 
via j.schaap@harlingen.nl of 06-
10890607.

je niet meer weet wat 
je net gelezen hebt?

alz...
wat 

1 op de 3 vrouwen krijgt dementie. Geef nu voor meer 
onderzoek, zodat dementie niet jouw toekomst wordt. 
stopdementie.nu
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Meer familieberichten 
op pagina 4

OVERLIJDEN

deboeruitvaart.nlHarinxmalaan 1 - Sneek - T (0515) 416 114 - E info@deboeruitvaart.nl

verzekerd ““WWaar u ook 
pen u voor bbbennt, wij help
de uitvaart”eeeeeenn passend

Jan Marten de Boer
5e generatie Uitvaartverzorger

Lief schoonzusje

Carina Ouwehand

Wij zijn verdrietig en verbijsterd dat we zo plotseling 
afscheid van je moeten nemen. 

Onbegrijpelijk dat Cees, de kinderen en de 
kleinkinderen je nu al moeten missen. 

  Cobie en Joop
  Gerdien en Eric

Lieve Carina 

33 jaar waren wij vrienden/buren, we hebben zoveel 
gedeeld, we hebben gelachen en gehuild en elkaar 
getroost 

Wij gaan je zo vreselijk missen 

  Dikke tût 
  Douwe en Cocky

En ineens is ze er niet meer

De leegte die

Carina Ouwehand

in onze buurt achterlaat is met geen woorden te 
beschrijven. Diep is dan ook onze verslagenheid.

Wij leven intens mee en wensen Cees, kinderen en 
kleinkinderen heel veel kracht toe in deze moeilijke 
periode.

 De buren van de Schokkerhof:
 Willem & Tineke Douwe & Cocky
 Michele & Martine Barend Jan & Astrid
 André & Ellen Hielke & Margriet
 Ilhan & Angela Hans & Alie
 Robert & Entela Jeffrey

Carina Ouwehand - van den Eykel

Cees Ouwehand

Marije en Bart 
  Jurre, Vince, Stenn

Carlijn en Tom 
  Lars*, Jens, Lisa

Geertjan en Moniek 
  Sem, Noud

* 7 november 1959 † 29 mei 2021

Door een vreselijk ongeluk moeten wij nu voor altijd 
verder zonder mijn lieve zorgzame vrouw,  

onze zo geliefde mama en oma Carien

De uitvaart heeft in besloten kring plaatsgevonden.

Correspondentieadres:  
Schokkerhof 31, 8862 PM Harlingen.

“Zeg me dat het niet zo is...”

Wij zijn vol van verdriet en ongeloof... 

Met verslagenheid hebben wij kennis genomen van 
het plotseling overlijden van

Carina Ouwehand

Wij wensen Cees, de kinderen en verdere familie veel 
sterkte toe met dit grote verlies.

  Adrie en Petra
  Andries

Beau
Sten

Lesley Finn
Mila
Järvi

Chiara
Quinthen

Indy

En opeens staat de wereld op z’n kop….

Veel te vroeg moeten onze vrienden hun lieve mama, 
schoonmoeder en oma Carien missen.
Weet dat wij er voor jullie zijn.

Erik & Martha Sippe Mark & Andrea Freddy & Sandra

Als tot gauw ineens niet meer bestaat…

Vol ongeloof en verdriet nemen wij afscheid  
van onze tante

Carina Ouwehand

Ons medeleven gaat uit naar oom Cees,  
de kinderen en kleinkinderen.

Marieke, Bart, Chris, Nick en Robin

Met verslagenheid hebben wij kennis genomen van 
het plotseling overlijden van 

Carina Ouwehand

Wij wensen Cees, Marije en Bart, Carlijn en Tom, 
Geertjan en Moniek en kleinkinderen veel sterkte toe.

  Harm en Annie

  Thijs en Tineke

  Marco
  Steven en Inge
  Marjo
  Eline
  André en Mirthe

Zomaar ineens ben je er niet meer…

Lieve Carina 

Het is moeilijk te bevatten dat we jou hier nooit weer 
zullen zien en een praatje met je kunnen maken.

Marco en Karina 
Jamal en Alissa
Mary en Piet *

Joop en Mariëtte
Arnold en Gerda
John en Hanneke

Laus en Willie
Gerrit en Doetie
Frans en Carla

Gerard en Barbara
Simon en Tina

Marten en Tjitske
Roel en Gretha

en alle kinderen van de Schokkerhof

We denken aan Cees, de kinderen en kleinkinderen 
en wensen hen en verdere familie veel sterkte  

met dit grote verlies.

Woorden schieten tekort.

Geschokt en bedroefd zijn wij door het plotseling 
overlijden van 

Carina

Wij wensen de familie heel veel sterkte toe met dit 
verlies.

  Arie, Baukje, Linda, Robin, 
  Anna, Marjolein en kinderen

Carina 

Heel bijzonder, heel gewoon,  
gewoon een heel bijzondere vrouw, moeder en oma

Wij wensen Cees, Marije, Bart, Carlijn, Tom, Geertjan, 
Moniek en kleinkinderen heel veel sterkte.

  Anne en Janneke
  kinderen en kleinkinderen

Wij zijn diep getroffen door het overlijden van onze 
vrijwilliger

Carina Ouwehand

Zij heeft veel voor onze bewoners betekend en zijn 
haar daar zeer dankbaar voor.

 Bewoners, personeel en Bestuur van de 
 Stichting Begeleid Wonen NW-Friesland

Harlingen, 29 mei 2021

Waarom moeten wij nu al zonder onze lieve

Oma Carien

Bedankt lieve oma voor alle keren dat je op ons wilde 
passen, voor de liefde die je ons gaf en voor de mooie 
herinneringen die we met je hebben...  
Oma, pas je dan nu op Lars?

We missen je nu al..

  Jurre, Vince, Stenn
  Lars*, Jens, Lisa
  Sem & Noud
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Langzaam ben je moegestreden,
stilletjes van ons weggegaan.

Nu is het verdriet nog van het heden,
maar de dankbare herinnering

zal blijven bestaan

Ontroerd door de moed waarmee zij tot het laatst 
heeft gevochten, moeten wij nu afscheid nemen 

van onze lieve moeder, schoonmoeder, 
oma en overgrootmoeder

Frederika Bouma - Elgersma
Rika

* Harlingen                            † Harlingen
26 oktober 1939                           26 mei 2021

Sinds 7 augustus 2003 weduwe van Klaas Bouma

Kinderen, klein- en achterkleinkinderen

Correspondentieadres: 
Kotterstraat 33, 8862 ZK Harlingen

Het afscheid van Rika heeft inmiddels plaatsgevonden.

Op Vlieland is op 25 mei overleden, onze 
gewaardeerde oud-collega de heer

Jelle Horjus

De heer Horjus voer van 1954 tot en met 1991 bij 
Rederij Doeksen, eerst kort als stuurman en de rest 
van zijn loopbaan als kapitein. Hij maakte de tijd 
nog mee dat de schepen geen radar hadden en de 
bemanning voer op vier koersen, afhankelijk van het 
getij. Hij startte op de Stortemelk en voer als laatste 
op de Oost-Vlieland. 

Onze gedachten gaan uit naar zijn familie en naasten, 
die wij veel sterkte wensen met dit verlies. 

 Directie en medewerkers Rederij Doeksen
 Vlieland, Terschelling, Harlingen

Wij hebben kennis genomen van het overlijden van 
mevrouw

F. Bouma-Elgersma

(Schoon)moeder van onze vrienden Klaas en Ingrid.
Oma van Youri en Berit.

Wij wensen Klaas, Ingrid, Youri, Berit en verdere 
familie veel sterkte toe.

  Jacob en Marja
  Rob en Elsbeth
  Michel en Miranda
  Matthieu en Winnie
  Adriaan en Mirjam
  en kinderen

OVERLIJDEN Het is goed zo...

Stil en verdrietig zijn wij na het overlijden van 
mijn lieve man en mijn vader  

Bruno Otto Max Scheffer
Harlingen, 29 juli 1944              Wolvega, 1 juni 2021

Wat zullen we je missen...

         Froukje                                                                                             
         André 

Onze dank gaat uit naar al het verplegend personeel 
van Linde Stede, afdeling ’t Hekkien voor de 
liefdevolle verzorging die aan Bruno is gegeven.

Speciale dank aan Albert, jij was zijn grote vriend.

Het was de wens van Bruno dat het afscheid plaats 
zou vinden in besloten kring.

Correspondentieadres:
Familie B. Scheffer,
P.A. de Genestetstraat 22
8862 WN Harlingen.

Na een periode van afnemende gezondheid moeten 
wij afscheid nemen van onze beste buurman
 

Bruno
 
We wensen Froukje en André heel veel sterkte.
 
  Yvonne en Karel (in liefdevolle herinnering)
  Rosa en Paul
  Thea en Tjitse
  Janneke en Guus
  Tineke en Gerrit

Na een afnemende gezondheid is overleden,  
onze fijne zwager en oom

Bruno Scheffer

Wij wensen Froukje en André veel sterkte toe voor de 
komende tijd.

  Roel en Tineke
  Marcel
  Saskia
   Jennifer en Merijn

Wij zijn diep getroffen door het plotseling overlijden 
van de (schoon) vader van onze vrienden Elsa, 
Tamara en Marco

Rob Zwart

Wij wensen mevrouw Zwart, Elsa, Tamara, Marco, 
Jens en Marike veel kracht en strekte toe met dit  
grote verlies.

  Remco & Selesta
   Luna & Viggo

TE HUUR

DIVERSEN
Gitaar- en basgitaarles voor 
beginners en gevorderden. 
www.harrygreve.nl  
tel. 0630447273.

Altijd in beweging? Dan zit 
je goed bij de waterscouts. 
Kijk op caspardirobles.nl

Binnenkort te huur autobox 
in de binnenstad. Afmeting 
6 bij 6 meter. Ruimte voor 2 
auto’s. Info 06 15 88 80 94

FELICITATIES
Hoera Saskia is geslaagd 
voor verpleegkundige. 
Gefeliciteerd. Liefs, papa en 
mama.

De sleeptros is gebroken
Een sleep die teveel woog. 
Dit keer heeft hij verloren
Nu was de zee te hoog. 

Rob Zwart
Drager van een gouden De Ruyter-medaille.

I 28 januari 1951 † 1 juni 2021

 Midlum: Willy Zwart-Slof 
   Nynke Î

 Den Helder: Elsa  
   Storm Î

 Den Helder: Tamara en Marco
   Jens
   Marike
   Toos Î

Harlingerstraatweg 64
8872 NC Midlum

We nemen afscheid van Rob op dinsdag 8 juni 
om 14.30 uur in crematorium Haskerpoort,  
Haskerpoarte 2 te Oudehaske.

Na afloop van het afscheid is er een informeel 
samenzijn in het restaurant van Haskerpoort.

Meer familieberichten op pagina 3

Industrieweg 1B  8861 VH   Harlingen  Tel: 0517- 415572   06-53847040   Email: info@schakenbos.nl    Web: www.schakenbos.nl

like ons op Facebook: facebook.com/schakenbos

De Inbreng Grote Kerk 
open woensdag 9-16 uur, 
zaterdag 9-12 uur. Industrie-
weg 4-7 Harlingen. 

Hulp nodig? St. Seun & 
Steun! Bel 06 12351389 
Iedere ma., wo. en vr. tussen 
10.00 en 11.00 uur.
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’t Dieren hoekje

Iedere week schrijft Ma-
rian Henderson in ‘Het 
Dierenhoekje’ over op-
merkelijke dierendin-
gen. In Harlingen, maar 
ook daarbuiten.

Harlinger Bos anders dan anders
“Dit plan lijk niet op de initiatiefvoorstellen en ook niet op het later aan-
genomen voorstel”, zei raadslid Marga Liefting (ChristenUnie) woens-
dag in een online commissievergadering. Ze doelde op de laatste plannen 
voor het Harlinger Bos, met een beweegparcours en een fietscrossbaan. 
“In het voorstel was aandacht voor rust, bomen en bloemen. Wat is er 
gebeurd met dat plan, bent u dit kwijtgeraakt?”

Wethouder Harry Boon zei dat de 
uitgangspunten naar zijn mening in 

het ontwerp zijn verwerkt, 
en dat er vervolgens wen-
sen uit Ludinga en Groot 
Ropens in zijn verwerkt. 
Het definitieve plan past 
in het beweegplan van de 

gemeente, zei Boon, en het zou tot 
tevredenheid van iedereen zijn. Boon 
merkte daarbij op dat er ook sprake 
was van burgerparticipatie. “Het ont-
werp is op basis van uw ideeën, die 
misschien een klein beetje veranderd 
en aangevuld zijn door mensen uit de 
wijk.” Marga Liefting merkte op dat 
ze heel andere geluiden uit de buurt 
hoorde. “In hoeverre is dit een gelo-
pen race?” Wethouder Boon gaat na-
vragen hoe dat zit. 

Steun voor bruine vloot
 * De bruine vloot bungelde er tot nu 
toe wat bij, als het op corona-steun 
aankwam. Het Rijk maakte geld vrij 
maar kwam niet over de brug. Maar 
eindelijk is er witte rook voor ‘de mil-
joenen van Mona’, aldus wethouder 
Paul Schoute. “Eind juni wordt de re-
geling opengesteld zoals het nu lijkt. 
Niks te vroeg maar het is toch mooi 
nieuws. Ik hoop dat het de vloot een 
eind verder op weg zal helpen.”

Promotie zeilvloot
 * Schippers en eigenaren van tradi-

tionele zeilschepen richten komende 
week de Stichting Promotie Holland-
sche Zeilvloot op. De stichting heeft 
als doel de naamsbekendheid van de 
vloot te vergroten en het varen op 
traditionele Nederlandse zeilschepen 
te promoten. Woensdag, tijdens de 
oprichting, klinkt vanaf zeilschepen 
in heel Nederland het startsein.

Kortsluiting
 * De Harlinger brandweer ging 
dinsdagavond met spoed naar de 
Waddenpromenade voor een moge-
lijke brand in een horecazaak bij de 
veerterminal. Naast twee Harlinger 
wagens, kwam er even later ook een 
brandweerwagen uit Franeker. Ge-
lukkig viel het mee: er was sprake 
van kortsluiting in de keuken en een 
beginnende brand. Met een schuim-
blusser werd de klus geklaard. Mede 
door snel ingrijpen van de jongste be-
diende, werd erger voorkomen.

Geen gym
* Harlingen had woensdag de pri-
meur: de vaccinatiebus stopte voor 
mfc Het Vierkant, zodat senioren 
niet al te ver hoeven te reizen voor 
hun coronavaccinatie. De locatie was 
echter niet zo goed gekozen: doordat 
de vaccinatiebus voor Het Vierkant 
stond, mochten de gymlessen niet 
doorgaan. “Ik krijg dit zelf ook pas 
net nu ik hier ben te horen van de 

gemeente”, appte de gymjuf naar de 
ouders toen ze ter plekke kwam.

Waterspetters 68
 * De dames van de Waterspetters 
68 gaan na de zomervakantie weer 
zwemmen, vanaf dinsdag 24 augus-
tus op de vertrouwde tijd, van 19.45 
tot 20.30 uur. Dames die mee willen 
zwemmen kunnen zich aanmelden 
bij Ankie Bida (06-42079853) of Sita 
van der Wijk (06-23004484).

Kleinere klassen
 * Het gemiddeld aantal leerlingen 
per basisschoolleraar is in Friesland 
het sterkst gedaald. Dit betekent 
gemiddeld kleinere klassen. Dat 
blijkt uit een onderzoek van ‘Laudi-
us Thuisstudies’. Volgens de meest 
recente data geeft een Nederlandse 
basisschoolleraar les aan gemiddeld 

18,1 leerlingen. In Friesland ligt dit 
lager, op 17,7 leerlingen per docent. 
Harlingen zit precies op het lande-
lijk gemiddelde.

Grasmat zeedijk
 * Aannemer Westra herstelt mo-
menteel de grasmat van de zeedijk. 
Door de zeewind verzandt de gras-
mat en deze wordt op verzoek van 
dijkbeheerder Wetterskip Fryslân 
hersteld. Delen die te zanderig zijn, 
worden afgegraven en vervangen 
door een nieuwe toplaag. Het vrijko-
mende zand en de graspollen worden 
gebruikt om de duinen op het basalt 
langs de dijk te verstevigen. Deze dui-
nenrij houdt ook het zand weer tegen 
dat richting de grasmat waait. En 
met de rest van het zand wordt het 
groene gebiedje op de zuidpunt van 
het strand weer aangevuld.

Maartjes ver(h)(j)aring
Onze lapjeskat Maartje is bijna jarig. 
Ze wordt 12 jaar. Reden voor een 
poezentraktatie en tevens voor wat 
overpeinzingen. Het wijffie is nu bij-
na 3 jaar bij ons en heeft helemaal 
haar draai gevonden. Ze maakt een 
zeer tevreden indruk en heeft als 
belangrijkste hobby slapen. U weet 
misschien nog wel dat we het nodige 
met Maartje hebben beleefd, omdat 
zij zich niet naar de dierenarts laat 
brengen. Dat is onveranderd. Aaien 
mag nog net, maar verdere behande-
lingen laat ze niet toe.

Dat is jammer, want sinds kort heeft 
ze klitten bovenop haar rug. En u 
snapt dat ik haar niet mag kammen. 
Ze kijkt dan of ze door een adder ge-
beten wordt en springt meteen weg. 
En ook ik ben niet zo enthousiast, 
want ik kan me nog goed herinne-
ren hoe scherp haar tanden zijn. Nu 
noem ik haar maar Kleine Rasta, of 
Rastafari. Dat maakt het wat min-
der erg. En zou ze ooit voor iets heel 
anders naar de dierenarts moeten, 
dan laten we meteen haar ruggetje 
scheren. Verharen doet ze trouwens 
ook behoorlijk. Maar als ik over ga 
tot ‘strategisch aaien’ door de haar-
tjes weg te poetsen, dan begeef ik 
mij ook al op verboden terrein.

Onze Maart heeft een kleine leefwe-
reld. Ze zit op schoot, of naast mij 
op de leuning van de bank. Loopt ze 
ergens anders dan naar de keuken 
voor de (etens)bak, dan zijn we he-
lemaal verbaasd. Naar de tuin taalt 
ze niet en de bovenverdieping heeft 
ze afgezworen. Het enige dat haar 
hart sneller doet kloppen zijn de 
kauwtjes op de voederplank. Andere 
vogels laten haar Siberisch, maar de 
aanblik van kauwen laat haar kwet-
teren en broeierige blikken werpen. 
Zou ze ooit in haar leven met een 
vangst thuiskomen, dan wordt het 
beslist een kauwtje. Maartje kan als 
geen ander om aandacht vragen met 
luid geblèr. Sinds ik een gehoorappa-
raat draag, hoor ik pas goed wat een 
volume ze heeft. Het is een bijzon-
dere kat en dat is het!

Vervolg van de voorpagina.

Zit u op social media?
Ik heb geen Facebook of Twitter. 
Dat vond ik nooit zo passen bij mijn 
ambtelijke functies. En eerlijk ge-
zegd ben ik er een beetje in teleur-
gesteld, hoe zich dat ontwikkelt de 
laatste tijd. Dan heb ik liever per-
soonlijk contact met mensen. Dus 
we houden het voorlopig even bij de 
accounts van de gemeente.

U krijgt de ‘relatie burger-be-
stuur’ in uw portefeuille.
Ik wil persoonlijk contact met men-
sen. Bij deze een uitnodiging aan 
Harlingers: als er dingen zijn die 
voor mijn inwerken belangrijk zijn, 
laat het me weten, nodig me uit.

U wordt voorzitter van de ge-
meenteraad. Heeft u al via de 
webcast naar de raadsvergade-
ringen gekeken?
Ja ik heb de vergaderingen van dit 
jaar allemaal bekeken. Ik heb groot 
respect voor de raadsleden. Ik vind 
het een voordeel dat het een kleine 
gemeente is. Maar bestuurlijk wordt 
dat eigenlijk wel ontmoedigd. Want 
taken van gemeenten zijn best in-
gewikkeld. Alle gemeenten hebben 
dezelfde taken, van Amsterdam tot 
Harlingen. Alleen hier doen we het 
met veel minder mensen en veel 
minder bestuurders en raadsleden. 
En die raadsleden en wethouders 

krijgen ook nog eens veel minder be-
taald. Dat is eigenlijk heel raar; meer 
werk maar je krijgt minder betaald.

In Apeldoorn had ik zes wethouders 
en die deden dezelfde onderwerpen 
als hier drie wethouders. Daar heb ik 
groot respect voor en de raadsleden 
moeten al die onderwerpen doorne-
men. Ik heb gezien dat ze het hart-
stikke serieus nemen. Je hebt ook 
wel eens gemeenteraden waar raads-
leden een beetje hun snor drukken. 

Maar iedereen is hier betrokken, ze 
bereiden zich goed voor, ze lezen 
hun stukken, ze hebben inbreng. Ik 
vind het heel goed.

Volgend jaar zijn er weer gemeen-
teraadsverkiezingen en ik hoop dat 
er veel mensen zijn die zich gaan 
interesseren voor dit werk, want het 
is heel belangrijk werk. Het is echt 
belangrijk voor de democratie dat er 
mensen zijn die raadslid zijn, want 
dat is de kern van onze democratie.

Ina Sjerps
Ina (Catharina Maria) Sjerps  (62) is op 9 februari 1959 geboren in Venhui-
zen (Noord-Holland, aan het Markermeer). Sjerps behaalde in 1986 haar 
doctoraal  politicologie  met als afstudeerrichting  internationale betrekkin-
gen  en  volkenrecht  en ze behaalde in 1997 haar doctoraal  Nederlands 
recht aan de  Universiteit van Amsterdam. Zij was naast haar studies van 
1983 tot 1997 werkzaam op het ministerie van Sociale Zaken en Werkgele-
genheid als senior wetenschappelijk medewerker van de Emancipatieraad, 
als secretaris-directeur van de Commissie gelijke behandeling en als plaats-
vervangend afdelingshoofd bij de Directie Internationale Zaken.
Sjerps was van 1997 tot 2000 werkzaam als zakelijk directeur van het Amster-
dams Instituut voor Arbeidsstudies (AIAS) bij de Universiteit van Amsterdam. 
Van 2000 tot 2008 was zij secretaris van het College voor Arbeidszaken bij 
de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. Van 2008 tot 2009 was zij al-
gemeen directeur bij de Unie van Waterschappen. Van 2009 tot 2011 was zij 
directeur bij het Servicecentrum Drechtsteden. Zij was van 2011 tot 2012 ge-
meentesecretaris bij de gemeente De Ronde Venen, van 2012 tot 2017 bij de 
gemeente Apeldoorn en van 2017 tot 2018 bij de gemeente Rotterdam. Van 
2018 tot 2020 was zij strategisch adviseur bij de Erasmus Universiteit Rotter-
dam. Sjerps zou begin dit jaar aan de slag bij Vluchtelingenwerk Nederland, 
maar koos uiteindelijk voor Harlingen. Bron: Wikipedia

Eén van de eerste werkbezoeken van burgemeester Ina Sjerps: Harlingen 
was woensdag landelijk in het nieuws toen de vaccinatiebus van GGD Fryslân 
zijn eerste stop voor mfc Het Vierkant maakte. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Lijkle Jonkman en Antke Poeze  
60 jaar getrouwd

Lijkle Jonkman (85) en Antke Poeze (83) waren maandag 60 jaar ge-
trouwd. Loco-burgemeester Erik de Groot heeft het echtpaar namens de 
gemeente Harlingen gefeliciteerd.

Lijkle Theo Jonkman is in 1935 ge-
boren te Workum, Antke Poeze is 
geboren in 1938 in Workum. Beiden 
zijn opgegroeid in de Zuidwesthoek 
van Friesland; Lijkle in Workum 
en Ankie in Hindeloopen. De vonk 
sloeg over bij een ontmoeting in de 
trein. Er werd een gezin gesticht in 
Achlum; twee meisjes en een jongen 
werden er geboren. Inmiddels zijn 
er drie kleinkinderen en een achter-
kleinkind.

Na de kweekschool werd Lijkle on-
derwijzer. 40 jaar heeft hij volge-
maakt, waarvan 25 jaar als directeur 
van de Christelijke Lagere School in 
Achlum. Met hart en ziel heeft hij 
deze taak op zich genomen, daarbij 
terzijde gestaan door Ankie, die ook 
heel hard voor het gezin en de ge-
meenschap heeft gezorgd.

Lijkle is medeoprichter van voetbal-

club Stormvogels in Achlum geweest 
en heeft zelf in zijn jonge jaren ook 
gevoetbald. Verder is hij penning-
meester van de Hervormde Kerk 
geweest, een taak die hij ook nauw-
gezet vervulde. Ook las en puzzelde 
hij veel en graag.
Ankie is van beroep ziekenverzorg-
ster. Dat dankbare beroep heeft ze 
ongeveer 20 jaar met veel liefde ver-
vuld. Ook heeft ze altijd graag plan-
ten verzorgd, in een koor gezongen 
en veel aan handwerken gedaan.

Het echtpaar woont al weer vele 
jaren met plezier in de Marne in 
Harlingen. Met de gezondheid van 
meneer Jonkman is het helaas de 
laatste tijd wat minder: zijn geheu-
gen laat hem bij tijd en wijle wat in 
de steek. Gelukkig wordt hij hierin 
echter geweldig door Ankie terzijde 
gestaan. Zij vervult al enige tijd de 
rol van mantelzorger.

Oud-Amsterdammer Harry van Musscher in de Hugo de Grootstraat  is er 
weer helemaal klaar voor! (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Ina Sjerps burgemeester aan zee
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Remco Wouda, Lanen 82, 8861 CG Harlingen, 0517 414 060         www.ambslagerijremcowouda.nl

De kwaliteit van vers

Iedere week:
Maandag: Alle panklaar

iedere 4e gratis
Dinsdag: Worstdag

Woensdag: Gehaktdag
Donderdag: Schnit-
zeldag iedere 4e gratis
Vrijdag: Karbonade-
dag iedere 4e gratis

Zaterdag: Biefstukdag 
iedere 4e gratis

samen 15,98

500 gram Kippendijfilet of 500 gram Hamlappen
+

4 Boomstammetjes of 4 Ouwe Seunen
+

4 Verse Worsten of 4 Kippenbouten
+

500 gram Rundergehakt of 1 kg h.o.h. Gehakt 
+

100 gram Vleeswaren naar keuze uit trio

samen 3,98

Vleeswarentrio
100 gram Boterhamworst

+ 
100 gram Schouderham 

+
100 gram Gebraden Gehakt 

Weekpakket

Aanbiedingen zijn geldig 
van donderdag 3 juni tot 
donderdag 10 juni 2021

Uit de grillhoek:
Gebraden 

Kippenbouten

per stuk 1,50
5 voor 6,00

BBQ pakket

DeLuxe 12,98
standaard 6,98
Bestel op tijd voor 
een lekkere BBQ

Gratis
 

Dakscan
 

z o n n e p a n e l e n

Zonnepanelen van Mensonides
"Vaklui, goed advies, snelle en vakkundige installatie"

 www.mensonides.nl/dakscan | T. 0517 - 41 26 58

www.grijmans.com • 0515 57 20 83 • Bolsward • Harlingen

PRIVÉ OF 
ZAKELIJK 
GESCHIL?

PRIVÉ OF 
ZAKELIJK 
GESCHIL?

advocatuur & mediationadvocatuur & mediation

2 stuks voor € 10,00

 

Fahrenheitstraat 5, 8861 NH Harlingen
T: 0517-413250 - E: bloemisterij.vandermeer@planet.nl

Naast de Mac Donalds, in het pand van Harlingen Wonen.

veilingverse snijbloemen • kamerplanten • tuinplanten • bruidsarrangementen • rouwarrangementen

www.tuincentrumvdmeer.nl  U vindt ons ook op

Onze openingstijden zijn:
Maandag 11.00-18.00
Dinsdag t/m vrijdag 9.00-18.00

Zaterdag 9.00-17.00
Zondag 12.00-17.00

Zolang de 
voorraad strekt

Prachtige pioenrozen

De Friese Elfsteden
Verjaardagskalender

Verkrijgbaar in de 
boekenwinkel van 

www.fl evomedia.nl

VerjaardagskalenderVerjaardagskalender

Verkrijgbaar in de 

VerjaardagskalenderVerjaardagskalenderVerjaardagskalender

Verkrijgbaar in de 

€14, 99ex verzendkosten
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In ‘De Ondernemer’ vuurt de HC iedere week een reeks vragen af op een 
Harlinger ondernemer. Deze week:   Martha Hiemstra-van der Wal van 
De Smulpot.

  Je bedrijf in één zin.
Al bijna 30 jaar de lekkerste winkel 
van Harlingen.

Waar is je onderneming goed in?
Service en klantvriendelijkheid. Spe-
ciaalzaak in veel soorten snoep, ook 
voor mensen met voedselallergie. 
Ook hebben we veel thema-cadeau-
tjes in verschillende prijsklassen.

Hoe zou je graag omschreven 
willen worden door klanten?
Ik heb een keer een klant gehad die 
zei toen ze binnenkwam: als ik er 
niet meer ben dan hoop ik dat de 
hemel er zo uitziet. Dat vind ik wel 
één van de mooiste omschrijvingen.

Waar ligt voor jou de uitdaging?
Eigenlijk is het hele leven en elke 
dag een uitdaging. Ik probeer er het 
beste uit te halen; dat vind ik al een 
uitdaging want het leven zit vol leu-
ke en minder leuke verrassingen. Ik 
probeer zoveel mogelijk per dag te 
leven dan is het goed te overzien.

Heb je ook dingen die erbij ho-
ren, maar die je liever niet doet?
Ik heb een hekel aan alle dingen ach-
ter de computer. Ik heb niks met dat 

ding. We zijn geen grote vrienden. 
Er gaat geregeld iets mis als ik erach-
ter zit. Laat mij maar met mijn han-
den en met mensen werken.

Wat vind je van het beleid voor 
ondernemers van de gemeente 
Harlingen?
Daar heb ik eigenlijk niet zo’n uitge-
sproken mening over.

Wat vind je lastig aan 
ondernemen?
Het combineren van werk, gezin, 
familie en sociaal leven. Ik zou wel 
graag evenveel tijd in allemaal willen 
stoppen maar dan moet ik mezelf in 
vieren hakken. Zeer lastig!

Hoe ontspan je?
Ik ben groot fan van de legpuzzels 
van Jan van Haasteren. ’s Ochtends 
ga ik voordat ie-
dereen hier uit bed 
gaat al naar bene-
den. Ik dek de tafel 
en dan ga ik nog 
lekker, voordat ik ze wakker maak, 
een half uurtje puzzelen met een 
lekker bakkie koffi  e. Heerlijk! Dan 
ben ik helemaal blij en kan ik er de 
hele dag tegenaan. Verder vind ik 

het heerlijk om met mijn man en 
kids lekker op de bank voor de buis 

te hangen. Of sa-
men met man en 
kids een lekkere 
wandeling te ma-
ken.

Hoe onderneem je in 
de ‘corona-tijd’?
Proberen steeds weer aan te passen 
aan elke veranderde situatie. En ik 

probeer de situatie zoveel mogelijk 
te nemen zoals hij is. Je kunt er toch 
niks aan veranderen. Maar ja, net als 
ieder ander lukt dat ook wel eens niet 
zo goed. Maar dan lukt het de volgen-
de keer weer beter. De aanhouder of 
zogezegd de volhouder wint!

Ga je ook anders ondernemen 
na deze periode?
Nee denk het niet. Gewoon zoals an-
ders. Don’t change a winning team.

Hoe zie je de toekomst 
van je bedrijf?
Positief. Met zulke lieve klanten 
gaat dat nog steeds lukken. Al die 
positieve lieve en leuke reacties zor-
gen dat je doorgaat.   Klanten zorgen 
voor toekomst.

Wil jij in deze rubriek, of ken je ie-
mand die je graag in deze rubriek 
terugziet? Tip de redactie via redac-
tie@harlingercourant.nl.

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Klanten zorgen 
voor toekomst

 Met het zomerse weer komt ook de Witte Swaen uit haar winterslaap. De rondhouten die de hele winter op het 
terrein van de Willem Barentszwerf aan de Nieuwe Willemshaven opgeslagen hebben gelegen, zijn ontdaan van 
de (niet zo historische) afdekzeilen. Ze wachten nu op het moment dat ze aan boord gebracht kunnen worden. De 
stengen (de verlenging van de grote mast en de fokkenmast) zullen als eerste gehesen worden. Daarna komen de 
ra’s aan boord en worden de zeilen aangeslagen. In de tuigerij, gevestigd in het voormalige bezoekerscentrum op 
de werf, is de afgelopen tijd in kleine bezetting al gewerkt aan alle daarvoor benodigde tuigage en deze is zo goed 
als compleet. Ook de zeilen, gemaakt in de zeilmakerij van de Bataviawerf in Lelystad, liggen klaar. Veel is achter 
de schermen dus al gedaan, maar de komende weken en maanden zal ook geregeld vooruitgang zichtbaar zijn op 
de in het Dok afgemeerde schip zelf. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Havenbedrijf

Harlinger maakt eigen doodskist 
(met ontsnappingsluik)
Marten Boersma was ongeveer 35 jaar internationaal vrachtwagen-
chauff eur en vervoerde hoofdzakelijk hulpgoederen bij rampen. Door 
hartproblemen werd de inmiddels 61-jarige Harlinger afgekeurd en 
kwam hij thuis te zitten. Maar thuiszitten met de armen over elkaar is 
niks voor Marten. Zijn vader was timmerman en leerde Marten de fi jne 
kneepjes van het vak. Dit kwam hem nu goed van pas, voor het maken 
van een hobbelpaard, maar ook zijn eigen doodskist.

Door Ubbo Posthuma

Marten Boersma kwam met zijn 
vrachtwagen in veel Oost-Europese 
landen. Zijn verste reis was naar het 
zuiden van Iran, waar in november 
2017 een grote aardbeving plaats-

vond. Een tocht van 8000 kilometer 
heen met drie vrachtwagens met 
hulpgoederen, en 8000 kilometer te-
rug. Een reis die zes weken duurde.

Toen hij thuis kwam te zitten, was 
de nieuwe hobby snel geboren. Hij 

verhuisde mat zijn echtgenote naar 
appartementencomplex Casa Cara 
en laten ze daar nu net een prachtige 
hobbyzaal hebben. Marten kon zich 
daar uitleven en maakte de mooiste 
werkstukken zoals tafeltjes, kasten 
en een hobbelpaard voor zijn klein-
kind.

Het overlijden van zijn moeder, en 
de hoge kosten die bij een begrafenis 
horen, zette Marten aan het denken. 
De begrafeniskist van steigerhout 
moest 700 euro kosten. “Dat kan ik 
zelf ook wel”, dacht Marten. En zo 
besloot hij zelf een kist te gaan ma-
ken. “Ik heb een broze gezondheid 
en de doktoren vertelden mij dat ze 
niets meer voor me konden doen. 
‘Ga leuke dingen doen want oud zul 

je niet worden”, raadden ze mij aan.”
Martin verzamelde afvalhout, stei-
gerhout en triplex en ging aan de 
slag. In ruim drie weken tijd was de 
klus geklaard. Humor is hem echter 
niet vreemd. Zo maakte hij er een 
ontsnappingsluik in en op de kist 
bracht hij zwarte schoolbordverf 
aan. Hierdoor kunnen zijn kinderen 
en kleinkinderen er iets op schrijven 
als het ‘zover’ is.
Eén deel van de kist staat tegen de 
wand in de logeerkamer. Door er 

enkele plankje in te maken dient 
dit nu voorlopig als kast. Het deksel 
ligt onder het logeerbed. “Sommi-
ge mensen reageren ontsteld als ze 
horen dat ik dit gemaakt heb”, zegt 
Marten. “Anderen hebben er wel be-
grip voor en zeggen dat dit nu een-
maal bij het leven hoort. Over de 
dood praten blijkt bij veel mensen 
nog steeds een taboe te zijn. Maar 
ik wil nog lang niet dood hoor, daar 
is het leven nog te mooi voor”, lacht 
Marten.

Marten Boersma bij zijn toekomstige ‘onderkomen’. 
 (Foto: HC - Ubbo Posthuma)
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Op vrijdag 30 april 2021 plaatsten wij twee oude foto’s uit 
de collectie van Jaap van der Veen uit Harlingen. Op de 
eerste foto van een kleuterklas met een aantal kinderen 
ontvingen wij een reactie van Anja de Vries-van der Heide 
uit Schoonoord. Zij schreef ons dat de foto is gemaakt op 
de kleuterschool hoek W. Boothstraat/Scheerstraat in het 
schooljaar 1952-1953. De kinderen zijn vlnr Liesje.., Pie-
ter van Vliet (?), (…) Elgersma, (…) De Vries, Annemarie 
Schotanus en Anja van der Heide.

Op de tweede foto van een straatje met een aantal gara-
ges op een rij ontvingen wij reacties van Johan Douma uit 
Harlingen en Douwe Overzet uit Meppel. Beiden gaven 
aan de hand van de details op de foto, zoals de kraan van 
Scheepswerf Welgelegen en het donkere pand rechtsach-
ter, dat dit de Spinhuisstraat is richting Steenhouwers-
straat. Waarschijnlijk is de foto in de 80-er jaren van de 
vorige eeuw gemaakt. Het straatje loopt van de Wasbleek 
naar de Steenhouwersstraat.

Handen uit de mouwen tijdens NLdoet
Ook de Harlinger wethouders zijn zaterdag aan de slag geweest tijdens NLdoet, de grootste 
vrijwilligersactie van Nederland. Wethouder Erik de Groot ging aan de slag voor stichting Pre-
sent, waar hij heeft geholpen met betegelen en het verven van een tuinhokje. Wethouder Paul 
Schoute heeft bij Waterscoutinggroep Caspar di Robles geholpen met het verwijderen van de kit 
uit de naden van hun recentelijk aangekochte wachtschip Adventure. En wethouder Harry Boon 
heeft onderhoudswerkzaamheden uitgevoerd in de speeltuin voor buurtvereniging Achter de 
Schouwburg. (Foto’s: HC - Ubbo Posthuma)

Kunst kan weer - ook in de Koningsbuurt
Net als zoveel inspirerende locaties in en rond Harlingen is ook Werk-
plaats12 weer open voor publiek. Om dit heuglijke feit te vieren, zetten 
beeldend kunstenaars Erik Sok en Ellen van Putten de deuren wagenwijd 
open voor geïnteresseerden op zaterdag 5, zondag 6 en maandag 7 juni, 
van 11:000 tot 17:00 uur. 

En niet alleen dat, ook hun opvallen-
de kunstwagen, de reizende stem-
pelmakerij Art To Take, zal voor het 
eerst op het erf van hun knalgele 
woon-werkloods te zien zijn.

Sinds de lente van 2020 vertoeven 
beeldend kunstenaars Erik Sok en 
Ellen van Putten in de Konings-
buurt, waar zij de werkplaats hebben 
omgebouwd tot een artistieke oase. 
Er is plek voor fragiele tekeningen 
tot verdiepingshoge installaties.

Erik Sok maakt vooral kunst in de 
vorm van grote en minder grote 
installaties, waarbij humor de bo-
ventoon voert, zoals de Amsterdam-
se kijkkastjes, De Natuur Op Zijn 
Kant, Wrakkentochten en meer. 
Zijn drie vrijheidsbeelden, zon-
der toorts maar met lichtgevende 

hoornen des overvloeds, houden de 
wacht aan het spoor van Harlingen 
naar Leeuwarden.

Ellen van Putten uit Beverwijk heeft 
als Artist in Residence haar intrek 
genomen in de studio van Werk-
plaats12 en maakt bicpen- en houts-
kooltekeningen geïnspireerd op de 
natuur. Tijdens de lockdown heeft 
Ellen meer dan 100 vogelportretten 
getekend. Ellen is beroepskunste-
naar in de klas en geeft tekencursus-
sen en workshops bij Werkplaats12 
en op locatie.

Werkplaats12 is na komend week-
end weer iedere maandag open van 
11:00 tot 17:00 uur. Andere dagen 
op afspraak: 06-40108861. Adres: 
Nieuwe Trekweg 12. Meer info op 
www.stichtingcreator.com.

hartstichting.nl

Uhhh... 
dze... 
bluhh...

Uhhh... 
dze... 
bluhh...

Uhhh... 
dze... 
bluhh...

Scheve mond? Verwarde spraak? Lamme arm?



Wimpie Woef

door: 
Ubbo Posthuma

De avonturen 

van

⊲  Plekje gezocht  ⊳
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(deel 6)
Wimpie doet met an ’t Lanenkaat-
sen. De loting had uutwezen dat die 
bij Theo Neus en Buffel was. Hoewel 
hij die knapen niet kon, had men wel 
seit dat ze allebei goed kaatse kon-
nen. Van sien buurman had Wimpie 
’n trainingspak maat XXL kregen, 
dat veul en veul te groot was.

Wimpie loopt intussen naar ’t 
VIP-hokje op de Lanen waar Bertus 
Helfrich deze keer de parturen an-
kondigt. Bertus woont tegenwoor-
dig in Gelderland, maar komt ieder 
jaar naar Harlingen om an ’t La-
nenkaatsen met te doen. Wiebe van 
Diek staat bij de ingang en siet Wim-
pie ankommen. Met ’n grijns op sien 
kop laat die wete: “Wimpie seun, wie 
hest daar uutslagen”, doelend op 
’t té grote trainingspak. “Wat hest 
stou dan van rotzooi an dien bêlig 
je”, ja Wimpie raakt wat geïrriteerd.

“Binne dien kaatsmaten d’r al,” 
vraagt Bertus an Wimpie, “dan kan-
ne jumme wel los.” Wimpie kiekt om 
’m heen en siet iemand staan met 
gympies an. As dat die Theo Neus 
niet is, dinkt die. Theo pakte ’n zak-

doek, nou ja zakdoek ’t leek wel ’n 
eenpersoons laken en begint sien 
neus te snuuten. “Hou ’s op Theo je 
te leven maken”, seit Bertus as die 
net ’n paar advertenties deur de 
microfoon aankondigt. Want ja, de 
sponsors mut je oek te vriend hou-
we. “De liekst wel ’n nijlpeerd.”  Ie-
dereen in ’t hokje begint hartelijk te 
lachen. “En dou wel ’n zeehôn met 
die grote snor van die”, kaatst Theo 
Neus terug.

“Goeienavond”, zei ’n sportief ogen-
de jongeman. “Hé Dirk, bist d’r klaar 
voor”, vraagt Bertus. “Jumme kanne 
kaatse jongens”, laat die wete. “Ja, 
maar,” seit Wimpie, “die buffel is 
d’r nog niet.” Dirk Monsma komt 
op Wimpie aflopen. “As wij miene 
dat we leuk binne, dan kan ik oek 
nog wel ’n leuk geintje”, laat Dirk op 
dreigende toon wete, “sak die oppe 
hasses in de Suuderhaven zakke 
late.” “Wat weet die jonge daar nou 
van je, dat Buffel dien bijnaam is”, 
laat Bertus wete. “Vooruit kaatse 
met jum bêlig.”

Alle drie lope ze naar perk één. De 
teugenstanders binne Rob van der 

Hoek, as die ’t op de heupen het kan 
die kaatse as ’n leeuw. Maar dat het 
die voornamelijk van sien opa Jel-
mer, die was op sportief gebied ’n 
alleskanner. 
Rob wuu eerst niet met doen. “Ik 
mut d’r ’s morgens weer om vijf uur 
uut”, zei die bijna smekend teugen 
sien vrouw Elsbeth. Maar die is uut 
’t goeie hout sneden. “Leg niet te lul-
len Rob, wij mutte oek de hele dag 
werke en bin d’r oek om zeven uur al 
uut.” En daar had ze natuurlijk wel 
geliek an, want huusvrouw is oek ’n 
(zware) baan op zich. Rob werkt bij 
de Post en as hij niet goed slapen 
het, dan is die de eerste twee uren 
niet te genieten. Later gaat ’t dan 
wel weer en zingt die weer ’t hoog-
ste lied. Behalve as sien club Ajax 
verloren het, dan is die wel ’n week 
van de kaart. Dat is vooral te merken 
bij ’t bezorgen van de post. Hij gooit 
’t van frustratie steevast in de ver-
keerde brievenbussen en is hij thuus 
niet te harden. Se teugen ’t weekend 
komt die weer ’n bitsje bij. Elsbeth 
dankt ons Lieve Heer as Ajax dan 
wint. “Dan heffe we even rust.” Se 
seit wel ’s: “Ik wud gek van dat rotti-
ge voetballen.”

Oek Rinnie Brandsma hoort bij dit 
partuur. En as je die Spin (ze as ze 
’m oek wel noeme) bij je hewwe, mag 
je beslist niet moppere. En dan nog 
een zekere Geert Taekema uut Briel-
le, bij Rotterdam. ’n Echte oud-Har-
linger die bijna ieder jaar speciaal te-
rugkomt om op de Lanen te kaatsen. 
Sien vader had vroeger ’n groen-
tewinkel in de Karremanstraat. ’n 
Echt buurtwinkeltsje waar je nog 
even tied hadden om op ’n bankje 
te zitten en de nieuwtjes en roddels 
over de toonbank vlogen. Al woont 
Geert al veule jaren in Zuud-Hol-

land, sien tongval is nog steeds niet 
veranderd. Hij praat nog net se plat 
Harlingers as sien zus Ida en dan 
mut je van goeie huize komme.

“Wie is de scheidsrechter”, vraagt 
Buffel plotseling. “Dat bin ik”, laat 
Jan Nieuwenburg wete. “As ’t die 
niet anstaat dan must ’t maar seg-
ge”, seit Jan met ’n gezicht as ’n 
bloedhond. Buffel houdt ’m wieselijk 
stil, je kanne beter niet te veul teu-
gen die lui segge, want se kanne die 
make en breke, dinkt Buffel.
Inmiddels is ’t meeste publiek naar 
dit perk toestroomd. “Met suk-
ke knapen, kanst wel ’s lache je”, 
laat Arnold Bootsma teugen sien 
oud-collega Hessel Klijn wete. Deur 
’t ouwehoeren met Hessel was Hen-
kie Knier op Arnold sien plekje zit-
ten gaan. “Hier sat ik”, seit Arnold 
verbaasd kiekend dat Henkie Knier 
su maar op sien plek is zitten gaan.. 
“Ja, maar nou sit ik d’r”, laat Henkie 
’n tikkeltsje brutaal wete. “Oplaze-
re”, seit Arnold anders haal ik mien 
vriend Ubbo d’r bij.”

Dat maakte indruk op Henkie. In-
derdaad is Ubbo niet voor ’n kleints-
je vervaard. Reed drie keer de Elfste-
dentocht op de schaats en acht keer 
op de fiets. Maar toch, die jonge sal 
gien mees kwaad doen. In feite is 
die se goed as bôlle. Maar kom niet 
an sien vriend Arnold. Dan wud die 
groen en geel tegeliek en beginne 
sien spieren op te zwellen. Uut de 
gek segge se wel ’s ‘Ubbo de Hulk’ 
teugen ’m. “Henkie Knier dinkt even 
na en siet in gedachten die spierbun-
dels van Ubbo en kiest eieren voor 
sien geld. Mopperend en skellend 
verdwient Henkie dan oek tussen ’t 
publiek.
Wordt vervolgd

Kazemattenmuseum zaterdag open
De vrijwilligers van het Kazemattenmuseum hebben er lang naar uitgekeken: 
op zaterdag 5 juni kunnen zij de bezoekers weer vertellen over geschiede-
nis van de stelling Kornwerderzand en omgeving. En het nieuw ingerichte 
buitenterrein laten zien. De eerste boekingen zijn al binnen! Het museum 
is vanaf 5 juni open op woensdag en van vrijdag tot en met zondag. Maar 
voordat het zover is moest er nog wel een klus worden geklaard. Naast de 
oude paden moest ook de nieuw gegraven loopgraaf van schelpen worden 
voorzien. Dat kon niet met kruiwagens maar moest met emmers. Een lint 
van vrijwilligers gaf de emmers met schelpen door tot in de loopgraaf. Na 
deze actie is het museum er weer helemaal klaar voor. De bezoekers kun-
nen, net als vorig jaar, coronaproof worden ontvangen. In het museum geldt 
eenrichtingverkeer en zijn in de bin-
nenruimtes mondkapjes verplicht. 
Bij de ingang van elke kazemat is 
desinfecterende gel aanwezig.

In Dierenopvang de Wissel in Leeu-
warden worden jaarlijks gemiddeld 
900 zwerf- en afstandsdieren opge-
vangen, waarvan een deel ook uit 
Harlingen en directe omgeving. Elke 
week wordt door de vrijwilligers van 
de Wissel voor een van deze dieren 
een nieuw plekje gezocht via deze 
rubriek. Deze week:  5 hennen. 
Meer op www.harlingercourant.nl.

Zomer met warmte, variatie en zware buien

Piet Paulusma’s Zomervoorspelling 2021
Piet Paulusma kwam afgelopen dinsdag - de eerste dag van de mete-
orologische zomer - met zijn zomervoorspelling. Dit jaar draagt die 
de titel: ‘Warmte, variatie en zware buien’.

Door Piet Paulusma

De afgelopen jaren hebben de 
zomers voor warmte en hitte-
golven gezorgd. Denk hierbij aan 
de record hittegolf van vorig jaar 
augustus. In de zomer van 2019 
is tijdens de hittegolf van juli ons 
nationale hitterecord verbroken 
en is op naam komen te staan van 
Gilze-Rijen met 40,7 graden.
De opwarming van de aarde heeft 
duidelijk invloed op het weer en 
het klimaat bij ons. Toch is de op-
warming geen garantie voor stabi-
liteit en doorlopend te warm weer. 
Kijk naar het afgelopen voorjaar 
met een te koude aprilmaand en 
ook mei is de boeken ingegaan als 
te koud. Dat het weer gemiddeld 
warmer is geworden en dus de zo-
mers ook blijkt uit de cijfers.
Dit jaar kan mijn zomervoorspel-
ling kort worden samengevat als 
een zomer met variatie in weer 
waardoor deze gemiddeld warme 

zomer een wisselend karakter 
krijgt. Ondanks de variatie zal 
deze zomer vaak goed vakantie-
weer afgeven.

Warmte
Het wordt een gemiddeld warme 
zomer, met warmtegolven en ook 
de hittegolfkans is er. Veel strand-
dagen deze zomer en in de avon-
den lang buiten zitten hoort er 
deze zomer ook vaak bij. Toch ben 
ik over het geheel genomen iets 
minder enthousiast over deze zo-
mer dan de voorgaande jaren. Dit 
heeft te maken met de variatie.

Variatie
Het kan wel eens een zomer wor-
den met veel variatie in het weer. 
De warme en stabiele perioden 
kunnen wel eens regelmatig voor-
komen, maar ook vaak minder 
lang duren. Vaker een inzinking 
en aan de andere kant ook gere-
geld een snelle opwarming naar 

warmte of tropische hitte. Met 
variatie doel ik ook op zware bui-
en en op inzinkingen met even 
koeler weer.

Zware buien
Ik verwacht een zomer met kans 
op zware buien of periodes met 
zware buien die voor de nodige 
overlast zullen zorgen. Veel regen, 
zwaar onweer en kans op zware 
hagel. Ook valwinden en kans op 
windhozen. De verschillen zullen 
regionaal groot zijn. Ook is er 
kans op een zomerstorm.

De zomervoorspelling
Bij het maken van mijn zomer-
voorspelling heb ik gekeken naar 
het stromingspatroon vanaf vorig 
jaar zomer tot aan nu. Ik heb het 
weerbeeld en stromingspatroon 
van de afgelopen maanden van dit 
jaar sterk mee laten wegen. Verder 
spelen mijn ervaring en een stuk-
je gevoel mee. Ik heb niet gekeken 
naar de lange termijn model- en 
computerberekeningen. Het is 
dan ook een voorspelling.

Stilleven aan 
de Franeker-
trekvaart 

(Foto: 
Marry Kramer)

HARLINGEN
Protestantse Gemeente 
Harlingen-Midlum

Zo. 6 juni 9.30 ds. Teunard van der 
Linden live stream: www.pg-harlin-
gen.nl

Leger des Heils Harlingen
Zo. 6 juni geen dienst

De Haven, Christelijke 
Ger Kerk Vrijgemaakt
Zo. 6 juni 10.00 ds. H.J. Soeters; via 
https://cgkvharlingen.nl/live-uit-
zending-bekijken/

Baptisten Gemeente Bethel 
Zo. 6 juni Heilig Avondmaal 10.00 
br. Johan Gankema; livestream via: 
www. baptistenharlingen.nl.

H. Michaëlkerk Rooms-katholiek
Vr. 4 juni 19.00 H. Eucharistievie-
ring, aansluitend stille aanbidding, 
celebrant pastoor Conijn; Za. 5 
juni vooravond hoogfeest Heilige 
Sacrament, 19.15 gestreamde vie-
ring vanuit Dronryp via www.hei-
ligejacobusparochie.nl; Zo. 6 juni 
hoogfeest Heilige Sacrament; 11.00 
Hoogmis m.m.v. cantores kerkkoor, 
celebrant pastoor de Vries; Wo. 9 
juni 9.30 Communieviering, voor-
ganger pastor Gies (max. 70 kerk-
gangers: aanmeldenrkharlingen@
hotmail.com)

Doopsgezinde gemeente 
Harlingen
Zo. 6 juni geen dienst

Evangelie Gemeente Harlingen
Zo. 6 juni 10.00 dienst
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Oud Harlingen Actueel
Voor velen bekend maar misschien voor sommigen onbekend, is Vereni-
ging Oud Harlingen. Een actieve vereniging die zich inzet voor het be-
houd van historisch Harlingen op vele manieren. Om te laten zien wat 
deze vereniging zoal doet nemen we u mee op reis langs de betrokken 
vrijwilligers en werkgroepen/commissies. Vandaag zetten we erelid An-
neke F. Visser in het spotlicht.

Vertel eens wie je bent?
Een geboren en getogen Harlingse. 
Na mijn middelbare school heb ik in 
Engeland en Canada gewoond en ge-
werkt. Naar Canada ben ik zelfs ge-
emigreerd, om zo een werk- en ver-
blijfsvergunning te krijgen. Terug 
in Harlingen kreeg ik een baan op 
de Opleidingsschool van het korps 
Rijkspolitie en heb uiteindelijk bijna 
40 jaar met ontzettend veel plezier 
gewerkt bij de Nederlandse politie. 
Naast mijn werk heb ik bij diverse 
verenigingen een bestuursfunctie 
gehad.

Binne jou een echte Harlinger?
Ja, ik ben hier geboren, trots dat ik 
een echte ouwe seun ben! Harlin-
gen, de stad waar ik van hou en waar 
ik me ontzettend thuis voel!

Wat is/was je motivatie om je in 
te zetten voor Vereniging Oud 
Harlingen?
Mijn vader, Dickie Visser, was door 
zijn werk bij Gemeentewerken zeer 
betrokken bij de wederopbouw van 
Harlingen. Ook was hij bestuurslid 

van uiteenlopende verenigingen, 
waaronder Oud Harlingen en de 
Hein Buismanstichting. Van hem 
heb ik duidelijk de interesse in de 
stad en haar bewoners meegekre-
gen. Op school was geschiedenis één 
van mijn leukste vakken. In 1992 
werd ik gebeld door de toenmalige 
voorzitter Bauke van der Gaast of 
ik bestuurslid wilde worden. Na een 
aantal jaren werd ik secretaris en in 
2010 nam ik de voorzittershamer 
over. Het ledenaantal is in mijn be-
stuursperiode gegroeid van 300 tot 
bijna 1500 leden. Na 28 jaar heb ik 
vorig jaar november afscheid geno-
men.

Wat heb je allemaal gedaan voor 
de Vereniging?
Sinds 1997 ben ik lid van de redactie 
van het magazine. Eenmaal per jaar 
wordt dit magazine met verhalen 
over de stad en haar inwoners door 
de vereniging uitgegeven. Het is in-
middels een collector’s item. Verder 
heb ik meegewerkt aan onder an-
dere het samenstellen van enkele 
‘Harlingen mien stadsje’ ansicht-

kaarten/fotoboekjes, het boekje 
‘Harlingers bij-naam’, de ‘Bruggen’ 
in de stad en het fotoboek ‘Harlin-
gen van boven 1919-2019’. Ben lid 
van de projectgroep Struikelstenen. 
In 2012 zijn 45 struikelstenen ge-
plaatst voor de woningen in de stad, 
waar onze Joodse stadgenoten heb-
ben gewoond en tijdens de Tweede 
Wereldoorlog zijn weggevoerd en 
vermoord. Het boekje over de Strui-
kelstenen beleeft inmiddels zijn der-
de druk. Ook heb ik mij ingezet voor 
het terugbrengen van een twintigtal 
historische muurschilderingen in 
het stadsbeeld.

Ben je nog actief voor 
de vereniging?
Ja zeker, als lid van de redactie van 

het magazine, kregen we (Hinke de 
Jong, Theo Althuis en Geert Noor-
man), het verzoek van Olaf Hermus, 
eigenaar van de plaatselijke super-
markt Jumbo of we een historisch 
plaatjesboek over Harlingen zouden 
kunnen samenstellen. We zijn 2 ja-
nuari van dit jaar gestart met het 
schrijven van hoofdstukken en het 
zoeken naar 216 historische foto’s. 
In verband met de heropening van 
de supermarkt moest het boekwerk 
eind april klaar zijn! Dat is gelukt en 
de reacties die we nu al krijgen zijn 
zeer positief. We hopen inwoners en 
ook de jeugd op deze manier te in-
teresseren voor de geschiedenis van 
onze prachtige stad en onze vereni-
ging. Inmiddels zijn we als redactie 
alweer begonnen met de voorberei-

dingen voor het nieuwe magazine, 
dat eind van dit jaar wordt gepre-
senteerd. In de toekomst ga ik mijn 
werkzaamheden voor de vereniging 
afbouwen. De jongere generatie is 
nu aan zet!

Wilt u ook dat ons monumentaal 
stadsje en zijn geschiedenis behou-
den blijft? Word dan lid, het lidmaat-
schap van de vereniging bedraagt 
€ 15 per jaar. Leden hebben gratis 
toegang tot de gezellige bijeenkom-
sten in voor- en najaar, ontvangen 
tweemaal per jaar een nieuwsbrief 
en in november het jaarlijkse Maga-
zine Oud Harlingen met de mooiste 
verhalen over de geschiedenis van 
Harlingen. Lid worden kan via www.
oud-harlingen.nl.

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Meer mogelijkheden vanaf zaterdag 5 juni
Vanaf zaterdag 5 juni is het voor de jeugdvoetballers bij fc Harlingen 
weer mogelijk om wedstrijden te spelen tegen teams van andere vereni-
gingen. Ook de senioren mogen onderling trainingswedstrijdjes spelen 
bij de eigen vereniging zonder beperking en zonder dat er onderling 1,5 
meter afstand gehouden hoeft te worden. Deze en meer versoepelingen 
werden afgelopen vrijdag tijdens de persconferentie bekend gemaakt.

Jeugdteams
De aangekondigde versoepelingen 
betekenen voor de jeugdteams dat 
er op zaterdag 5 juni gestart kan 
worden met de kleinschalige regio-
nale competitie oftewel; KNVB Re-
giocup! Fc Harlingen is er heel blij 
mee dat het eindelijk weer mag: het 
spelen van echte wedstrijden tegen 
gelijkwaardige teams van andere 
verenigingen. Dat is natuurlijk waar 
voetballers het meeste plezier aan 
beleven! De KNVB Regiocup wordt 
gespeeld in de volgende speelweek-
enden: 5/6 juni, 12/13 juni, 19/20 
juni en 26/27 juni.

Trainingen en wedstrijden seni-
oren
Een tweede mooie versoepeling is 

dat senioren bij fc Harlingen met 
ingang van 5 juni weer volledig mo-
gen trainen. Dit allemaal zonder 
beperkingen in groepsgrootte en 
zonder dat er onderling 1,5 meter 
afstand gehouden hoeft te worden. 
Goed nieuws dus voor de mannen en 
vrouwen van het 1e, 2e, 3e, 4e én de 
Walking Footballers. Helaas mogen 
senioren nog geen wedstrijden spe-
len tegen teams van andere vereni-
gingen maar ze mogen wel onderlin-
ge trainingswedstrijdjes spelen bij 
de eigen vereniging.

En wat nog meer?
Al veel langer zat voetballend Neder-
land op dit goede nieuws te wachten 
maar vanaf zaterdag mag er eindelijk 
weer iets meer op de sportvelden. 

De jongens van het eerste elftal tot en met 27 jaar mochten al eerder onder-
ling partijen maar nu mogen alle senioren, ongeacht de leeftijd, onderlinge 
trainingswedstrijden spelen.  (Foto: E.c.A.)

Met de verruimde maatregelen mo-
gen ook de kleedkamers en douches 
weer worden gebruikt. Uiteraard 
nog wel met de basismaatregelen in 
acht nemend, denk bijvoorbeeld aan 
de anderhalve meter afstand. Helaas 
is er nog geen publiek toegestaan op 
onze sportaccommodatie. 

Plezier, strijd en sportiviteit voor 
alle leeftijden…dát is fc Harlingen!

Jeugdoverzicht 
fc Harlingen
De KNVB Regiocup voor de jeugd-
teams tot en met JO17 staat op 
het punt van beginnen bij fc Har-
lingen. Een kleinschalige compe-
titie met teams uit de regio be-
staande uit vier speelrondes. Het 
is een welkome afwisseling op de 
onderlinge duels en trainingen 
en de jeugd bij fc Harlingen heeft 
er enorm veel zin in. Voordat er 
vooruitgekeken wordt naar het 
programma van komend weekend 
blikken we nog even kort terug 
naar afgelopen week.

Fc Harlingen JO8, JO9, JO10
Naast de wekelijkse trainingen werd 
er afgelopen zaterdag door de spe-
lers van fc Harlingen JO8-1 en JO9-
1 een onderlinge wedstrijd gespeeld. 
Op de trainingen hadden ze al goed 
kunnen oefenen met het nieuwe 
schietscherm en dit was terug te 
zien in de strafschoppen die aan 
het einde van de wedstrijd genomen 
werden. Wat een power! Dit beloofd 
nog wat voor komend weekend, 
wanneer ook deze teams met de Re-
giocup starten.
Bijna de gehele jeugdafdeling start 
dus zaterdag met die Regiocup, een 
enkeling begint het weekend daarop 
pas. Maar de velden kleuren weer 
blauw voor een aantal weekenden 
en daar is heel, heel erg lang naar 
uitgekeken. Zonder publiek, dát 

(Foto: E.c.A.) 

dan weer wel maar hey(!), lang leve 
de socials waar livebeelden getoond 
gaan worden. Plezier maar vooral 
genieten voor alle jeugdteams bij fc 
Harlingen.

Programma zaterdag 5 juni
THUIS*:
9.00 fc Harlingen JO11-1 – Mulier 
JO11-1
9.30 fc Harlingen JO13-1 – Workum 
JO13-1
10.30 fc Harlingen JO8-1 – VSV’31 
JO8-1

11.30 fc Harlingen JO15-1 – St. An-
naparochie JO15-1
11.30 fc Harlingen JO10-2 – Ooster-
littens MO10-1
14.30 fc Harlingen JO17-1 – ST Ter-
schelling/AVV JO17-1
UIT*:
10.15 Makkum JO10-2 – fc Harlin-
gen JO10-1
10.30 SC Bolsward MO15-1 – fc 
Harlingen MO15-1
11.15 SJO DFC JO12-2 – fc Harlin-
gen JO12-1
* tijden onder voorbehoud
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Meerderheid deelnemers webinar wil participeren
Ruim zestig mensen namen woensdag 
26 mei deel aan de digitale kick off-bij-
eenkomst van burgerparticipatie in Har-
lingen. Tijdens het inspirerende webinar 
werd op diverse momenten door middel 
van een Mentimeter gekeken naar de me-
ning en ervaring van de deelnemers. Na 
elke spreker werd een aantal vragen op de 
deelnemers afgevuurd. 

Het overgrote deel van de deelnemers 
was inwoner van Harlingen en viel in de 
leeftijdscategorieën 35-55 en 55-65 jaar. 
Het hoogst genoten opleidingsniveau 
was HBO en WO.

De overgrote meerderheid beantwoordde 
na afloop de vraag of hij/zij actief wilde 
meedoen aan burgerparticipatie met een 

JA. En bij de vraag op welk gebied parti-
cipatie zou moeten plaatsvinden, stond 
leefbaarheid met stip op 1, gevolgd door 
respectievelijk milieu en klimaat plus wo-
ningbouw. Recreatie, vervoer en bereik-
baarheid en het thema economie en werk 
sloten de rij.

Ervaringen met burgerparticipatie in Harlingen
De tijd is voorbij dat inwoners achterover 
kunnen leunen en wachten tot de gemeen-
te allerlei plannen bedenkt en ontwikkelt. 
In het kader van de nieuwe Omgevingswet 
is/wordt dit in de vorm van burgerparti-
cipatie ook een verantwoordelijkheid van 
inwoners en ondernemers. In de Harlinger 
Participatie Code, de nota die later dit jaar 
aan de raad wordt aangeboden, worden 
kaders geformuleerd om inwoners en on-
dernemers te betrekken bij het gemeente-
lijk beleid en het ontwikkelen van nieuwe 
plannen. Tijdens het webinar op 26 mei 
bleek dat dit geen eenvoudig kant-en-
klaar proces is. Elk project zal om een eigen 
manier van werken vragen. 

WESTERZEEDIJKGEBIED
Harlingen heeft inmiddels enige erva-
ring op het gebied van burgerparticipatie, 
bijvoorbeeld rond de inrichting van het 
Westerzeedijkgebied. Daarvoor is in 2018 
een open planproces gestart. Het gebied 
ontwikkelt zich de komende jaren tot een 
zone voor vrijetijdsbesteding en recreatie. 
Samen met inwoners heeft de gemeente 
een voorkeursmodel gemaakt, dat verder 
is ontwikkeld tot concept. In het kader 
van burgerparticipatie wil de gemeente in 
contact blijven met verschillende stake-
holders, zoals inwoners en ondernemers. 
Er is daarom een klankbordgroep opgezet 
met inwoners uit de gemeente. Oftewel 
mensen die in het te ontwikkelen gebied 
wonen, twee vertegenwoordigers van on-
dernemers en iemand uit de stad. In deze 

groep werden samen met de projectgroep 
ideeën en plannen besproken, waarover 
de klankbordgroep vervolgens adviezen 
kon geven. Uit de evaluatie is gebleken 
dat er tevredenheid is over de oprichting 
van de klankbordgroep. Het proces heeft 
wel op sommige punten kritiek gekregen. 
De klankbordgroep vindt dat er betere 
afspraken gemaakt moeten worden over 
de invulling van hun rol en de invloed op 
het proces. Ook wil de klankbordgroep al 
vanaf het ontwerpproces worden betrok-
ken, zodat er in een vroeg stadium vragen 
gesteld worden. 

RIGHT TO CHALLENGE
Een andere vorm van burgerparticipatie 
is het zogenoemde Right to Challenge. 
Bewoners van de Zuidergrachtswal waren 
het niet eens met de gemeentelijke plan-
nen over de inrichting van het noordelijk 
deel van het toekomstige Balklandpark. 
Zij hebben de gemeente uitgedaagd door 
middel van het Right to Challenge. Dit is 
een recht waarvan inwoners gebruik kun-
nen maken om een product of dienst van 
de gemeente over te nemen, als zij den-
ken dat ze dit slimmer, beter, goedkoper 
of anders kunnen doen. De inwoners wa-
ren hiervan overtuigd. Voorwaarde van 
een Right to Challenge is dat er genoeg 
draagvlak is onder de bewoners en in kor-
te tijd werden er 250 handtekeningen ver-
zameld. Toen dit draagvlak bekend was, 
is de werkgroep van inwoners in gesprek 
gegaan met wethouder Erik de Groot. De 

plannen die de werkgroep heeft bedacht, 
zijn door het college goedgekeurd en wor-
den uitgevoerd. Uitgangspunt in het plan 
is biodiversiteit en natuur met onder an-
dere een voedselbos, tiny forest, vogelpa-
radijs, insectenvilla’s en houtwallen. 

STADSTUIN
Ook met betrekking tot de stadstuin is er 
sprake van burgerparticipatie. Tijdens bij-
eenkomsten in wijkcentrum Nieuw Zuid 
ontstond het idee voor een stadstuin, 
waaraan elke Harlinger mee kan doen. Het 
idee is aangedragen bij de gemeente en 
leidde ertoe dat er een stuk braakliggend 
terrein werd geschonken. Het terrein is 
door vrijwilligers, de gemeente Harlingen 
en projectontwikkelaar Harns Invest aan-
gepakt en ingericht. Onderdelen van de 
stadstuin zijn een voedselbos, insecten-
hotel, kruidentuinen en moestuinen. Ook 
is een gedeelte van de tuin bestemd als 
kindertuin.

MIDLUM EN WIJNALDUM
Bij het herstructureringsplan van Midlum 
en Wijnaldum zijn de inwoners nadruk-
kelijk betrokken. Een kale tekening van 
de omgeving was het uitgangspunt en 
inwoners konden eigenhandig een ste-
denbouwkundig plan maken door de te-
kening te voorzien van tuinen, woonruim-
te en andere faciliteiten. De verschillende 
plannen zijn gebruikt om een paar ont-
werpen te maken, waarover de inwoners 
vervolgens hun mening konden geven.

Geslaagde digitale inspiratiebijeenkomst ‘Burgerparticipatie’ als kick off 
HOGE OPKOMST EN ENTHOUSIASME 
OM DEEL TE NEMEN AAN 
BURGERPARTICIPATIE
Ruim zestig personen hebben woensdag 
26 mei de digitale inspiratiebijeenkomst 
‘Burgerparticipatie’ van de gemeente Har-
lingen bijgewoond. Hoewel in Harlingen 
al een aantal voorbeelden van burger-
participatie zijn, is het webinar de kick off 
voor een toekomst waarin inwoners en 
ondernemers meer en meer bij het ont-
wikkelen van projecten en dergelijke wor-
den betrokken. De tijd is namelijk voorbij 
dat de overheid alles bedenkt, afstemt 
en uitvoert. De gemeente is op zoek naar 
nieuwe effectieve mogelijkheden om bur-
gers te betrekken bij het beleid, projecten 
en taken. Om er in gezamenlijkheid voor 
te zorgen dat alle inwoners met veel ple-
zier wonen en leven in onze stad.

Wat tijdens de digitale bijeenkomst dui-
delijk werd, is dat er geen duidelijke hand-
leiding is hoe burgerparticipatie in zijn 
werk gaat en welke instrument wordt 
toegepast. De aard van het project is be-
palend voor de vorm, maar moet leiden 
tot meer betrokkenheid van de inwoners 
en ondernemers. Plus het benutten van 
ideeën, vaardigheden, kennis en kunde die 
in de samenleving aanwezig is. Een beter 
beleid, een beter bestaan en betere resul-
taten noemt wethouder Paul Schoute als 
doel. ‘De nota die eind dit jaar aan de raad 
wordt aangeboden, moet de grondslag 
vormen voor een betere praktijk’.

ROL RAAD NOG OPEN
Bartele Boersma maakt namens de raad 
deel uit van de werkgroep Burgerparti-
cipatie. ‘Inwoners weten vaak het beste 
wat er in hun straat gebeurt. Wij kunnen 
alle hulp gebruiken die nodig is om goed 
beleid te voeren. Onze eigen rol staat, zo 
aan het begin van het proces, nog open. 
Het zou goed zijn als we een soort podi-
um creëren waar de inwoners laten horen 
wat zij gerealiseerd willen zien’.

Dagvoorzitter Berend Henk Huizing gaf 
aan dat de bijeenkomst ook zou worden 
gebruikt om de mening van de deelne-
mers te peilen. Op diverse moment tij-
dens de sessie werden er via de Mentime-
ter vragen gesteld (zie kader).

SNELLE VERANDERINGEN
Ferenc van Damme was de eerste spre-
ker die onder de titel ‘Hoe stimuleer je de 
kracht van de samenleving?’ de toehoor-
ders in duizelingwekkende vaart meenam 
naar de snel veranderende samenleving. 
Als voormalig inwoner van Sint Jacobipa-
rochie werkt hij nu als participatiestrateeg 
voor de provincie Overijssel. Wie verwacht-
te dat hij een stappenplan voor burgerpar-

ticipatie zou ‘brengen’, kwam er bedrogen 
uit. Dit is er volgens hem niet. Hij schetste 
de veranderingen in de samenleving die 
zich in de toekomst alleen maar sneller 
aandienen. ‘Zo snel heeft de mensheid dat 
nog nooit meegemaakt. Daardoor worden 
we gedwongen groter te denken en kleiner 
te doen. In dit kader is het belangrijk om na 
te denken over het aanboren van de kracht 
van de samenleving. Een nieuwe tijd vraagt 
nieuwe maatregelen’. Door middel van een 
ladder liet de spreker zien hoe de rollen en 
reacties van mensen samenhangen met 
de sporten van die ladder. Hij gaf aan dat 
je per project, thema of onderwerp moet 
bepalen waarom een onderwerp op een 
bepaalde positie van de Participatieladder 
staat. Waarom eigenlijk interactie nodig 
is met de mensen en of de betrokkenen 
snappen waarom we dit doen. Uiteraard 
kwamen spelregels, rollen van betrokke-
nen, houding en verantwoordelijkheid aan 
de orde. 

Wat duidelijk werd, is dat allerlei factoren 
meespelen en die het proces moeilijker 
maken. Belangrijk is wel, zo benadrukte 
Ferenc van Damme, ‘dat mensen voelen 
dat ze mee mogen doen: mede-eigenaar-
schap hebben. Dan heb je de magie wer-
kend’. Hij raadt aan: ‘Investeer alleen in 
positieve energie en welwillenden’. Voor 
Ferenc van Damme staat het als een paal 
boven water: ‘Burgerparticipatie is geen 
keuze maar een noodzaak’.

DE PRAKTIJK
Fedde Wielstra – teamleider Omgeving 
bij de gemeente Harlingen – woont in 
Damwoude en is als vrijwillig bestuurs-
lid nauw betrokken bij de Campus Dam-
wâld. Een zelfstandige stichting die eige-
naar en exploitant is van twee scholen, 
een sporthal, kantine en beleeftuin. Een 
praktijkvoorbeeld op de hoogste sport 
van de participatieladder. Nadat de raad 
had gekozen voor privatisering van de 
sportaccommodaties en de kans zich 
voordeed voor nieuwbouw, is de stich-
ting opgericht met als doel om het maat-
schappelijk en sociale leven en welzijn in 
Damwoude te bevorderen en faciliteren. 
Alles met als basis ontwikkeling, ontplooi-
ing en ontspanning. De stichting heeft 
een bouwbudget van 12 miljoen euro ge-
kregen en plannen gemaakt, geholpen 
door de gemeente met betrekking tot de 
ontbrekende expertise en capaciteit. Een 
gedurfde beslissing omdat de gemeen-
teraad minder invloed had dan voorheen. 
‘Wij hebben als stichting veel vertrouwen 
gekregen. Overigens was burgerparticipa-
tie geen doel op zich, maar een middel om 
het doel te bereiken. Het heeft bijgedra-
gen aan de leefbaarheid in de gemeente 
en het gemeenschappelijk belang, dan 

wordt burgerparticipatie een succes‘, al-
dus Fedde Wielstra.

KWALITEIT DEMOCRATIE
Bij Marije van den Berg stond de kwaliteit 
van de democratie centraal. Ze begeleidt 
vernieuwende samenwerking, onderzoekt 
klassieke participatie en adviseert over de 
rol van het bestuur en helpt ambtenaren. 
Rode draad is of het democratisch toegaat 
en hoe dat beter kan. Het vergroten van 
de zeggenschap van bewoners om zo de 
democratische kwaliteit kan verhogen.

Ze benadrukte in haar verhaal dat het be-
langrijk is om bij samenwerkingsvormen 
en participatie goed te communiceren. 
Goede afspraken maken en transparan-
tie zijn belangrijke kwaliteitsaspecten 
van samenwerking. Ze kaartte moeilij-
ke aspecten aan als inclusiviteit: als de 
meerderheid het eens is, hoe krijg ik de 
minderheid ook mee. Marije van den Berg 
beschreef participatie in drie stappen: be-

nut het verstand van de gemeenschap, 
breng de bewoners in positie (meenemen 
en niet achteraf infomeren) en ga het sa-
men uitvoeren. 

Het advies van haar was om bij elk project 
te kijken of de participatie inclusief en di-
vers genoeg is, of het proces transparant 
genoeg is, of de gedachtewisseling in orde 
is en of de vorm passend is op de vaardig-
heid. Oftewel of iedereen in staat is om 
mee te doen. Belangrijk noemt ze ook dat 
het efficiënt voor burgers en raadsleden 
moet zijn. Het moet ook duidelijk zijn wie 
bepaalt wat er gebeurt. ‘De raad mag als 
systeemverantwoordelijke best eisen stel-
len, kader stellend en controlerend optre-
den en kwaliteitscriteria neerleggen. Die 
criteria moeten per situatie bekeken wor-
den. Wat wordt er verwacht en belangrijk 
is vast te leggen wat je voor elkaar wil krij-
gen’.

BARTELE BOERSMA: 
‘BURGERPARTICIPATIE 
IS EEN KANS VOOR 
INWONERS EN 
ONDERNEMERS‘

‘Jarenlang heb ik in Amsterdam en 
Brussel gewoond. Ik werkte bij het Eu-
ropees Parlement en daar zit je in een 
soort bubbel. Ver bij de mensen van-
daan in een papieren realiteit. Daarom 
wilde ik terug naar Harlingen, om met 
mensen te kijken hoe we de leefom-
geving beter kunnen maken. In Har-
lingen is het contact heel direct. Het 
gaat bijvoorbeeld over stoeptegels die 
niet goed liggen, speeltuinen die op-
geknapt moeten worden, nieuwe we-
gen en parken die we aanleggen enzo-
voort’, beschrijft Bartele Boersma van 
de PvdA in de kern burgerparticipatie. 
Een onderwerp dat voor hem erg be-
langrijk is, en een van de redenen dat 
hij naar Harlingen is teruggekeerd. 
Inmiddels maakt hij  namens de Har-
linger gemeenteraad deel uit van de 
werkgroep Burgerparticipatie.

WETHOUDER  
PAUL SCHOUTE WIL 
SAMEN HARLINGEN  
NOG MOOIER MAKEN

‘Wij hebben als gemeente de wijsheid 
niet in pacht. Onze uitdaging is een 
methodiek te vinden, zodat we door 
burgerparticipatie gebruik kunnen ma-
ken van de kennis, kunde en creativi-
teit die aanwezig is om onze stad nog 
mooier te maken. Dat is mijn motivatie 
om dit te doen. Ik ben naast wethouder 
ook inwoner van de stad en heb er zelf 
ook geen behoefte aan dat er van alles 
in mijn omgeving gebeurt waar ik geen 
weet van heb. Het gevoel heb dat ze 
ons inwoners hadden kunnen vragen, 
omdat wij ook ideeën hebben’, reageert 
wethouder Paul Schoute op de kick off 
van burgerparticipatie in Harlingen. 
Eind dit jaar komt hij als wethouder 
van onder andere bestuurlijke vernieu-
wing met een nota over burgerpartici-
patie, een stuk dat tijdens het webinar 
spontaan is gedoopt tot de Harlinger 
Participatie Code.

De complete interviews zijn te lezen op 
www.harlingen.nl/burgerparticipatie.

Hoe nu verder?
De gemeente Harlingen is al een aantal jaren bezig met burgerparticipatie, zoals uit de 
voorbeelden elders op deze pagina’s blijkt. De fase is aangebroken dat er ook beleids-
matig handen en voeten aan wordt gegeven in de vorm van een Plan van Aanpak. De 
inspiratiebijeenkomst op 26 mei was bedoeld om aan te geven welke kant het opgaat.

De volgende stap is dat een ambtelijke projectgroep verder gaat met de uitwerking. 
Later dit jaar ontvangt de raad een Raadsinformatiebrief over dit onderwerp en wordt 
geïnformeerd over de tussenstand. Vervolgens komt het college van Burgemeester en 
Wethouders eind van het jaar met een nota, die tijdens het webinar spontaan is omge-
doopt tot de Harlinger Participatie Code.

Uw reactie is welkom!
Graag horen wij uw 
reactie of mening t.a.v. 
burgerparticipatie.  
U kunt het ons laten weten 
via info@harlingen.nl  
of bellen met 14 0517.

De initiatiefnemers van Right to Challenge informeren de wethouders Erik de Groot en Paul Schoute foto: Jeannette Wouthuis

Belangstelling voor de plannen in het Westerzeedijkgebied foto: Joachim de Ruijter

Vragenlijst “Harlingen in 2040”
Als gemeente Harlingen denken we na over de koers voor de 
toekomst van onze prachtige gemeente. Die toekomst is van 
ons allemaal en zeker ook van u als inwoner. We zijn daarom 
benieuwd naar uw ideeën over die toekomst. Waar bent u 
trots op? Wat zou u graag willen behouden en wat kan beter? 
En, hoe wilt u dat we in de toekomst omgaan met belangrij-
ke onderwerpen zoals cultuur, klimaat en gezondheid? In de 
krant van 18 juni leest u meer over de enquête en de achter-
grond van de omgevingsvisie.

Bekijk alle informatie over burgerparticipatie
Nieuwsgierig naar de reacties van de deelnemers Roeleke 
Naber en Ron Leen op het webinar en burgerparticipatie? Kijk 
dan vanaf eind volgende week op www.harlingen.nl/burger-
participatie. Daar staan dan hun ervaringen en de complete 
interviews met wethouder Paul Schoute en PvdA-raadslid 
Bartele Boersma. U vindt er ook een link naar de video-op-
name van het inspirerende webinar over burgerparticipatie. 
En kunt u onder andere de lezingen van Ferenc van Damme, 
Fedde Wielstra en Marije van den Berg terugkijken.
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Meerderheid deelnemers webinar wil participeren
Ruim zestig mensen namen woensdag 
26 mei deel aan de digitale kick off-bij-
eenkomst van burgerparticipatie in Har-
lingen. Tijdens het inspirerende webinar 
werd op diverse momenten door middel 
van een Mentimeter gekeken naar de me-
ning en ervaring van de deelnemers. Na 
elke spreker werd een aantal vragen op de 
deelnemers afgevuurd. 

Het overgrote deel van de deelnemers 
was inwoner van Harlingen en viel in de 
leeftijdscategorieën 35-55 en 55-65 jaar. 
Het hoogst genoten opleidingsniveau 
was HBO en WO.

De overgrote meerderheid beantwoordde 
na afloop de vraag of hij/zij actief wilde 
meedoen aan burgerparticipatie met een 

JA. En bij de vraag op welk gebied parti-
cipatie zou moeten plaatsvinden, stond 
leefbaarheid met stip op 1, gevolgd door 
respectievelijk milieu en klimaat plus wo-
ningbouw. Recreatie, vervoer en bereik-
baarheid en het thema economie en werk 
sloten de rij.

Ervaringen met burgerparticipatie in Harlingen
De tijd is voorbij dat inwoners achterover 
kunnen leunen en wachten tot de gemeen-
te allerlei plannen bedenkt en ontwikkelt. 
In het kader van de nieuwe Omgevingswet 
is/wordt dit in de vorm van burgerparti-
cipatie ook een verantwoordelijkheid van 
inwoners en ondernemers. In de Harlinger 
Participatie Code, de nota die later dit jaar 
aan de raad wordt aangeboden, worden 
kaders geformuleerd om inwoners en on-
dernemers te betrekken bij het gemeente-
lijk beleid en het ontwikkelen van nieuwe 
plannen. Tijdens het webinar op 26 mei 
bleek dat dit geen eenvoudig kant-en-
klaar proces is. Elk project zal om een eigen 
manier van werken vragen. 

WESTERZEEDIJKGEBIED
Harlingen heeft inmiddels enige erva-
ring op het gebied van burgerparticipatie, 
bijvoorbeeld rond de inrichting van het 
Westerzeedijkgebied. Daarvoor is in 2018 
een open planproces gestart. Het gebied 
ontwikkelt zich de komende jaren tot een 
zone voor vrijetijdsbesteding en recreatie. 
Samen met inwoners heeft de gemeente 
een voorkeursmodel gemaakt, dat verder 
is ontwikkeld tot concept. In het kader 
van burgerparticipatie wil de gemeente in 
contact blijven met verschillende stake-
holders, zoals inwoners en ondernemers. 
Er is daarom een klankbordgroep opgezet 
met inwoners uit de gemeente. Oftewel 
mensen die in het te ontwikkelen gebied 
wonen, twee vertegenwoordigers van on-
dernemers en iemand uit de stad. In deze 

groep werden samen met de projectgroep 
ideeën en plannen besproken, waarover 
de klankbordgroep vervolgens adviezen 
kon geven. Uit de evaluatie is gebleken 
dat er tevredenheid is over de oprichting 
van de klankbordgroep. Het proces heeft 
wel op sommige punten kritiek gekregen. 
De klankbordgroep vindt dat er betere 
afspraken gemaakt moeten worden over 
de invulling van hun rol en de invloed op 
het proces. Ook wil de klankbordgroep al 
vanaf het ontwerpproces worden betrok-
ken, zodat er in een vroeg stadium vragen 
gesteld worden. 

RIGHT TO CHALLENGE
Een andere vorm van burgerparticipatie 
is het zogenoemde Right to Challenge. 
Bewoners van de Zuidergrachtswal waren 
het niet eens met de gemeentelijke plan-
nen over de inrichting van het noordelijk 
deel van het toekomstige Balklandpark. 
Zij hebben de gemeente uitgedaagd door 
middel van het Right to Challenge. Dit is 
een recht waarvan inwoners gebruik kun-
nen maken om een product of dienst van 
de gemeente over te nemen, als zij den-
ken dat ze dit slimmer, beter, goedkoper 
of anders kunnen doen. De inwoners wa-
ren hiervan overtuigd. Voorwaarde van 
een Right to Challenge is dat er genoeg 
draagvlak is onder de bewoners en in kor-
te tijd werden er 250 handtekeningen ver-
zameld. Toen dit draagvlak bekend was, 
is de werkgroep van inwoners in gesprek 
gegaan met wethouder Erik de Groot. De 

plannen die de werkgroep heeft bedacht, 
zijn door het college goedgekeurd en wor-
den uitgevoerd. Uitgangspunt in het plan 
is biodiversiteit en natuur met onder an-
dere een voedselbos, tiny forest, vogelpa-
radijs, insectenvilla’s en houtwallen. 

STADSTUIN
Ook met betrekking tot de stadstuin is er 
sprake van burgerparticipatie. Tijdens bij-
eenkomsten in wijkcentrum Nieuw Zuid 
ontstond het idee voor een stadstuin, 
waaraan elke Harlinger mee kan doen. Het 
idee is aangedragen bij de gemeente en 
leidde ertoe dat er een stuk braakliggend 
terrein werd geschonken. Het terrein is 
door vrijwilligers, de gemeente Harlingen 
en projectontwikkelaar Harns Invest aan-
gepakt en ingericht. Onderdelen van de 
stadstuin zijn een voedselbos, insecten-
hotel, kruidentuinen en moestuinen. Ook 
is een gedeelte van de tuin bestemd als 
kindertuin.

MIDLUM EN WIJNALDUM
Bij het herstructureringsplan van Midlum 
en Wijnaldum zijn de inwoners nadruk-
kelijk betrokken. Een kale tekening van 
de omgeving was het uitgangspunt en 
inwoners konden eigenhandig een ste-
denbouwkundig plan maken door de te-
kening te voorzien van tuinen, woonruim-
te en andere faciliteiten. De verschillende 
plannen zijn gebruikt om een paar ont-
werpen te maken, waarover de inwoners 
vervolgens hun mening konden geven.

Geslaagde digitale inspiratiebijeenkomst ‘Burgerparticipatie’ als kick off 
HOGE OPKOMST EN ENTHOUSIASME 
OM DEEL TE NEMEN AAN 
BURGERPARTICIPATIE
Ruim zestig personen hebben woensdag 
26 mei de digitale inspiratiebijeenkomst 
‘Burgerparticipatie’ van de gemeente Har-
lingen bijgewoond. Hoewel in Harlingen 
al een aantal voorbeelden van burger-
participatie zijn, is het webinar de kick off 
voor een toekomst waarin inwoners en 
ondernemers meer en meer bij het ont-
wikkelen van projecten en dergelijke wor-
den betrokken. De tijd is namelijk voorbij 
dat de overheid alles bedenkt, afstemt 
en uitvoert. De gemeente is op zoek naar 
nieuwe effectieve mogelijkheden om bur-
gers te betrekken bij het beleid, projecten 
en taken. Om er in gezamenlijkheid voor 
te zorgen dat alle inwoners met veel ple-
zier wonen en leven in onze stad.

Wat tijdens de digitale bijeenkomst dui-
delijk werd, is dat er geen duidelijke hand-
leiding is hoe burgerparticipatie in zijn 
werk gaat en welke instrument wordt 
toegepast. De aard van het project is be-
palend voor de vorm, maar moet leiden 
tot meer betrokkenheid van de inwoners 
en ondernemers. Plus het benutten van 
ideeën, vaardigheden, kennis en kunde die 
in de samenleving aanwezig is. Een beter 
beleid, een beter bestaan en betere resul-
taten noemt wethouder Paul Schoute als 
doel. ‘De nota die eind dit jaar aan de raad 
wordt aangeboden, moet de grondslag 
vormen voor een betere praktijk’.

ROL RAAD NOG OPEN
Bartele Boersma maakt namens de raad 
deel uit van de werkgroep Burgerparti-
cipatie. ‘Inwoners weten vaak het beste 
wat er in hun straat gebeurt. Wij kunnen 
alle hulp gebruiken die nodig is om goed 
beleid te voeren. Onze eigen rol staat, zo 
aan het begin van het proces, nog open. 
Het zou goed zijn als we een soort podi-
um creëren waar de inwoners laten horen 
wat zij gerealiseerd willen zien’.

Dagvoorzitter Berend Henk Huizing gaf 
aan dat de bijeenkomst ook zou worden 
gebruikt om de mening van de deelne-
mers te peilen. Op diverse moment tij-
dens de sessie werden er via de Mentime-
ter vragen gesteld (zie kader).

SNELLE VERANDERINGEN
Ferenc van Damme was de eerste spre-
ker die onder de titel ‘Hoe stimuleer je de 
kracht van de samenleving?’ de toehoor-
ders in duizelingwekkende vaart meenam 
naar de snel veranderende samenleving. 
Als voormalig inwoner van Sint Jacobipa-
rochie werkt hij nu als participatiestrateeg 
voor de provincie Overijssel. Wie verwacht-
te dat hij een stappenplan voor burgerpar-

ticipatie zou ‘brengen’, kwam er bedrogen 
uit. Dit is er volgens hem niet. Hij schetste 
de veranderingen in de samenleving die 
zich in de toekomst alleen maar sneller 
aandienen. ‘Zo snel heeft de mensheid dat 
nog nooit meegemaakt. Daardoor worden 
we gedwongen groter te denken en kleiner 
te doen. In dit kader is het belangrijk om na 
te denken over het aanboren van de kracht 
van de samenleving. Een nieuwe tijd vraagt 
nieuwe maatregelen’. Door middel van een 
ladder liet de spreker zien hoe de rollen en 
reacties van mensen samenhangen met 
de sporten van die ladder. Hij gaf aan dat 
je per project, thema of onderwerp moet 
bepalen waarom een onderwerp op een 
bepaalde positie van de Participatieladder 
staat. Waarom eigenlijk interactie nodig 
is met de mensen en of de betrokkenen 
snappen waarom we dit doen. Uiteraard 
kwamen spelregels, rollen van betrokke-
nen, houding en verantwoordelijkheid aan 
de orde. 

Wat duidelijk werd, is dat allerlei factoren 
meespelen en die het proces moeilijker 
maken. Belangrijk is wel, zo benadrukte 
Ferenc van Damme, ‘dat mensen voelen 
dat ze mee mogen doen: mede-eigenaar-
schap hebben. Dan heb je de magie wer-
kend’. Hij raadt aan: ‘Investeer alleen in 
positieve energie en welwillenden’. Voor 
Ferenc van Damme staat het als een paal 
boven water: ‘Burgerparticipatie is geen 
keuze maar een noodzaak’.

DE PRAKTIJK
Fedde Wielstra – teamleider Omgeving 
bij de gemeente Harlingen – woont in 
Damwoude en is als vrijwillig bestuurs-
lid nauw betrokken bij de Campus Dam-
wâld. Een zelfstandige stichting die eige-
naar en exploitant is van twee scholen, 
een sporthal, kantine en beleeftuin. Een 
praktijkvoorbeeld op de hoogste sport 
van de participatieladder. Nadat de raad 
had gekozen voor privatisering van de 
sportaccommodaties en de kans zich 
voordeed voor nieuwbouw, is de stich-
ting opgericht met als doel om het maat-
schappelijk en sociale leven en welzijn in 
Damwoude te bevorderen en faciliteren. 
Alles met als basis ontwikkeling, ontplooi-
ing en ontspanning. De stichting heeft 
een bouwbudget van 12 miljoen euro ge-
kregen en plannen gemaakt, geholpen 
door de gemeente met betrekking tot de 
ontbrekende expertise en capaciteit. Een 
gedurfde beslissing omdat de gemeen-
teraad minder invloed had dan voorheen. 
‘Wij hebben als stichting veel vertrouwen 
gekregen. Overigens was burgerparticipa-
tie geen doel op zich, maar een middel om 
het doel te bereiken. Het heeft bijgedra-
gen aan de leefbaarheid in de gemeente 
en het gemeenschappelijk belang, dan 

wordt burgerparticipatie een succes‘, al-
dus Fedde Wielstra.

KWALITEIT DEMOCRATIE
Bij Marije van den Berg stond de kwaliteit 
van de democratie centraal. Ze begeleidt 
vernieuwende samenwerking, onderzoekt 
klassieke participatie en adviseert over de 
rol van het bestuur en helpt ambtenaren. 
Rode draad is of het democratisch toegaat 
en hoe dat beter kan. Het vergroten van 
de zeggenschap van bewoners om zo de 
democratische kwaliteit kan verhogen.

Ze benadrukte in haar verhaal dat het be-
langrijk is om bij samenwerkingsvormen 
en participatie goed te communiceren. 
Goede afspraken maken en transparan-
tie zijn belangrijke kwaliteitsaspecten 
van samenwerking. Ze kaartte moeilij-
ke aspecten aan als inclusiviteit: als de 
meerderheid het eens is, hoe krijg ik de 
minderheid ook mee. Marije van den Berg 
beschreef participatie in drie stappen: be-

nut het verstand van de gemeenschap, 
breng de bewoners in positie (meenemen 
en niet achteraf infomeren) en ga het sa-
men uitvoeren. 

Het advies van haar was om bij elk project 
te kijken of de participatie inclusief en di-
vers genoeg is, of het proces transparant 
genoeg is, of de gedachtewisseling in orde 
is en of de vorm passend is op de vaardig-
heid. Oftewel of iedereen in staat is om 
mee te doen. Belangrijk noemt ze ook dat 
het efficiënt voor burgers en raadsleden 
moet zijn. Het moet ook duidelijk zijn wie 
bepaalt wat er gebeurt. ‘De raad mag als 
systeemverantwoordelijke best eisen stel-
len, kader stellend en controlerend optre-
den en kwaliteitscriteria neerleggen. Die 
criteria moeten per situatie bekeken wor-
den. Wat wordt er verwacht en belangrijk 
is vast te leggen wat je voor elkaar wil krij-
gen’.

BARTELE BOERSMA: 
‘BURGERPARTICIPATIE 
IS EEN KANS VOOR 
INWONERS EN 
ONDERNEMERS’

‘Jarenlang heb ik in Amsterdam en 
Brussel gewoond. Ik werkte bij het Eu-
ropees Parlement en daar zit je in een 
soort bubbel. Ver bij de mensen van-
daan in een papieren realiteit. Daarom 
wilde ik terug naar Harlingen, om met 
mensen te kijken hoe we de leefom-
geving beter kunnen maken. In Har-
lingen is het contact heel direct. Het 
gaat bijvoorbeeld over stoeptegels die 
niet goed liggen, speeltuinen die op-
geknapt moeten worden, nieuwe we-
gen en parken die we aanleggen enzo-
voort’, beschrijft Bartele Boersma van 
de PvdA in de kern burgerparticipatie. 
Een onderwerp dat voor hem erg be-
langrijk is, en een van de redenen dat 
hij naar Harlingen is teruggekeerd. 
Inmiddels maakt hij  namens de Har-
linger gemeenteraad deel uit van de 
werkgroep Burgerparticipatie.

WETHOUDER  
PAUL SCHOUTE WIL 
SAMEN HARLINGEN  
NOG MOOIER MAKEN

‘Wij hebben als gemeente de wijsheid 
niet in pacht. Onze uitdaging is een 
methodiek te vinden, zodat we door 
burgerparticipatie gebruik kunnen ma-
ken van de kennis, kunde en creativi-
teit die aanwezig is om onze stad nog 
mooier te maken. Dat is mijn motivatie 
om dit te doen. Ik ben naast wethouder 
ook inwoner van de stad en heb er zelf 
ook geen behoefte aan dat er van alles 
in mijn omgeving gebeurt waar ik geen 
weet van heb. Het gevoel heb dat ze 
ons inwoners hadden kunnen vragen, 
omdat wij ook ideeën hebben’, reageert 
wethouder Paul Schoute op de kick off 
van burgerparticipatie in Harlingen. 
Eind dit jaar komt hij als wethouder 
van onder andere bestuurlijke vernieu-
wing met een nota over burgerpartici-
patie, een stuk dat tijdens het webinar 
spontaan is gedoopt tot de Harlinger 
Participatie Code.

De complete interviews zijn te lezen op 
www.harlingen.nl/burgerparticipatie.

Hoe nu verder?
De gemeente Harlingen is al een aantal jaren bezig met burgerparticipatie, zoals uit de 
voorbeelden elders op deze pagina’s blijkt. De fase is aangebroken dat er ook beleids-
matig handen en voeten aan wordt gegeven in de vorm van een Plan van Aanpak. De 
inspiratiebijeenkomst op 26 mei was bedoeld om aan te geven welke kant het opgaat.

De volgende stap is dat een ambtelijke projectgroep verder gaat met de uitwerking. 
Later dit jaar ontvangt de raad een Raadsinformatiebrief over dit onderwerp en wordt 
geïnformeerd over de tussenstand. Vervolgens komt het college van Burgemeester en 
Wethouders eind van het jaar met een nota, die tijdens het webinar spontaan is omge-
doopt tot de Harlinger Participatie Code.
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Graag horen wij uw 
reactie of mening t.a.v. 
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U kunt het ons laten weten 
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Als gemeente Harlingen denken we na over de koers voor de 
toekomst van onze prachtige gemeente. Die toekomst is van 
ons allemaal en zeker ook van u als inwoner. We zijn daarom 
benieuwd naar uw ideeën over die toekomst. Waar bent u 
trots op? Wat zou u graag willen behouden en wat kan beter? 
En, hoe wilt u dat we in de toekomst omgaan met belangrij-
ke onderwerpen zoals cultuur, klimaat en gezondheid? In de 
krant van 18 juni leest u meer over de enquête en de achter-
grond van de omgevingsvisie.

Bekijk alle informatie over burgerparticipatie
Nieuwsgierig naar de reacties van de deelnemers Roeleke 
Naber en Ron Leen op het webinar en burgerparticipatie? Kijk 
dan vanaf eind volgende week op www.harlingen.nl/burger-
participatie. Daar staan dan hun ervaringen en de complete 
interviews met wethouder Paul Schoute en PvdA-raadslid 
Bartele Boersma. U vindt er ook een link naar de video-op-
name van het inspirerende webinar over burgerparticipatie. 
En kunt u onder andere de lezingen van Ferenc van Damme, 
Fedde Wielstra en Marije van den Berg terugkijken.
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1000e uitzending RSH Klassiek
Afgelopen zondag ‘overvielen’ bestuursleden van Radio Stad Harlingen 
presentatrice Fien Hooijbergh in de studio van Radio Stad Harlingen. Ze 
was bezig met de presentatie van haar duizendste uitzending RSH Klas-
siek. Voorzitter Henk Jan Cornelisse overhandigde haar een fraai boeket 
bloemen en bracht de felicitaties over van luisteraars die wekelijks naar 
dit programma luisteren.

Door Ubbo Posthuma

Samen met Jelle Spits (door vakan-
tie niet aanwezig) presenteert Fien 
Hooijbergh dit programma dat in 
1994 startte. Fien is geboren in En-
schede en deed de PABO in Hengelo. 
“Tijdens één van de lessen liet onze 
docent het nummer ‘Capriccio Ita-
lien op. 45’ van Tsjaikovski horen”, 
vertelt Fien. “Ik was zo onder de 
indruk van dat geweldige nummer, 
dat ik sindsdien viel voor klassieke 
muziek en dat is ook nooit meer 
weggegaan.”

Na de PABO en nadat ze in 1967 
trouwde met Constant Hooijbergh, 
zocht Fien werk. Aangezien ze een 
zeilboot hadden en hierdoor regel-
matig in Friesland zeilden, leek een 
baan in deze mooie provincie haar 
wel wat. De � eo Tijssenschool in 
Harlingen zocht een lerares, ze sol-

liciteerde en werd aangenomen. Er 
was echter één moeilijkheid: Con-
stant had een HTS-opleiding, maar 
kon hier geen werk krijgen. Uitein-
delijk kwam hij op vliegbasis Leeu-
warden te werken.

Hun eerste woning in Harlingen was 
in de Prinses Margrietstraat. Ze kre-
gen twee kinderen, een jongen en 
een meisje, die nu in Zwolle en Den 
Haag wonen. Haar schoonouders 
waren zeer muzikaal; haar schoon-
moeder ging naar een conservato-
rium en bespeelde diverse instru-
menten. Ze hadden een enorme 
muziekcollectie. “Toen beiden wa-
ren overleden heb ik die gekregen, 

Vlnr Roeland Aalfs (programmaleiding), presentatrice Fien Hooijbergh, technicus Jan Kroese, voorzitter Henk Jan 
Cornelisse en bestuurslid Theo Huizenga.  (Foto: HC - Ubbo Posthuma)

waardoor ik nu uit heel veel muziek 
en informatie kan putten.”

Naast haar wekelijkse presentatie 
(in de coronatijd om de week met 
Jelle Spits) heeft Fien nog andere 
hobby’s. Zo is ze ruim acht jaar pen-
ningmeester van de Dierenbescher-
ming geweest en verzorgt zij de 
collectes op Dierendag in Harlingen, 
Franeker en op de eilanden. Sinds 
1972 is ze lid van Toneelgroep Con-
tact, waar ze op de planken stond. 
In 2000 stopte ze met acteren, maar 
ze is nog wel volop betrokken bij de 
vereniging.

Fien en haar man maakten heel veel 
reizen. Eerst met de vouwwagen, 
later de caravan, van de Noorkaap 
tot zelfs het zuiden van Marokko. 
Helaas kwam haar echtgenoot in 
september 2016 op 75-jarige leeftijd 
plotseling te overlijden. Een gebeur-
tenis die tot op de dag van vandaag 
een grote leegte bij haar en de kin-
deren achterliet. Gelukkig krijgt ze 
heel veel steun van haar buren, en 
Radio Stad Harlingen is een mooie 
afl eiding. Samen met Jelle Spits 
hoopt ze de presentatie van RSH 
Klassiek op de zondagmorgen van 
11.00 tot 12.00 dan ook nog lang te 
mogen doen. 

De Dieetcoach
Gezonde voeding is écht duur-
der dan on gezonde voeding
In de Leeuwarder courant van vrij-
dag 28 mei stond een artikel over de 
prijs van gezonde voeding ten op-
zichte van ongezond eten. Ook zon-
der het artikel te lezen, weet u het 
antwoord al. Ongezonde voeding is 
goedkoper geworden en gezond eten 
duurder.

De prijzen voor gezonde voeding 
namen tussen 2010 en 2020 met 
21 procent toe. Ongezonde voeding 
werd in deze periode juist 15 procent 
goedkoper! Dit blijkt uit een analy-
se van het Centraal Bureau voor de 
Statistiek (CBS) en het Voedingscen-
trum. Over het geheel gezien nam 
de prijs van voeding toe met 18 pro-
cent. De gemiddelde prijsdaling van 
ongezond eten komt vooral doordat 
ijs en snoep veel goedkoper zijn ge-
worden. Suiker, sauzen en dressings 
werden iets duurder en vleespro-
ducten stegen bovengemiddeld (30 
procent).
Opvallend is dat roomboter in prijs 
is gestegen met 66 procent. Dat was 
mij ook al opgevallen. Waarschijn-
lijk komt dat omdat eigenlijk alle 
voedingsdeskundigen, behalve de 
aanhangers van het Voedingscen-
trum, roomboter een prima product 
vinden. Het is immers onbewerkt en 

puur! Hier ben ik overigens zelf ook 
van overtuigd. Collega Harriët Ver-
koelen laat in haar nieuwste boek 
een heel mooi schema zien, waarin 
te zien is hoeveel hulpstoff en (o.a. 
hexaan, fosfaat, natriumhydroxide, 
vitamines en mineralen) verdwijnen 
tijdens het maken, en stappen (o.a. 
oplosmiddel toevoegen, deguming, 
ontzuren, bleken, fi lteren, verhar-
den) er nodig zijn om halvarine of 
margarine te maken…
Bij de gezonde voeding zijn ook ei-
eren en melk duurder geworden, 
met 47 en 43 procent. Over ei valt 
iets soortgelijks te zeggen als over 
roomboter. Mag ook niet van het 
Voedingscentrum, maar is een su-
permooi product. Met choline erin, 
waar onze hersenen echt heel blij 
van worden… Dit beginnen ook 
steeds meer mensen te begrijpen.
Ook vis, kip en fruit werden fl ink 
duurder. Groente viel mee, maar 6 
procent. En dat terwijl ik het gevoel 
heb dat hier ook een behoorlijke 
prijsstijging was de afgelopen ja-
ren. Hopelijk wakkert de uitkomst 
van dit onderzoek de discussie aan 
om hier iets aan te gaan doen. Vori-
ge week schreef ik immers over het 
team van specialisten dat zich hard 
maakt om ons eten weer gezonder te 
maken. En recent kwam uit onder-
zoek dat de Nederlander nog steeds 

te veel suiker en zout binnenkrijgt.
Gemiddeld krijgt een volwassene nu 
dagelijks 0,5 gram zout en 7,5 gram 
suiker minder binnen dan voordat 
er, te vrijblijvende, afspraken met de 
voedingsindustrie werden gemaakt 
(in 2014). Dat schiet nog niet echt 
lekker op. De veranderingen in zout 
zijn vooral te zien bij brood, vlees, 
kaas en soep. De hoeveelheid suiker 
is vooral verminderd in frisdranken 
en in mindere mate in melkproduc-
ten. Toch ziet onze overheid af van 
stappen om hier nu duidelijker re-
gels voor te maken.
Volgens het CBS geven wij gemid-
deld 12,8 procent van ons inkomen 
uit aan voeding en dranken voor 
thuisgebruik. In verhouding is dit 
niet heel veel, maar dit is al jaren re-
delijk stabiel. De Nederlander denkt 
overigens 24 procent aan eten uit te 
geven. Dus wellicht is het toch de 
moeite waard om gezondere, duur-
dere producten te kopen.
Wilt u meer weten? Neem dan con-
tact op met Irene van der Vuurst, di-
etist Libra, tel. 06-11276810 of mail 
naar irene@libra-dieetadvisering.nl. 
Libra is gevestigd in Franeker (De 
Metro), Harlingen (Fysio Harlingen) 
en Sexbierum (Fysio Harlingen). De 
diëtist wordt vergoed vanuit de ba-
sisverzekering en u heeft geen ver-
wijzing (meer) nodig.

Het was een dag als alle andere in het 
gehucht New Holland. Een eenzame 
tumbleweed kwam voorbij rollen en 
een oerlelijke gier braakte een geluid 
uit dat nog het meest in de buurt 
kwam van het kraken van de slecht 
geoliede klapdeuren van de lokale 
saloon. Dat kraken - dat kwam door 
de uitbater van het etablissement: 
Donald Pols. Die hield niet van olie. 
Meer van gras en bomen enzo, en 
daarom droeg hij een groene hoed 
op zijn overigens kale knikker.
Hij stond juist het mahoniehouten 
oppervlak van de reusachtige bar in 
de was te zetten, toen de klapdeu-
ren weer eens krakend open gingen. 
Cowboy Ben stond met zijn volle, in 
het zwart gehulde lengte voor Do-
nalds bar. Ben van Beurden hield 
wél van olie en was de trotse eige-
naar van de boortoren die midden in 
het indianenreservaat in de bergen 
stond. Hij plaatste twee zwart be-
smeurde kolenschoppen van handen 
op het zojuist gepoetste mahonie, 
wat hem een scheldkanonnade van 
Donald opleverde. ‘Okay, okay,’ zei 
Ben, zijn grote handen opgeheven in 
een bezwerend gebaar. ‘Allright, het 
is al goed’, bromde Donald. ‘Wat kan 
ik voor je inschenken? Het is on the 
house, want wij moeten nodig even 
praten.’ ‘Oh,’ zei Ben ietwat ver-
baasd, ‘doe maar een dubbele whisky 
in dat geval.’ Donald maakte er twee 
van en ze schoven aan bij het eerste 
het beste tafeltje. De saloon was op 
dit moment nog uitgestorven. Ze 
proosten en Donald stak van wal.
‘Zeg Ben, die boortoren van jou, dat 
kan echt niet meer, hoor! Wat een 
viezigheid, man!’
‘Wou je me dáár over spreken? Wat 
heb jij daar nou voor last van?’ zei 
Ben.
‘Nou, ik persoonlijk? Nog niet veel, 
maar die Indianen daarentegen… 
die waden nu al drie maanden knie-
hoog door die bagger van je!’ zei 

Donald. Ben wapperde wat met zijn 
hand. ‘Pff ff rrrr…wilden’, zei hij, en: 
‘Hoezo, nóg niet?’
‘Red lives matter too, Ben!’ zei Do-
nald. ‘En met nóg niet bedoel ik dat 
je aan het boren bent in de heuvels. 
Het is een kwestie van tijd voordat 
die zooi hier de saloon in loopt. Het 
huis van ouwe Bill is al onder gelo-
pen.’
‘Luister, Donald’, zei Ben. ‘Ik pomp 
hier alles wat ik kan oppompen op 
en daarna zie je me niet meer, wat is 
het probleem?’
‘Je maakt er een teringzooi van, Ben! 
Dat is het probleem!’ riep Donald 
nu. ‘Ik gun het je écht wel dat je goed 
wilt verdienen, maar niet ten koste 
van ons allemaal!’
Ben stond op. Zijn stoel klapte ach-
terover. Met een welgerichte fl uim 
mikte hij zijn pruimtabak in de al-
reeds druipende   spittoon. ‘In dat ge-
val: see you in court, Donald! Ik zie 
je in de rechtbank!’
‘Ja, dank je, ik weet wat het bete-
kent’, zei Donald. En op hoge poten 
marcheerde Ben de saloon uit. Bij de 
klapdeuren hield hij nog even stil. 
‘En smeer die scharnieren eens, in 
vredesnaam! Met olie!’
En Donald sloot zijn kroeg af en 
ging naar de sheriff . Maar die zei 
dat dat eerder iets was voor de may-
or, de burgemeester. Maar die was 
niet thuis, dus ging Donald naar de 
Judge. En die was wél thuis, en hoe!

Zo’n verhaal van Marten Blom

De Judge.

 Fred de Vries (fredvries.nl)

Jimbu is een kruid dat voorname-
lijk wordt toegepast in de keukens 
van Nepal en enkele in de Himala-
ya gesitueerde provincies van In-
dia. Het behoort tot de familie der 
uien en is dus een wilde ui. Twee 
verschillende soorten doen dienst 
als dat kruid: Allium hypsistum 
en Allium przewalskianum. Jim-
bu heeft een smaak die zo’n beetje 
het midden houdt tussen die van 
ui en bieslook. Het wordt vooral 
gedroogd toegepast, omdat de 
oogst tussen juni en september 
plaatsvindt en men het hele jaar 
wil genieten van dit keukenkruid.

Jimbu is een bolgewas dat tot een 
centimeter of 20 kan opgroeien. 
Meer niet, want in zijn natuurlijke 
bergachtige omgeving zijn de om-
standigheden niet echt optimaal 
te noemen. Het is daar gewoonlijk 
steenkoud, winden loeien langs 
bergwanden en de droge bodem 
is arm aan voedingsstoffen. Hij 
bloeit voorzichtig met een scherm 
van tere witte bloemen.
Het eerste deel van de weten-
schappelijke naam, Allium, is 
de oeroude Latijnse naam voor 
knoflook: alium. Knoflook is na-
tuurlijk al sinds mensenheugenis 
gebruikt als voedingsmiddel. Het 
is duidelijk dat de herkomst van 
het woord alium in het Midden-
Oosten gezocht moet worden en 
dat levert via het Oudgriekse aglis 
of gelgis eindelijk een oplossing 
op: gilgal of galgal waren West-
Semitische woorden, die ‘wiel’, 
‘cirkel’ of ‘bol’ hebben betekend. 
Het tweede deel, hypsistum, is af-
geleid van het Oudgriekse woord 
húpsos, dat ‘hoogte’ betekent en 
dus de vindplaats van deze soort 
aanduidt. Het (andere) tweede 
deel, przewalskianum, eert Ni-

kolay Przhevalsky (1839-1888), 
een Russische geograaf, die in 
Azië ook het naar hem genoemde 
paard (Equus przewalskii) tegen-
kwam.
In het Nepalese district Mustang 
wordt Jimbu vooral toegepast 
als smaakmaker in vegetarische 
groenteschotels, groenten in het 
zuur en vleesgerechten. In de rest 
van het land wordt het gebruikt 
om linzen wat meer smaak te ge-
ven. Het gedroogde blad wordt 
vaak eerst in ghee (geklaarde boe-
ter) gebakken om er meer smaak 
aan te onttrekken.

Omdat de gezondheidszorg in 
Nepal nog niet op een westers ni-
veau is wordt jimbu ook ingezet 
als middel tegen griep, hoesten 
en maagpijnen. Dat is overigens 
niet zo heel gek bedacht, want de 
leden van de uienfamilie maken 
allemaal allicine aan en daarvan is 
bekend dat het ontstekingsrem-
mende eigenschappen heeft bij de 
mens. Zelf maakt de plant het aan 
om allerlei plantenziekten tegen 
te gaan. Maar er liggen natuurlijk 
problemen op de loer. Door over-
begrazing van geiten is er steeds 
minder jimbu te vinden. Boven-
dien houden de wortels van dat 
plantje ook nog eens erosie tegen 
in die kwetsbare omgeving. Ik zou 
zeggen: weg met de geit.

Kruiden & Specerijen deel 251
Jimbu

SAMEN
STERK
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Maaltijd van de week
Penne Pomodoro

Dagvers
uit eigen keuken

Speciaal aanbevolen
Kaas ui
Braadworst

4 stuks 450

lekker grote burger
Big Jack

4 stuks 550

Barbecuen met de keurslager
Ons complete 
Barbecue assortiment

vindt u op
www.zijlstra.keurslager.nl

Zijlstra, Keurslager
Voorstraat 27
8861BD Harlingen
0517412607
info@zijlstra.keurslager.nl
www.zijlstra.keurslager.nl

Tip van de keurslager
Japanse
Kipspiezen

4 stuks 695

Keurslagerkoopje
500 gram Gehakt  en
4 Saucijzen

samen 895
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Zijlstra, Keurslager

Voorstraat 27

8861BD Harlingen

0517412607

info@zijlstra.keurslager.nl

www.zijlstra.keurslager.nl

Tip van de keurslager

Japanse

Kipspiezen

4 stuks
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Keurslagerkoopje

500 gram Gehakt  en

4 Saucijzen
samen 895

Jubileumpakket

+ gratis
koeltas

voor14,95
+ 
k

voor

OP=OP EN MAXIMAAL 2 TASSEN PER KLANT

• 2x houthakkersteaks

• 2x Gepaneerde schnitzels

• 2x Hamburgers

• 300 gram Kipfiletblokjes

• 100 gram Achterham 

• 100 gram Filet Americain 

 Geldig van 31 mei t/m 12 juni 2021

Zuiderhaven 31 - 8861 CK  Harlingen - tel. 0517 - 41 79 97

Automaterialen
IJdema

Verkoop auto-onderdelen, accu’s en accessoires

Ginkels Harlinger
Schippers Bruin

€ 9,95 per stuk

Nu 2 voor € 17,50

Jij zoekt ons? Bestuurder, steunfractielid, 
sympathisant en vrijwilliger!!!

Ben jij als inwoner van de gemeente Harlingen politiek 
geïnteresseerd of wil je misschien wel met ons meedenken bij het 
opstellen van het nieuwe verkiezingsprogramma van het CDA voor 
de gemeente Harlingen, dan ben je van harte welkom en nodigen 
we je hierbij uit om contact met ons op te nemen.

Binnenkort beginnen we weer te schrijven aan ons nieuwe 
verkiezingsprogramma. Als CDA vinden wij het belangrijk dat onze 
inwoners en ondernemers gehoord worden. Daarom willen we jou 
vragen om input te geven voor het verkiezingsprogramma 2022-2026.
Het CDA Harlingen is een open volkspartij die midden in de samenleving 
staat, lokaal verankerd in de stad en dorpen. Geworteld in alle lagen 
van de bevolking. Centraal in onze denk- en handelswijze staat de 
C van christelijke waarden en tradities. Die tradities en waarden 
bevatten voor christenen en niet-christenen waardevolle beginselen: 
Medemenselijkheid, niemand achterlaten, goedheid voor de ander en 
rekening houden met elkaar. De C in het CDA is onmisbaar, vormt de 
kern van ons handelen en denken en vormt een tijdloze kernwaarde. Het 
CDA Harlingen koestert de hoofdletter C in haar naam. Dat betekent niet 
dat mensen van andere geloofsrichtingen of niet-gelovigen niet welkom 
zijn; integendeel: velen die zich geen christen noemen voelen zich sinds 
jaar en dag prima thuis bij het CDA. In ons mens- en maatschappijbeeld 
staat centraal dat je niet voor jezelf maar voor een ander leeft. De ‘A’ 
in het CDA verwijst naar het appél wat wij doen op mensen die de 
verantwoordelijkheid kunnen dragen voor de samenleving.
Het programma wordt samengesteld door een programmacommissie 
met vertegenwoordigers van het bestuur en de huidige 
gemeenteraadsfractie. Voorafgaand willen we een inventarisatie houden 
onder de inwoners, ondernemers en verenigingen en vragen wat jij 
belangrijk vindt. 

Wellicht heb je ideeën en verbeterpunten voor onze gemeente of wat 
jij graag zou willen veranderen en/of toevoegen. Jouw ideeën kun je 
aandragen via het door het CDA ingestelde “Meldpunt CDA Harlingen.” 
Dit is te vinden op onze website www.cda.nl/Harlingen. Je mag ons ook 
een e-mail sturen: info@harlingen.cda.nl 

Indien je belangstelling hebt of betrokken wilt zijn bij de lokale politiek 
zoals een bestuursfunctie, (schaduw) fractielid of als vrijwilliger, dan ben 
je van harte uitgenodigd om met ons mee te praten en na te denken 
over allerlei lokale onderwerpen. Politiek lijkt zover weg, maar kijk maar 
eens naar buiten…. Alles wat er in je straat, wijk, dorp en stad gebeurd, 
is direct het gevolg van beslissingen van een lokaal gemeentebestuur.

Wilt je samen met het CDA doorpakken?  
Meld je dan aan op: info@harlingen.cda.nl of bel onze voorzitter  
Ronald Bootsma 06-10920223.

Goed voor elkaar!
Bestuur en fractie CDA HarlingenHarlingen

GEVRAAGD
Gouden sieraden, onge-
acht de staat en hoeveel-
heid, € 22,- tot € 55,- per 
gram, o.b.v. karaat; Gouden 
tientjes € 300,- p/s; Zilveren 
guldens € 3,- p/s; Zilveren 
rijksdaalders € 7,- p/s; 
Andere gouden en zilveren 
munten prijs op aanvraag.
Altijd gratis taxatie aan huis. 
Dhr. Dijkstra 06-12388465

Gezocht een gepensio-
neerde/vutter, schilder 
en timmerman die mij kan 
assisteren bij een kleine 
verbouwing in Harlingen. 
Reacties ga1953@live.nl 

Waar ik de kaarten niet heb 
opgehaald, zou u mij nog 
even kunnen bellen? R. Luis 
Vlieland. Tel. 0562451539.

Booth Boutique het goed-
koopste adres voor mooie 
2e hands kleding en schoe-
nen. S. Stijlstaat 2 Harl.

Kinderen stimuleren in hun 
ontwikkeling, hoe leuk is 
dat?! Zie caspardirobles.nl

De Inbreng Grote Kerk op-
halen goederen dinsdags. 
Bel 06 50 277 623

www.harlingercourant.nl

DIVERSEN
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Weinig alternatieven voor pulstechniek

Pulsvisserij zowat voorbij voor 
Duitse vlagkotters
Behalve voor de laatste groep Nederlandse pulskotters is de pulsvisserij 
ook voor een negental Duitse vlagkotters bijna voorbij. Met nog krap 
een maand voor de boeg beraden de Hollandse eigenaren zich over wat 
te doen vanaf 1 juli.

Door Willem M. den Heijer

De BRA-2, BRA-5 en de BRA-7 zijn 
de enige 24 meter lange Eurokotters 
die tot deze groep behoren. De ove-
rige zes zijn grotere kotters en die 
zijn niet allemaal direct geschikt om 
over te schakelen op de twinrigvis-
serij op schol of de quadrigvisserij 
op Noorse kreeftjes. De drie Euro-
kotters daarentegen zijn fl exibeler. 
De BRA-7, waar Nieuwedieper Dirk 
Kraak met zijn broers Peter en Fred 
de stuwende krachten zijn, is tech-
nisch uitgerust om de visserij op 
Noorse kreeftjes op te pakken. Dat 
doen de gebroeders Kraak sowieso 
elk jaar in de zomermaanden.

Wekkerkettingen
Voor de Urker eigenaren van de 
NG-1, NG-12, NG-19, ST-27, SC-25 
en de SC-31 resteert na 31 juni nog 
slechts de traditionele boomkorvis-
serij met wekkerkettingen. De iets 
kleinere SC-25 is in dit groepje de 
enige kotter die uitgerust is om over 
te schakelen op de twinrigvisserij op 
schol. Op de SC-25 na zijn de ove-

rige vijf allemaal gebruikers van de 
Harlinger haven. De 39 meter lan-
ge SC-31 laat zich de laatste weken 
overigens ook in IJmuiden zien. De 
drie Eurokotters uit Brake (BRA-2, 
BRA-5 en BRA-7) verkopen hun vis 
wekelijks in Den Helder. De NG-1, 
NG-12, NG-19 en de ST-27 laten 
hun vangsten trouw vanuit Harlin-
gen naar Urk brengen.

Tien jaar
De 39 meter lange SC-31 ‘Dr Maar-
ten Luther’ (gebouwd als UK-63) 
van de familie Bakker was de eerste 
boomkorkotter onder Duitse vlag 
die in november 2011 overscha-
kelde op de pulsvisserij. Hoekman 
Shipbuilding op Urk maakte de bok-
ker gereed om met het HFK-pulssys-
teem aan de slag te gaan. De overi-
ge grote kotters onder Duitse vlag 
volgden al snel. In dat jaar hadden 
de Eurokotters van de familie Kraak 
(BRA-5 en BRA-7) ook al een onthef-
fi ng gekregen om te mogen pulsvis-
sen. Uiteindelijk heeft het groepje 
Duitse vlagkotters bijna tien jaar 
met het pulstuig gevist.

De NG-1 van de familie Van den Berg uit Urk is in de wintermaanden een 
trouwe bezoeker van de Harlinger haven.  (Foto: W.M. den Heijer)  ‘Gedachten aan zee’ uit de rode brieven-

bus aan het eind van de Zuiderpier. 

Protest tegen bomenkap
Maria Delorme (rechts) : “Onlangs zijn twee wonderschone, feeërieke treur-
wilgen op de Achlumerdijk vernield. Er klommen kinderen in, in de winter 
woonden er ijsvogels, met tranen in mijn ogen stond ik er naar te kijken. 
Ik kan zoiets niet begrijpen. Volgens mij waren het de mooiste bomen van 
Nederland. Om dit bekend te maken zal ik regelmatig demonstreren in het 
centrum van Harlingen. U kunt mij gerust aanspreken.  ”

Zaterdag 5 juni
09:00 - 10:00 Een praatje en plaatje
10:00 – 11:00 On Air
11:00 – 12:00 Afslag Harlingen
12:00 – 13:00 Jack Heaven’s café
13:00 - 14:00 Muziek met Erik
17:00 - 18:00 On Air
19:00 - 21:00 � eetijd met koffi  e

Zondag 6 juni
11:00 - 12:00 RSH Klassiek
12:00 - 13:00 Roots Music
13:00 - 14:00 Jack Heaven’s café
16:00 - 17:00 Radio Eenhoorn: 
Zondag matinee
19:00 - 21:00 Brian On Air
21:00 - 22:00 Black & Blues
22:00 – 23:00 RSH Klassiek

Maandag 7 juni
10:00 - 12:00 Koffi  e Radio
13:00 - 14:00 Afslag Harlingen
15:00 - 16:00 Muziek met Erik
19:00 - 20:00 Muziek met Erik
20:00 – 21:00 Onsubtiel
21:00 - 22:00 Afslag Harlingen

Dinsdag 8 juni
10:00 - 12:00 Koffi  e Radio
13:00 - 14:00 Keep it Country
14:00 - 16:00 Nostalgia
19:00 - 20:00 Keep it Country
20:00 - 22:00 Nostalgia

Woensdag 9 juni
10:00 - 12:00 Koffi  e Radio
19:00 - 21:00 Balki Breekt de week

Donderdag 10 juni
10:00 - 12:00 Koffi  e Radio
19:00 - 20:00 Uit de Schatkamer van
20:00 - 21:00 Barrelhouse
21:00 - 22:00 Razende Roeland

 Vrijdag 11 juni
10:00 - 12:00 Koffi  e Radio
13:00 - 14:00 Keep it Country
14:00 - 16:00 Nostalgia
19:00 - 20:00 Kruispunt
20:00 - 23:00 Het Alternatief

Stichting Present zet schouders 
onder ‘Samen Ouder Worden’

Het Programma ‘Samen Ouder Worden’, een landelijk traject dat jong 
en oud met elkaar verbindt, wordt in Harlingen en Waadhoeke voortaan 
begeleid door Joyce Heida/Stichting Present Noordwest Friesland.

Stichting Present Noordwest Fries-
land en Samen Ouder Worden 
(SOW) slaan de handen ineen  om 
ouderen te helpen hun leven op 
een voor hen zinvolle manier in te 
vullen. Ouderen zijn onmisbaar om 
als vrijwilliger een bijdrage te leve-
ren aan het leven van anderen. Het 
nieuwe programma Samen Ouder 
Worden is in veertig gemeenten 
van start gegaan, waaronder de ge-
meenten Harlingen en de Waadhoe-
ke. Het programma Samen Ouder 
Worden is gestart in 2019 en werd 
gecoördineerd door Harmke Lager-
waard. In april dit jaar heeft Joyce 
Heida het stokje overgenomen.
Joyce heeft Leisure Management 
gestudeerd en heeft al enige erva-
ring met organiseren van projecten 
en evenementen. Zo is ze betrokken 
geweest bij het programmateam 
van � e Tall Ships Races 2018 en ze 
werkte als coördinator en hoofdtrai-
ner bij de Harlinger Mixed Hockey 
Club (HMHC). Joyce was op zoek 
naar een nieuwe uitdaging in het so-
ciaal domein, volgde een loopbaan-
traject en kwam bij Stichting Pre-
sent terecht. Hier startte Joyce als 
trainee bij Jong Present en ze volgde 
een training voor gelukscoach. Na 
het afronden van het traineeship, 
was het een logische stap om de taak 
van Harmke over te nemen. Voor 
Joyce een unieke kans om haar kwa-
liteiten, talenten en vaardigheden 

verder te ontwikkelen en zich in te 
zetten voor de doelen van SOW. De 
visie van Joyce als coach en coördi-
nator van SOW is dat het belangrijk 
is om je leven zo gezond en gelukkig 
mogelijk in te richten. Vrijwilligers-
werk is goed voor de en draagt bij 
aan een gelukkig en zinvol leven.
Project Zwaaisteen is het eerste 
project waar Joyce mee start. Een 
Zwaaisteen is een stoeptegel met 
vrolijke zwaaihand die mensen uit-
nodigt om naar elkaar te zwaaien en 
zo aandacht te hebben voor elkaar. 
Een prachtige verbinding tussen 
jong en oud(er).

Joyce Heida.

1 op de 3 vrouwen 
krijgt dementie
Geef nu voor meer onderzoek, zodat dementie niet jouw toekomst wordt. 
stopdementie.nu



Rebelse huisvrouw

De Jonge Seun vaart weer!
Vanaf zaterdag 5 juni kun je weer mee met de zonnepont Jonge Seun en 
het eerste weekend nog gratis ook! De vaartijden: elke dag van 10:00 tot 
17:00 uur.

Henk Jukkema

Misschien had je ons al zien varen 
in de haven, maar miste je de vlag-
gen en de vaartijdenborden aan de 
steigers. Dat klopt, want we voeren 
uitsluitend met eigen schippers die 
hebben ingevaren om het stuurge-
voel met de pont na de winter weer 
even aan te scherpen. Verder gaven 
we nieuwe leerling-schippers vaar-
instructie. Het was ons niet toege-
staan om met passagiers te varen. 
Komende zaterdag worden voor 
het eerst de borden aan de steigers 
gehangen en de vlaggen bij de Wil-
lemskade-, Zuiderpier- en Sassteiger 
gehesen. Je bent welkom!

Natuurlijk waren we liever een 
maand eerder begonnen met passa-
giersdiensten, maar de coronaregels 
stonden ons dat niet toe. Nu mogen 
we onder de beperkingen die de co-

ronaregels ons stellen. We blijven 
voorzichtig!
Wij hebben toestemming om met 
maximaal 4 individuen of 3 huis-
houdens/gezinnen te varen die 1,5 
m afstand van elkaar kunnen hou-
den. Een gezin telt als één persoon, 
dus als dat 2 ouders en 3 kinderen 
zijn, kunnen die mee, mits de ge-
zinsleden bij elkaar blijven staan en 
niet gaan rondlopen.
We nemen maximaal 8 passagiers 
mee.
We zouden het graag anders wil-
len, maar leuker kunnen we het 
voorlopig niet maken. Bekijk het 
ook van de optimistische kant: aan 
boord ben je in de open lucht, dus 
is de kans op besmetting erg klein. 
De schippers mogen uiteraard niet 
varen als ze positief getest zijn en 
omdat veel schippers gepensioneerd 
zijn, hebben velen al twee prikken 
gehad.

Op dit moment staan er 56 namen 
op de schipperslijst, maar mocht je 
bedenken dat het best leuk is om 
schipper te worden, dan kan dat al-
tijd. We geven iedereen een gedegen 
opleiding, ongeacht of je nu altijd of 
nooit gevaren hebt. De Jonge Seun 
is een prachtig stuk gereedschap dat 
van alles kan en waarmee serieus ge-
varen wordt en waarbij de veiligheid 
altijd op nummer één staat. Ben je 
de afgelopen 4 jaar al eens mee ge-
weest met de Jonge Seun, dan weet 
je hoe wendbaar en rap de pont is. 
We leren je een nieuw vak en dat heb 
je niet in een uurtje onder de knie.

Beetje heen en weer varen lijkt een-
tonig, maar dat is het niet. Elke 
dienst zijn wind, stroom, in- en 
uitvarende schepen, het marifoon-
verkeer en de passagiers anders. 
Vrijwilligers varen gemiddeld één 
tot twee keer per week een dienst 
van 3,5 uur, dus sleur wordt het 
niet. Veruit de meeste passagiers 
vinden een oversteek veel te kort, 
zij willen een rondje door de haven. 

De schippers vertellen van alles over 
de schepen en bedrijven in de ha-
ven, de bijzondere havenhotels die 
Harlingen rijk is, de veerboten, de 
Willem Barentsz-werf, de Tall Ships, 
de Holland, de Sittard en het licht-
schip, Brouwdok en Jonas (vroeger 
Vitamine Zee). Zo zijn we de varen-
de stadsgidsen van Harlingen.

Op 26 mei nam burgemeester Roel 
Sluiter afscheid van Harlingen en 
dat begon ’s morgens al tijdens een 
rondvaart door de Harlinger havens 
terwijl hij geïnterviewd werd. Voor 
deze gelegenheid voeren we ook 
door de Noorder- en Zuiderhaven 
waar we normaliter nooit komen, 
omdat de bruggen dan gedraaid 
moeten worden.

Omdat de gemeente bij het opstar-
ten van het Jonge Seun-project in 
2017 veel fi nancieel heeft bijgedra-
gen, is het de pont van de Harlin-
gers. Het liefst zouden we iedereen 
altijd gratis meenemen, maar dat 
gaat helaas niet. Maar dit weekend 

wel! We dienen kostenneutraal te 
varen en de verzekeringen, het on-
derhoud en de winterberging zijn 
voor rekening van de Stichting Har-
linger Heen & Weer.
We proberen de prijzen zo laag mo-
gelijk te houden, 1 korte overzet 
kost 1 euro en voor een rondje door 
de haven betaal je 2 euro. Een jaar-
abonnement kost 25 euro. Uit de 
vele fooien die we krijgen blijkt dat 
men enthousiast is! De schippers 
ook, want voor hen is het geen dage-
lijks werk en enthousiasme is altijd 
aanstekelijk.

Lief dagboek,
Opeens zitten we alweer in juni, het 
is toch niet te geloven. Gisteren had-
den vriendin L. en ik het via de app 
erover hoe snel de tijd ging en de 
conversatie ging als volgt:
Vriendin L.: Astrid ook al 55, waar 
gaat de tijd he! Voordat je het weet 
zijn we 80.
Ik: we moeten eerst de 80 zien te 
halen maar ja, de tijd gaat gruwelijk 
hard.
Vriendin L.: gek idee, als je eraan 
denkt dat je eens minder vrienden 
zal hebben. Dat er steeds meer men-
sen weg zullen vallen.
Ik: ik wil er niet eens aan denken, 
aan hoe snel de tijd gaat. Als ik me 
er te veel in verdiep ben ik gewoon 
ontzet en verlamd van angst. Ik kan 
dan wel janken en gillen en raak vol-
komen in paniek.
Vriendin L.: dan houden we maar 
gauw op met deze discussie; ik ga de 

plantjes water geven.
Goed, hoe dan ook, we zitten dus in 
juni, het is tijd voor mijn dagboek en 
ik begin bij:

Zaterdag 22-05
De afgelopen weken ging het alléén 
maar over het songfestival, alsof er 
niets belangrijkers te melden was, 
maar goed: geef het volk brood en 
spelen en het houdt zich koest.
01.15 uur. Met man en dochter naar 
L.A. Confi dential gekeken maar 
toen dat afgelopen was toch nog een 
half uur songfestival gezien. Aan het 
liedje dat gewonnen heeft maak ik 
geen woorden vuil, elk woord is er 
een te veel.

Maandag 24-05
Ik word de laatste tijd weer idioot 
veel gebeld door de zogenaamde 
helpdesk van Microsoft. Meestal 
reageer ik heel uitbundig en na een 

kort gesprek hebben ze wel door dat 
het niet serieus is. Dan gil ik bijvoor-
beeld: ‘I am sooooo happy that you 
call’ of ‘Grandmohther, I can’t hear 
you’. Nu brulde ik: ‘� is is Jolene 
from the FBI, how may I help you?’ 
Bij het horen van the FBI hingen ze 
direct op, haha.

Donderdag 27-05
Even naar vriendin M. toe. Haar 
eega was in de tuin bezig en maakte 
een wat stille indruk. ‘Wat is er met 
hem?’ vroeg ik toen ik de keuken 
binnenstapte.
M. haalde haar schouders op. ‘Ik 
weet het niet’, zei ze. ‘Vanochtend 
zei hij bij de koffi  e: Je zal wel ge-
merkt hebben dat ik de afgelopen 
week wat stil was...’
‘Waar héb je het over?’ had M. hem 
direct geïnterrumpeerd. ‘Ik heb 
NIKS gemerkt, integendeel: ik dacht 
dat je eindelijk lekker in je vel zat.’
‘Toen liep hij weg, kwaad’, besloot ze 
haar verhaal.

Zaterdag 29-05
Oom H. en buuf Annie kwamen 
weer even op bezoek. ‘Het is toch 
te bizar voor woorden dat Booking 
miljoenen aan staatssteun heeft ge-
kregen en 28 miljoen aan bonussen 
aan de top uitdeelt?’ vroeg hij.
‘Wat is er bizar?’ vroeg ik. ‘Je wéét 
toch dat de mensheid door- en door 
verrot is? Dat we ten onder gaan aan 
de meest ernstige vorm van norm-
verval?’
‘Normverval – bestaat dat woord 
wel?’ vroeg buuf Annie zich af, waar-
mee ze mijn bijtende antwoord op 
de een of andere irritante manier 
direct ontkrachtte.

Dinsdag 01-06
12.20 uur. ‘Waarom ruim je die ga-
saansteker toch telkens op?’ vroeg 
man net. ‘Ligt hij je in de weg als hij 
op het aanrecht ligt?’
‘Nee hoor’, zei ik vinnig. ‘Niks ligt 
me in de weg. Wat mij betreft kun-
nen we alles wel op het aanrecht 
stallen.’
Demonstratief trok ik de keukenla 

open en deed een greep naar de le-
pels.
Man liep weg, hij mompelde iets dat 
klonk als ‘altijd die hysterische reac-
tie’.
Prachtig weer!

 Donderdag 03-06
Las laatst dat er een bot van een oer-
wolf van tussen 20.000 en 50.000 
jaar oud is gevonden op Terschel-
ling. Is daar natuurlijk terecht geko-
men in de tijd dat je nog kon lopen 
naar Terschelling toen de Noordzee 
droog lag. Toen de stijging van de 
zeespiegel nog geen grote paniek 
veroorzaakte. Toen er nog geen we-
reldleiders waren die van de wereld 
een grote puinhoop maakten. Toen 
er nog geen miljarden verslindende 
wapenindustrie was. Toen er nog 
geen ideologieën waren waarin men 
elkaar afslachtte. Toen er nog geen 
media was die het volk gek maak-
te. Toen er nog geen miljoenen aan 
bonussen uitgedeeld werden. Wat 
moet het heerlijk rustig geweest 
zijn.

SAMEN
STERK

17vrijdag 4 juni 2021

 Een deel van de 56 schippers van de Jonge Seun voor hun kantoor in het Badhuus. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)
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Dekbed Azuri bamboe enkel

Heerlijk luchtig en ventilerend is het 
zomerdekbed Azuri van Altijd Goed 

Slapen. De hete zomernachte....

Vanaf € 49,00

Gediplomeerd
hovenier 
Gunstig tarief
Goed materiaal

Voor alles in uw tuin:
* Ontwerp
* Aanleg
* Bestrating
*  Graafwerkzaam- 

heden
*  Kraanwerkzaam-

heden
* Onderhoud

J. van der Zwet
De Watersnip 15

8862 LN Harlingen

06-22387292
www.degroenehand.eu

Hoveniers- 
bedrijf

DE GROENE 
HAND 

Opgroeien in Harlingen; gelijke kansen voor iedereen
In de afgelopen jaren is veel gesproken over het belang van goede kinderopvang. 
De gemeente heeft zich hiervoor zeer actief ingezet. We hebben hierbij de 
samenwerking gezocht met de Integrale Kind Centra (IKC) in Harlingen en de 
GGD. Een van de wijzigingen die volgde was dat de jongste kinderen meer uren 
kinderopvang hebben gekregen. 

We hebben in de afgelopen jaren kunnen zien dat de gekozen richting een positieve 
ontwikkeling in gang heeft gezet. Belangrijk onderdeel hiervan is het gratis 
beschikbaar stellen van de peuteropvang. Door de uitbreiding van de beschikbare 
uren zijn de kosten voor de gemeente sterk toegenomen. Om daadwerkelijk deze 
positieve ontwikkeling gaande te houden is het van belang dat we ook gaan (en 
blijven) investeren in het “opgroeien in Harlingen” voor de hele groep kinderen en 
jongeren van  0-18 jaar.

Resultaat: vergroten ontwikkelkansen 
voor alle kinderen en jongeren 0-18 jaar
De kinderopvang, peuterarrangementen, primair onderwijs en buitenschoolse 
worden in de gemeente Harlingen binnen de IKC’s aangeboden. Met het invoeren 
van de eigen bijdrage wordt ruimte geboden om de doorlopende leerlijn voor 
kinderen en jongeren van 0-18 jaar goed af te stemmen op de behoefte. Goede 
voorschoolse voorzieningen, kwalitatief goed onderwijs maar ook een passend 
aanbod in cultuur en sport zijn hierbij cruciaal.

Opgroeien in Harlingen vraagt dus ondersteuning in alle leeftijdscategorieën. 
De hiervoor beschikbare middelen wil de gemeente meer verspreid over alle 
leeftijdsgroepen inzetten. Daarom gaat de gemeente nu net als alle andere 
gemeenten in Nederland gebruik maken van de kinderopvangtoeslag-regeling. 
 
Ouders opgelet; wijziging kinderopvang Harlingen
Het college heeft besloten om met ingang van het nieuwe schooljaar de 
gemeentelijke en landelijke kindertoeslag in te voeren. Alle ouders betalen vanaf 
dan een eigen bijdrage voor de peuteropvang. De hoogte hiervan is afhankelijk 
van het inkomen. Is uw  toetsingsinkomen lager dan € 20.302,-? Dan blijft 
de peuteropvang gratis. Heeft uw kind een JGZ-indicatie? Dan blijft de VVE-
peuteropvang ook gratis. 

Communicatie en meer informatie via IKC’s
Ouders die momenteel gebruik maken van de peuteropvang binnen een IKC 
worden door hun kinderopvang geïnformeerd over de wijzigingen. Wilt u na de 
zomervakantie gebruik maken van peuteropvang? Neem dan z.s.m. contact op met 
een IKC van uw keuze. Een aanvraag kent zo maar een doorlooptijd van enkele 
maanden.  

1 kg Ribkarbonade  € 8,00
1 kg Schouderkarbonade € 7,50
1 kg Hamlappen  € 7,75
1 kg Speklappen  € 7,00
1 kg Shoarma vlees  € 6,75
1 kg Verse Worst  € 6,25
1 kg Fricandeau  € 9,00
1 kg Schnitzel  € 9,50
1 kg Varkenshaas  € 12,50
1 kg Krabbetjes € 4,75; 3 kg € 12,75
5 stuks Droge Worst  € 5,00
1 kg Rundvlees  € 7,00
1 kg Bieflappen € 8,00; 3 kg € 22,50
1 kg Ossenstaart  € 5,25
1 kg Biefstuk  € 9,00
1 kg Kipfilet  € 8,00
5 stuks Hamburgers  € 5,00
5 stuks Boomstammetjes € 5,00
5 stuks Kipschnitzels  € 5,00
5 stuks Zigeunerschnitzels € 5,00
5 stuks Kipcondonbleu  € 5,00
5 stuks Slavinken  € 5,00
1 kg Gehakt € 4,75; 5 kg € 22,00

Slagerij ATTEMA MAKKUM
DONDERDAG EN VRIJDAG 

tot 18.00 uur geopend 
DE GEHELE DAG VOLOP

Rund- en Varkensvlees
Tel. 0515 - 232325 Fax 0515-233234

SAMEN  € 49,00
1 kg Hamlappen
1 kg Speklappen
1 kg Verse Worst
2 kg Bieflappen
3 kg Gehakt

} Prijs: €1,00
Prijzen afhalen 

in de 
bestuurskamer

fc Harlingen
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Ontvang de bekendmakingen in 
uw mailbox
Veel bekendmakingen verschijnen iedere week in het 
digitale gemeenteblad van De overheid. Het is mogelijk 
iedere week alle bekendmakingen in uw buurt via de 
mail te ontvangen. Aanmelden voor de e-mailservice van 
overheid.nl is zo gedaan via https://zoek.overheid.nl. 
Kijk op www.Harlingen.nl/bekendmakingen voor meer 
informatie.

Coronavirus
Zie voor de actuele informatie over het coronavirus en de 
dienstverlening van de gemeente op www.harlingen.nl/
corona

APV en Bijzondere Wetten
De volgende vergunningen en ontheffingen zijn 
binnengekomen:
	 	01-06-2021, FC Harlingen, Oosterparkweg 8, 8862  BA 

Harlingen, aanvraag evenementenvergunning voor het 
organiseren van het voetbaltoernooi BOTR ( Best Of 
The Rest ) op 21 augustus 2021 van 10:00 uur tot 22:00 
uur.

De volgende vergunningen en ontheffingen zijn 
verleend:
	 	01-06-2021, Sushi House Zhou & Zhu, 

terrasvergunning gelegen tegenover het bedrijf aan de 
Kleine Bredeplaats 6, 8861 BV Harlingen.

De volgende vergunningen en ontheffingen zijn 
geweigerd:
	 	27-05-2021, K. Tot, Zuiderhaven 42, 8861 XV 

Harlingen, terrasvergunning aan boord van de Regina 
Andrea.

Belanghebbenden kunnen binnen zes weken na de datum 
van het verlenen of weigeren van de vergunning een 
gemotiveerd bezwaarschrift tegen de verleende vergunning 
indienen bij burgemeester en wethouders van Harlingen, 
Postbus 10.000, 8860 HA te Harlingen. 
Meer informatie? Bel dan gerust met het team Veiligheid, 
Vergunningen en Handhaving van de gemeente Harlingen 
via het algemene telefoonnummer 14 0517.

Omgevingsvergunning
Burgemeester en wethouders van Harlingen maken bekend 
dat in de periode tot en met 02-06-2021

De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn binnengekomen:
	 	26-05-2021, Noorderhaven 54, het wijzigen van het 

gebruik van het pand tot logiesfunctie;
	 	27-05-2021, Achlumerdijk 6 A, Harlingen, het 

uitbreiden van bestaande kleedkamers;
	 	27-05-2021, Ungabuurtsterweg 5, Harlingen, het 

verleggen van LD en HD gasleidingen;
	 	27-05-2021, Westmeep, Perceel E 698, Harlingen, het 

bouwen van een vrijstaande woning;
	 	28-05-2021, Ludinga, Perceel E 699, Harlingen, het 

bouwen van een vrijstaande woning;
	 	31-05-2021, Kerkstraat, Perceel D 843, Midlum, het 

bouwen van een vrijstaande woning;
	 	31-05-2021, St. Odolphisteeg 6, Harlingen, het 

realiseren van een dakterras;
	 	31-05-2021, Grote Bredeplaats 6 C, Harlingen, het 

aanbrengen van twee ramen, markiezen en een airco-
unit;

	 	02-06-2021, Skieppedykje, P 1, Midlum, het plaatsen 
van drie vlaggenmasten.

De volgende aanvraag uitgebreide procedure 
omgevingsvergunning is binnengekomen:
	 	26-05-2021, Industrieweg 14, Harlingen, het 

veranderen van de benutting van de beschikbare 
capaciteit van de vergunde productie-installaties van 
het bedrijf;

De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn verlengd:
	 	28-05-2021, Noorderhaven 60, Harlingen, het intern 

verbouwen van het pand;
	 	28-05-2021, Hermesweg 15 B, Harlingen, het plaatsen 

van bedrijfsunits voor verhuur;

	 	01-06-2021, Vijver 6, Harlingen, het plaatsen van drie 
nieuwe dakvensters.

Tegen een binnengekomen aanvraag en/of 
verlengingsbesluit kan geen bezwaar worden ingediend.

De volgende aanvragen reguliere procedure 
omgevingsvergunning zijn verleend:
	 	27-05-2021, Zuiderhaven 72, Harlingen, het intern 

verbouwen van het pand;
	 	27-05-2021, Omdraai 2, Harlingen, het plaatsen 

van een nieuwe berging en het verlengen van een 
bestaande berging;

	 	28-05-2021, Zuiderhaven 4 A, Harlingen, het wijzigen 
van de voordeur.

De volgende aanvraag reguliere procedure 
omgevingsvergunning is van rechtswege verleend:
	 	28-05-2021, De Vormer 1, Harlingen, het uitbreiden 

van het pand.

Belanghebbenden kunnen binnen zes weken na de datum 
van het verlenen of weigeren van de vergunning een 
gemotiveerd bezwaarschrift tegen de verleende vergunning 
indienen bij burgemeester en wethouders van Harlingen, 
Postbus 10.000, 8860 HA te Harlingen. 

De volgende ontwerp-omgevingsvergunning 
uitgebreide procedure is verleend:
	 	02-06-2021, Stationsweg 6, Harlingen, het schilderen 

van de buitengevels.

De aanvraag, het ontwerpbesluit en de bijbehorende 
stukken liggen met ingang van 04-06-2021 
gedurende 6 weken ter inzage bij de afdeling 
Dienstverlening en Ondersteuning, team VVH in de 
Groenlandsvaarder, Voorstraat 35 te Harlingen.

Een ieder kan binnen zes weken na de datum van de 
ter inzage legging zienswijzen tegen het ontwerp besluit 
indienen bij burgemeester en wethouders van Harlingen, 
Postbus 10.000, 8860 HA te Harlingen.

Informatie kan desgewenst worden verkregen bij de 
afdeling Dienstverlening en Ondersteuning, team VVH in 
de Groenlandsvaarder.

Ouders opgelet; landelijke 
regeling Kinderopvangtoeslag 
ingevoerd
De gemeente Harlingen maakt vanaf het nieuwe 
schooljaar (eind augustus 2021) gebruik van de landelijke 
‘regeling Kinderopvangtoeslag’. Alle ouders betalen dan 
een eigen bijdrage voor de peuteropvang. De hoogte 
hiervan is afhankelijk van uw inkomen. Geen recht op  
kinderopvangtoeslag? Ook dan betaal je alleen een eigen 
bijdrage. Heeft uw kind een JGZ-indicatie? Dan blijft de 
VVE-peuteropvang gratis.
Ouders die momenteel gebruik maken van de 
peuteropvang binnen een IKC worden door hun 
kinderopvang geïnformeerd over de wijzigingen. Wil je 
na de zomervakantie gebruik maken van peuteropvang? 
Neem dan z.sm. contact op met een IKC van uw keuze. 
Een aanvraag kent zo maar een doorlooptijd van enkele 
maanden. Tip: download de App ‘ kinderopvangtoeslag’.  

Mediation nodig? Pilot ‘met 
elkaar, uit elkaar’ van start
Wanneer het beëindigen van de relatie tussen ouders 
moeizaam verloopt krijgen veel kinderen later problemen 
op het gebied van school, emotionele stress en relaties. Ook 
is de kans op crimineel gedrag bij kinderen groter. Dit is 
voor de gemeente Harlingen reden om in te zetten op het 
goed uit elkaar gaan van ouders.

De gemeente Harlingen vindt het belangrijk dat gezinnen 
met kinderen goed uit elkaar gaan en de stem van het kind 
hierin centraal staat. Daarom wil de gemeente kwalitatief 
goede mediation promoten en bekostigen voor alle 
gezinnen met kinderen, woonachtig in Harlingen, wanneer 
zij zich aanmelden voor de pilot ‘Met elkaar uit elkaar’. 

Denkt u na over het beëindigen van uw relatie en kunt u 
hierbij hulp 

gebruiken om goed uit elkaar te gaan? Neem dan contact 
op met het Gebiedsteam Harlingen  via 140517 of via 
gebiedsteam@harlingen.nl.
De pilot ‘Met elkaar uit elkaar’ loopt gedurende 2021 en is 
een initiatief van de gemeente in samenwerking met Foar 
Fryske Bern (het Friese actieplan zorg voor Jeugd). 

Bekendmaking Wet geluidhinder
Burgemeester en wethouders van Harlingen maken 
bekend dat zij hebben besloten gebruik te maken van hun 
bevoegdheid om hogere geluidswaarden vast te stellen op 
de gevel van de nieuw te bouwen woning gelegen naast de 
Harlingerstraatweg 52a te Harlingen.

Belanghebbenden kunnen binnen zes weken een 
gemotiveerd bezwaarschrift tegen het besluit indienen 
bij burgemeester en wethouders van Harlingen, Postbus 
10.000, 8860 HA te Harlingen. Informatie kan desgewenst 
worden verkregen bij de afdeling Beleid en Regie, Milieu.

Voorontwerpbestemmingsplan 
Harlingen – Almenum 
wooncentrum
Burgemeester en wethouders van Harlingen maken 
bekend dat met ingang van 7 juni 2021 gedurende zes 
weken voor iedereen het voorontwerpbestemmingsplan 
‘Harlingen – Almenum wooncentrum’  ter inzage ligt.

Wat regelt het bestemmingsplan?
De Bouwvereniging (hierna initiatiefnemer) heeft het 
voornemen om de huidige verouderde gebouwen van het 
woonzorgcentrum Almenum aan het Van Harinxmakanaal 
te slopen en hiervoor in de plaats nieuwbouw te realiseren 
in meerdere gebouwen. Ter plaatse worden in totaal 
162 appartementen gesloopt. Hiervoor in de plaats 
komen in totaal 155 appartementen terug waarvan 130 
woonappartementen in de goedkope/midden huursector 
en 25 woonappartementen in de vrije huursector. De 
voorgenomen herontwikkeling past niet binnen de 
bouwvlakken van het geldende bestemmingsplan. Daarom 
is de procedure gestart voor een nieuw bestemmingsplan.

Waar ter inzage?
Het voorontwerpbestemmingsplan met bijbehorende 
stukken ligt vanaf 7 juni a.s. ter inzage bij het 
Klantencontactcentrum in het gebouw “De 
Groenlandsvaarder” aan de Voorstraat 35 te Harlingen. 
Gelet op de huidige corona maatregelen is het gebouw 
gesloten en kunnen de stukken alleen worden ingezien 
na het maken van een telefonische afspraak.  Hiervoor 
kunt u contact opnemen met het team Ontwikkeling via 
telefoonnummer 14 0517.

De planstukken kunnen ook bekeken worden op de 
website www.ruimtelijkeplannen.nl 

Hoe reageren?
Een ieder kan binnen de bovengenoemde termijn (t/m 
18 juli 2021) over het voorontwerpbestemmingsplan 
mondeling of schriftelijk zijn of haar inspraakreactie 
naar voren brengen bij het college van burgemeester en 
wethouders, Postbus 10.000, 8860 HA Harlingen.  Indien 
voor het mondeling inbrengen  wordt gekozen, kan men 
bellen naar het team Ontwikkeling van onze gemeente via 
telefoonnummer 14 0517.

Stremmingen in de gemeente 
Harlingen
	 	Vanaf maandag 7 juni 2021 t/m dinsdag 8 juni 2021 

tussen 20:00 en 06:00 uur is de provinciale weg tussen 
de rotonde Fahrenheitstraat en de rotonde N390/
N393 Haulewei afgesloten in verband met groot 
onderhoud aan de provinciale weg. De werkzaamheden 
zorgen ervoor dat de buslijn tijdens de stremming een 
alternatieve route rijdt. Reizigers kunnen opstappen bij 
alternatieve haltes (zie de website van Arriva).
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Stand van zaken/
hoe nu verder bij 
Zeerobben?

Deze week is bekend geworden 
dat er alsnog wedstrijden gespeeld 
mogen worden voor de Regiocup. 
Niet voor senioren en ook niet 
voor de JO19 groepen maar wel 
voor de JO/MO17 t/m de JO8. En 
dat geeft de jeugd toch nog even 
de gelegenheid om een aantal wed-
strijden te voetballen. 

Zeerobben heeft zich met alle teams 
ingeschreven voor deze regiocup om 
iedereen nog zoveel mogelijk te la-
ten voetballen. Of dat allemaal gaat 
lukken de komende weken is nog de 
vraag omdat er de nodige mutaties 
zijn geweest tijdens de corona-tijd. 
Vooralsnog gaan alle teams van 
start. De speeldata zijn 5, 12, 19 en 
26 juni aanstaande. 

Zeerobben had zich ook aangemeld 
voor de organisatie van de KNVB 
voetbaldag die voor 12 juni op het 
programma staat. Echter zijn bei-
den moeilijk te combineren gezien 
de activiteiten die op het program-
ma staan voor de Voetbaldag. Het 
jeugdbestuur heeft er de voorkeur 
aan gegeven om eerst de regiocup 
voorrang te verlenen om de simpe-
le reden dat voetballers al maanden 
zitten te wachten op het spelen van 
een wedstrijd tegen een andere club. 
Eindelijk weer een uitwedstrijd. Met 
z’n allen weer op zoek naar de voet-
balvelden in de verschillende dor-
pen. Het omkleden in de kleedka-
mer. De bespreking. De warming-up 
en natuurlijk de wedstrijd. Ze heb-
ben er zo lang op moeten wachten 
en dus gaan de wedstrijden eerst 
boven de Voetbaldag. Wel gaat het 
jeugdbestuur kijken of op een later 
tijdstip deze Voetbaldag met leuke 
activiteiten voor de jeugd alsnog kan 
worden georganiseerd. Daarover la-
ter meer. Eerst de regiocup.

Waddenrobkes
Onder schitterende weersomstandigheden werd er afgelopen week weer 
gevoetbald door de allerjongsten van de club. Op de woensdagmiddag de 
training en op zaterdagochtend de onderlinge landencompetitie. Er werd 
weer volop genoten door een ieder. Morgen spelen de Waddenrobkes hun 
voorlaatste wedstrijdronde. Volgende week woensdag nog een keer trai-
nen en dan is volgende week zaterdag 12 juni de laatste speeldag van dit 
seizoen. En dan is het toch nog een lang seizoen geweest voor deze talen-
tjes. Omdat ze afgelopen winter niet in de zaal mochten spelen werden de 
trainingen alweer in februari op het veld gestart. En sinds begin maart werd 
de landencompetitie wekelijks gespeeld. Kortom, ondanks de corona een 
volwaardige competitie voor deze voetballertjes. Eerst straks maar vakantie 
vieren. Volgend seizoen keren de allerjongsten weer terug bij de Wadden-
robkes en maken de ouderen de overstap naar de JO8.  (Foto: Frans Bode)

Jeugdjournaal 
Zeerobben 

Het was afgelopen zaterdag weer 
business as usual op het Ooster-
sportpark. Onder prachtige weers-
omstandigheden werd er weer vol-
op gevoetbald door veel teams. Zo 
speelden JO13-2 en JO12-1 een 
voetvolleytoernooi. Daarnaast wa-
ren er wederom oefenwedstrijden 
tussen JO12-2 en JO11-1. Ook 
speelden JO14-1 en JO15-1 tegen 
elkaar en speelden de jongens van 
JO19-2 een oefenwedstrijd tegen 
de mannen van het vierde. Daar-
naast waren er zoals elke zaterdag 
weer toernooitjes voor de JO8/
JO9 groep en voor de JO10/JO11 
groep. 

De meiden van Zeerobben 
Wat een prachtige ervaring was het afgelopen zaterdag voor de meiden van MO13 van Zeerobben. Zij waren uitverkoren om een training af te werken in het 
Abe Lenstra stadion en wat hebben ze genoten. In het kader van het sportief partnerschap met sc Heerenveen had Zeerobben de uitnodiging ontvangen 
en maakte daar dankbaar gebruik van. En ondanks het feit dat er geen publiek aanwezig mocht zijn op de tribunes was het toch heel speciaal om in zo’n 
groot stadion te voetballen. Even in de dug-out en op de tribune zitten en even door de catacomben van het stadion slenteren. Het kon allemaal en liet 
zowel bij de meiden als bij de trainers Ruben v.d. Pol en Martin de Jong een mooie herinnering achter. Maar morgen is het weer alle hens aan dek als de 
meiden van MO13-1 het om 9.00 uur gaan opnemen in en tegen Hardegarijp in het kader van de regiocup. MO13-1 is naast Hardegarijp ingedeeld bij MKV. 
Ook de meiden van MO17-1 hebben morgen de eerste wedstrijd voor de regiocup. Zij spelen al om 10.15 uur in Heerenveen tegen Heerenveense Boys. 
Verder staan er nog wedstrijden tegen QVC, sc Bolsward en DWP op het programma. De meiden zijn weer los. Voor de vrouwen van VR1 geldt dat helaas 
niet. Voor de senioren worden er geen wedstrijden meer vastgesteld door de Bond.   (Foto: Arjen Huitenga)

Voor de JO8/JO9 en voor de JO10JO11 groep ook afgelopen zaterdag weer 
een onderling toernooi.  (Foto’s: Frans Bode)

Maar aan het spelen van deze onder-
linge partijtjes is nu een einde geko-
men nu de regiocup van start gaat. 
Lees verder het artikel elders op 
deze pagina. Voor morgen dus weer 
een lekker vol programma op het 
Oostersportpark met negen thuis-
wedstrijden. Naast de thuiswedstrij-
den zijn er ook nog eens veertien 
uitwedstrijden dus zal het weer 
drukker zijn op het Oostersportpark 
dan voorheen. Nog geen volle bak 
want publiek langs de lijn wordt nog 
steeds niet toegestaan helaas. Wel 
zijn de kleedkamers open en mag 
er weer gedoucht worden. Voor de 
leiders/trainers en chauffeurs zal er 
op het terras een koffie/thee corner 
worden ingericht zodat er toch een 
gastvrij ontvangst is voor zowel de 
vrijwilligers van Zeerobben als voor 
de bezoekers. 
Morgen beginnen de eerste wed-
strijden om 9.00 uur. 
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Wij hebben ongelofelijke haast
Maak plaats, maak plaats, maak plaats. Want de jongens en meisjes van de 
peuteropvang van ikc Prins Johan Friso hebben haast. Ze willen nog slechts 
één ding, fietsen. Zodra het weer mooi is – en dat is het gelukkig deze week 
– willen ze naar buiten. Daar wachten nieuwe rode loopfietsjes in allerlei 
gekke modellen op hen. Een ronde fiets bijvoorbeeld, waarbij niemand aan 
het stuur of achterop zit. Het plezier is van de gezichtjes van Abel, Norah, 
Lexi, Lauri en Maite af te lezen. Aan de kant fotograaf, wij willen er langs.

Aannemer A. Faber uit Bolsward is begonnen met het aanbrengen van bestrating op het parkeerterrein langs de Spoorstraat. De schelpen worden vervangen door betonstenen en de vakken 
worden netjes aangegeven. Op het parkeerterrein komen vijf parkeerplekken voor elektrische auto’s. Ter plaatse van deze plekken wordt een proef gedaan met speciale platen waarin water 
wordt opgevangen. In deze platen wordt speciale beplanting aangebracht die dit water opneemt en tegen drogere periodes kan. Hierdoor ontstaat een groen uiterlijk. In het najaar worden door 
team groen de bomen en struiken langs de Spoorstraat aangebracht. In de tussentijd wordt hier een akkerrandmengsel gezaaid. (Foto: HC - Joachim de Ruijter)

Tweede fase herinrichting Trebolbuurt van start
Deze week is aannemer Nota Infra gestart met de herinrichting van de 
Trebolbuurt, fase 2. In 2019 is het Oud Jaagpad al aangepakt en in 2020 
de Barend Visserstraat. Nu worden de Tjerk Hiddes de Vriesstraat en een 
deel van de Ambachtsschoolstraat onder handen genomen.

In het ontwerp voor de herinrich-
ting worden bestaande gezonde bo-
men zoveel mogelijk gehandhaafd. 
Bovendien worden er nieuwe bo-
men aangeplant. Ook gaat de nieu-
we inrichting niet ten koste van de 

parkeergelegenheid. De pleintjes 
krijgen een nieuwe rode bestra-
ting, waardoor ze meer opvallen. 
De werkzaamheden duren tot me-
dio september 2021. De komende 
jaren worden onder andere ook de 

Bosboom Toussaintstraat, Admiraal 
Stellingwerffstraat en Zuidooster-
singel nog aangepakt. Het ontwerp 
voor de herinrichting staat op www.
harlingen.nl/herinrichting-trebol-
buurt-fase-2

Gemeente Harlingen heeft biodiver-
siteit als één van haar speerpunten 
en wil graag meer groen in de stad. 
Wethouder Harry Boon: “We hebben 

de plannen afgestemd met de bewo-
ners en daar kwam uit voort dat bij 
een aantal enthousiaste bewoners 
een geveltuin wordt aangelegd. Zo 
wordt ook deze wijk weer een stukje 
groener. Een mooie toevoeging en 
wat mij betreft een blijvend element 
bij andere herinrichtingsplannen!”

De Trebolbuurt is in de beginjaren 
80 van de vorige eeuw opnieuw in-
gericht. Naast de bouw van nieuwe 
woningen, is het stratenpatroon in-
gericht als woonerf. Dit om de leef-

baarheid en verkeersveiligheid in de 
wijk te verhogen.
Bewoners gaven aan dat ze de in-
richting graag anders zien. Dit 
kwam naar voren tijdens de twee-
jaarlijkse wijkschouw, waarbij de 
gemeente samen met bewoners een 
ronde door de wijk loopt. Met name 
de krappe inrichting, weinig par-
keerruimte en vreemde wegenstruc-
tuur geven problemen. Vanuit de 
brandweer en Omrin (legen afval-
containers) worden deze problemen 
ook ervaren.

(Foto: HC - Joachim de Ruijter)
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Jan Hoogland wint tweede Mid-Fond vlucht 
Vrijdag 28 mei werden 218 duiven ingekorfd voor de tweede Mid-Fond 
vlucht op zaterdag 29 mei vanaf Chimay 358 km. Piet Paulusma had goe-
de voorspellingen gedaan en menige duivenmelker had daarom zaterdag 
goede hoop op een goed resultaat, maar het bleef bewolkt en daardoor 
grote verschillen in snelheid bij thuiskomst. 

De duiven gingen ze om 8. 30 uur los 
en konden de ze beginnen aan hun 
thuisvlucht naar Harlingen en de 
eilanden met een noordoostenwind. 
En op het hok van Jan Hoogland 
werden vijf duiven bij de eerste tien 
geklokt, waaronder de winnende 
prijsduif duivin 132. Om 13. 31 uur 
had zij de afstand van 358 km over-
brugd met een matige snelheid van 
1182 meter per minuut, maar toch 
nog goed voor een tiende plaats in 
het ACG samenspel A1 van 2976 
duiven. Daarin kwamen de Harlin-
ger duiven snelheid tekort voorde 
ereprijzen. Zo ook een tiende plaats 
in de kuststrook van 2726 duiven, 
Erik Alkema werd met zijn doff er de 
313 verdienstelijke tweede, snelheid 
1166 meter per minuut. Age Zijlstra 
zijn doff er de 300 werd derde met 
een snelheid van 1164 meter per 
minuut en verdiende deze week ook 
de luxe prijs. De vleesprijzen wer-
den gewonnen door Jan Hoogland, 
Sjoerd en Rutger Zwart, Henk Schr-
euder en Gerrit de Koe. 

De uitslag van deze week met 
tussen haakjes het aantal inge-
zette duiven. 
Jan Hoogland (15) 1. 4. 6. 7. 9. 13. 
17. 24. 50. 59. 95. 
Erik Alkema (19) 2. 10. 21. 48. 55. 

65. 67. 68. 72. 98. 102. 103. 106. 
107. 
Age Zijlstra (16) 3. 14. 60. 62. 64. 
78. 82. 84. 104. 
Gerrit de Koe (38) 5. 9. 31. 32. 33. 
38. 41. 42. 43. 58. 70. 71. 77. 80. 87. 
89. 100. 108. 
Lykle Bokman (30) 8. 15. 20. 28. 29. 
30. 40. 45. 46. 47. 54. 57. 61. 69. 74. 
75. 76. 85. 92. 94. 101. 
Sjoerd en Rutger Zwart en Zn (20) 
11. 16. 18. 25. 34. 35. 79. 81. 83. 97. 
99. 
Klaas van der Kuur (10) 12. 26. 27. 
39. 44. 90. 
Henk Schreuder (16) 22. 23. 36. 51. 
52. 53. 91. 96. 
Gorrie Lambregts Terschelling (14) 
37. 63. 86. 93. 
Fred Fiege Terschelling (14) 49. 56. 
73. 88. 105. 109. 
Willem & Iris Brusselman (10) 66. 

Nauta’s Schildersbedrijf neemt 
de leiding over in de Sponsor 
Competitie 
Ook werd zaterdag de Mid-Fond 
sponsor competitie vlucht vervlo-
gen, hierin heeft Nauta’s nu de 
leiding met Café Tuinzicht in de 
Nieuwstraat op twee en de derde 
plaats is voor Harlinger Courant/
Flevodruk. In deze competitie vlie-
gen de leden van Ons-Genoegen 

met hun duiven voor de diverse 
bedrijven om het kampioenschap 
in de Vitesse, Mid-Fond, Fond, Jon-
ge-Duiven, Natour en tenslotte om 
het algehele kampioenschap van 
Harlingen waar Café Tuinzicht de 
beker in moet verdedigen. 

De nieuwe stand is:
1 Nauta’s Schildersbedrijf; 2 Café 
Tuinzicht in de Nieuwstraat; 3 Har-
linger Courant/Flevodruk; 4 Visser 
Afvalinzameling, Transport en Re-
cycling; 5 Slagerij Remco Wouda op 
de Spekmarkt; 6 Harlinger Timmer-
bedrijf 06-57427688; 7 Brasserie De 
Jasmijn op de Grote Bredeplaats; 8 
Copini brillen en Contactlenzen; 9 
Roxa Duurzaam Advies; 10 Bierma 
voor al uw bestrating; 11 Harlingen 
Boeit . nl; 12 De Smulpot het lek-
kerste winkeltje van Harlingen; 13 
Smit Beheer en Verhuur Vlieland; 14 
Bouwbedrijf Bruinsma BV; 15 Hotel 
Zeezicht Vlieland; 16 Grafi sch Cen-
trum Harlingen  

Dirk Buwalda klasse apart op Chimay
Op zaterdag 29 mei 2021 vlogen de duiven van de Afdeling Friesland uit 
de Belgisch-Franse grensplaats Chimay. Van de 297 duiven van PV De 
Postduif was een duivin van Dirk Buwalda de snelste van NW Friesland.

De Friese duiven gingen afgelopen 
zaterdag om 8.30 uur los in Chimay, 
op nagenoeg 356 kilometer van 
Harlingen. Op de vlieglijn was het 
de hele dag half bewolkt bij een ma-
tige wind uit het noorden, met aan 
het eind een vleugje west erin. Om 
13.28 uur landde bij Dirk Buwalda 
in Franeker een duivin op de anten-
ne die met een gemiddelde snelheid 
van ruim 1206 meter per minuut 
de overwinning in PV De Postduif 
Harlingen voor zich opeiste. Deze 
rappe duivin was niet alleen snel in 
de vereniging maar legde daarnaast 
beslag op de tweede plaats in CCG 
De Kuststrook, achter een duif van 
Reitze Schotanus uit Sloten die een 
meer dan dertig kilometer korte-
re afstand hoefde af te leggen. Een 
doff er van Jan, Willem en Frederik 
Heeres werd tweede in de vereniging 
met een gemiddelde van bijna 1192 
meter per minuut en ook de derde 
plaats was voor de combinatie uit 
Kimswerd. In De Kuststrook was dit 
goed voor een eervolle zesde en een 
eveneens eervolle vijftiende plaats. 
De vlucht werd dit weekend gespon-
sord door vader en zoon Feike en 
Eelco Feikema. De prijzen gingen 
naar Gebroeders Heeres & Zoon, 
Willem Buwalda en Dirk Buwalda.

Tussenstand Kampioenschap 
Midfond 2021
De tussenstand van het Duifkampi-
oenschap Midfond 2021 wordt aan-
gevoerd door een doff er van Sjouke 
van der Boom. Onaangewezen staat 
Sjouke van der Boom voorlopig bo-
venaan in het Midfondkampioen-
schap 2021, gevolgd door Auke Hal-
ma, Dirk Buwalda, Rinnie & Arjen 
Riem en Gebroeders Kwast & Zoon. 

Aangewezen gaat Dirk Buwalda aan 
de leiding met in zijn kielzog Sjouke 
van der Boom, Rinnie & Arjen Riem, 
Andries Wijkstra en Gebroeders 
Heeres & Zoon.

Uitslag Chimay, zaterdag 29 mei 
2021
Dirk Buwalda (13/27) 1, 6, 18, 29, 
30, 45, 50, 52, 62, 66, 81, 88, 93
Jan, Willem en Frederik Heeres 
(14/30) 2, 3, 16, 21, 27, 28, 35, 39, 
48, 49, 53, 63, 78, 97
Andries Wijkstra (11/31) 4, 10, 19, 
36, 51, 55, 65, 67, 72, 86, 91
Willem Buwalda (14/23) 5, 12, 17, 
22, 32, 41, 46, 57, 59, 73, 75, 76, 80, 
87
Rinnie & Arjen Riem (6/20) 7, 24, 
25, 26, 33, 38
Sjouke van der Boom (12/28) 8, 9, 
13, 37, 47, 60, 79, 83, 84, 90, 92, 95
Elly Broekhuizen (4/10) 11, 89, 94, 
96
Feike & Eelco Feikema (6/19) 14, 40, 
42, 58, 74, 82
Pollie, Peter en Mark Kwast (9/33) 
15, 31, 34, 44, 54, 69, 70, 71, 77
Auke Halma (4/10) 20, 23, 98, 99
Reimer Strikwerda (4/15) 43, 61, 
64, 68
Klaas Buwalda (1/40) 56
Combinatie Heeres (1/6) 85

Bestuurslid Jan Heeres reikt de overwinningsbloemen in de open lucht uit 
aan Dirk Buwalda.  (Foto: P. Broekhuizen)

Over ’t Wad
Eilander portret 
van de familie Knop

Tussen de schelpen

n oktober 2020 volgenden veer-
tien mensen uit heel Nederland op 
de Folkshegeskoalle Schylgeralân, 
de volkshogeschool van Terschel-
ling, een schrijfcursus onder de 
titel Eilander portretten. In en-
kele dagen werden de cursisten 
voorbereid op een interview met 
een bewoner van het eiland die 
vrijwel zijn of haar hele leven op 
dit Waddeneiland heeft doorge-
bracht. Hieronder het verhaal van 
oud- fi etsenverhuurders, de fami-
lie Knop.

Door Hannie Roemersma-Rood-
ink

Het toerisme zag er vroeger anders 
uit dan nu. Zoals veel Terschellin-
gers verhuisde ook de familie Knop 
in de zomer naar de schuur achter 
het huis. De huurinkomsten vorm-
den een waardevolle aanvulling op 
het verhuren van fi etsen. Hoe an-
ders zijn de tijden nu.
Een vriendelijke Tijs Knop opent 
de deur van huize ‘Dune Poeë’. Dit 
betekent ‘het huis van oma bij het 
duin’. Mevrouw Knop zit al klaar in 
haar stoel. Zij vertelt en stuurt het 
gesprek als een kapitein, hij valt in 
en voert uit als een eerste stuurman. 
De kachel is goed opgestookt, een 
gehaakt kleedje ligt op de bank, een 
teddybeer en de poes. Mijn oog valt 
op twee planken met fotoalbums, 
vooral portretten van oud-eilanders 
en verder veel boeken over Terschel-
ling.
Geboren en getogen Terschellingers 
zijn ze, 89 en 88 jaar oud. Ouders 
en voorouders: allemaal van ‘tussen 
de schelpen’. Zij zag het levenslicht 
in een oud huisje, waar ook haar 
moeder geboren was. Het is later 
onbewoonbaar verklaard en afge-
broken. Tijs en zijn vrouw lieten op 
dezelfde plek een nieuwe woning 
bouwen voor haar nu dakloos ge-
worden moeder. Later gingen ze hier 
zelf wonen. Tijs woonde slechts een 
paar straten verderop. Lachend zegt 
hij: “Vroeger hoefde je niet zo lang 
te zoeken. We trouwden in 1955 en 

kregen vier kinderen. Drie zoons en 
een dochter, en elf kleinkinderen. 
Vijf jaar werkten we beiden in de wo-
ninginrichtingszaak van mijn vader. 
Tapijt leggen, gordijnen ophangen 
en dergelijke. Ik mocht niet varen, 
want mijn moeder was doodsbang 
van het water. Enkele kinderen en 
kleinkinderen gingen wél varen.”
“We begonnen een fi etsverhuurbe-
drijf. De smid verhuurde vijf, mis-
schien tien opgeknapte fi etsen. Wij 
begonnen als eersten met nieuwe 
fi etsen. Het was hard werken. Van 
uit bed tot op bed, zeven dagen in 
de week. We deden alles zelf, zon-
der personeel. In de winter was het 
rustiger, maar evengoed moesten de 
fi etsen nagekeken worden en in huis 
moesten dingen gedaan worden.
Het was eerst moeilijk rondkomen. 
In het seizoen verhuurden we ons 
huis tot in het kleinste hoekje. Zelf 
woonden we dan in een schuur met 
een keukentje erachter. Er kwamen 
steeds meer toeristen en meer fi ets-
verhuurbedrijven. Men zag dat er 
wat te verdienen viel. Ja, ze apen je 
na.
We hadden ook kinderfi etsen, maar 
die werden niet steeds vernieuwd. 
Ze werden goed onderhouden en 
konden dan wat langer mee. Er kwa-
men ouders met vier kinderen; dat 
waren zes fi etsen. Het huren van 
een fi ets kostte twee gulden vijftig 
en een kinderfi etsje kon goedkoper. 
Je moest het voor de mensen betaal-
baar houden. Dan kwamen ze bij je 
terug.”
“Er kwam eens een grote groep 
kinderen, nog laat met de boot. Ze 
moesten nog naar de Wierschuur in 
Oosterend fi etsen. Het was slecht 
weer en wij hebben de bagage ge-
bracht, zodat die niet nat werd. Ja 
dat deden we toen, hoor. Maar niet 
voor iedereen. Nu vragen ze je al of 
je een kleine beautycase naar Ooste-
rend wilt brengen. We leerden veel 
mensen kennen door de verhuur en 
als mensen na lange tijd nog eens te-
rugkwamen waren ze verrast dat wij 
ze herkenden. Wat beteken je nou 
voor die mensen.”
“We werkten samen in de zaak van 
1960 tot 2000. Toen namen onze 
dochter en haar man het bedrijf 
over. Zij was er geschikt voor en 
wilde het ook graag. Ze is getrouwd 
met een boerenzoon uit Oosterend 
en boeren zijn handig. In die ja-
ren was er niet veel tijd om met de 

kinderen wat te doen, behalve in 
de winter. Op zondagen werd er ge-
wandeld en zochten we naar fl essen 
langs de vloedlijn. Dat was leerzaam 
voor de kinderen. Er zaten kurken 
met zegels op, uit Italië of Rusland. 
� uis zochten we op waar dat lag. 
In de herfstvakantie gingen we met 
de kinderen naar parken, naar een 
dierentuin of naar de Efteling. Later 
reisden we met ons tweeën met de 
camper door Europa.”
Ze waren actief bij verenigingen. Me-
vrouw Knop was 27 jaar bestuurslid 
van de Unie van Vrouwelijke Vrij-
willigers. Ook nu nog komt ze uren 
te kort in een dag. Ze breit sokken 
in alle maten met de Terschellinger 
vlag en ook andere dingen. Die ver-
koopt ze in de zomer in een stalletje 
langs de weg. Van schelpen maakt ze 
muisjes. Mijnheer Knop: “Ik zong 21 
jaar bij het koor West Atletha.” La-
chend: “Ik houd van slapen en van 
strandjutten.”
“Jarenlang verbleef er een Russi-
sche jongen bij onze familie. Hij 
kwam met een groep op vakantie. 
De ouders van onze schoondochter 
betaalden de reis, hij logeerde bij 
onze jongste zoon en wij kleedden 
hem. In 2006 spoelden tienduizen-
den schoenen aan op het strand. Hij 
mocht de gejutte schoenen zelf ver-
kopen en het geld houden. Zo ging 
hij naar huis met 1100 euro. Zijn 
moeder verdiende dertig euro per 
maand. � uis was de koe doodge-
gaan. Ze konden een nieuwe kopen 
en nog meer doen met het geld.”
We nemen na anderhalf uur pra-
ten afscheid. Mijnheer en mevrouw 
Knop beleefden zichtbaar plezier 
aan het vertellen van hun verhaal. 
De vrouw des huizes: “Het net is als-
of we elkaar al heel lang kennen.”

Deze en andere portretten zijn te 
lezen in de bundel Eilander portret-
ten, te bestellen op www.overtwad.
nl/winkel/

BOEK
BESTELLEN?
www.flevomedia.nl

Niet normaal
Valt dit ook onder zwerfafval? Een buurtbewoner uit de Spiker vraagt aan-
dacht voor dit probleem: “Is een aantal maanden geleden mooie kleurrijke 
nieuwe bestrating in onze buurt aangelegd, kom je vervolgens dit tegen, 
een olielekkende auto. Je voelt je haast verplicht je auto naar de wasstraat 
te brengen en dit laten we oogluikend toe - te belachelijk voor woorden.” 
Het is niet normaal om zwerfafval te veroorzaken! Dat is de kernboodschap 
van het ‘zwerfafvalplan’ van gemeente Harlingen, dat binnen vijf jaar moet 
leiden tot: ‘De Schoonste Stad aan het Wad’. Ter herinnering plaatsen we 
een jaar lang iedere week een foto van (opgeruimd) zwerfafval. We putten 
daarbij uit de gigantische collectie van milieujutter Henk Prins, maar ieder-
een mag meedoen: redactie@harlingercourant.nl.
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Lanenkaatsen in september een stapje dichterbij!
Als we Hugo de Jonge mogen geloven, dan bestaat er een reële kans dat 
de 1,5 meter maatregel per september komt te vervallen. Dat zou voor 
het Lanenkaatsen ontzettend goed nieuws zijn, het comité ziet dan nog 
weinig barrières waardoor het Lanenkaatsen in het weekend van 10, 11 
en 12 september niet door zou kunnen gaan. Het bestuur en vrijwilligers 
zijn in ieder geval enthousiast van start gegaan met de voorbereidingen 
zoals ze dat normaal gesproken ook zouden doen in de aanloop naar het 
straatkaatsspektakel op de Lanen. Ook vanuit het publiek, sponsors en 
deelnemersveld kwamen al veel positieve reacties.

Gelukkig is het bedrijfsleven groten-
deels weer los en is ook het terras-
weer gearriveerd. De sponsorcom-
missie is weer voorbereid op pad 
gegaan om de grote trouwe groep 
met sponsors te benaderen. Een 
deel had al aangegeven het bedrag 
van vorig jaar te reserveren voor 
2021 of het jubileum. Met de ove-
rige groep heeft het comité groten-
deels contact opgenomen. “We gaan 
hierbij bedachtzaam te werk, omdat 
we sponsors die het moeilijk hebben 

(gehad) niet voor het hoofd willen 
stoten”, aldus het comité. “Elke bij-
drage is uiteraard welkom. Op onze 
website vind je alle informatie over 
onze sponsorpakketten en kun je 
je direct aanmelden. Binnenkort 
stellen we onze nieuwe hoofdspon-
sor van het Lanenkaatsen aan jullie 
voor. We bedanken Prosoft ICT voor 
de jarenlange trouwe dienst als af-
tredend hoofdsponsor.”

De brief voor de ‘vrienden van het 

Lanenkaatsen’ gaat deze week de 
deur uit. “Deze actie zijn we in 2002 
gestart en nu na 20 jaar staan er 
meer dan 200 vrienden op het bord! 
Dit is een prachtige ondersteuning 
voor het Lanenkaatsen. Uiteraard 
kunnen er altijd meer vrienden bij 
en daarom hebben we een leuke ac-
tie bedacht. Iedere vriend die een 
nieuwe vriend aanmeldt, krijgt een 
vermelding op een bal waarmee ge-
kaatst gaat worden op de Lanen in 
september.” Stuur een mail naar 
info@lanenkaatsen.nl of meld je 
aan op de website! De bijdrage voor 
2021 wordt gebruikt voor de regu-
liere kosten voor de organisatie en 
voor de aankleding van de Lanen.

Levi Pais-prijs
Op vrijdag 11 juni zal in kleine 
commissie de Levi Pais-prijs voor 
de derde keer worden uitgereikt. 

Normaalgesproken was dit de fi na-
leavond van het Lanenkaatsen ge-
weest. “We zullen op deze avond de 
opvolger van Simon van Dijk en Wil-
lem Tienstra in het zonnetje zetten 
en de Levi Pais-prijs overhandigen. 
Ook dit jaar hebben we weer een 
keuze gemaakt voor een ouwe seun, 
die in de breedste zin van het woord 
een bijzondere bijdrage heeft gele-
verd aan het Lanenkaatsen.”

Het Comité Lanenkaatsen heeft 
tweejaar geleden in samenspraak 
met Vereniging Oud Harlingen de 
naam van Levi Pais geherintrodu-
ceerd in de vorm van de Levi Pais 
Plaquette. De familie Pais speelde 
een belangrijke rol bij het ontstaan 
van het Lanenkaatsen. Op de brede 
Lanen en Ossenmarkt werd door de 
jeugd altijd al veel gekaatst, dit werd 
al gedaan voor de Eerste Wereldoor-

log. Aangemoedigd door de omwo-
nenden, die dan een paar centen of 
iets anders beschikbaar stelden en 
niet gehinderd door druk verkeer, 
was het kaatsen daar ter plaatse een 
vaak voorkomend straatbeeld. De 
familie Pais, die een groentezaak op 
de Kleine Breedeplaats had, loofde 
vaak kokosnoten of pinda’s als prijs-
je uit.

Hockeynieuws van HMHC: jeugd mag weer wedstrijden spelen
Er is lang op gewacht, maar afgelopen week kwam dan eindelijk het goe-
de nieuws voor de buitensport: er mogen vanaf 5 juni weer wedstrijden 
buiten de eigen vereniging worden gespeeld. Weliswaar in eerste instan-
tie alleen voor de jeugd tot en met 18 jaar maar ook voor de volwassen 
hockeyers en hockeysters lijken er vanaf 1 juli echt weer meer mogelijk-
heden te zijn. Ook mogen kleedkamers, douches en kantine weer open. 
Kortom, dit bijzondere hockeyseizoen krijgt op deze wijze toch nog een 
mooie afsluiting! 

Vanaf 5 juni weer 
jeugdwedstrijden
Met alle Friese clubs en de KNHB 
is intussen overleg geweest over 
het weer gaan spelen van onderlin-

ge wedstrijden. Overal staat men 
te trappelen om weer te beginnen. 
Dat betekent dus dat er vanaf 5 juni 
weer overal gehockeyd gaat worden. 
Vanwege de resterende maatregelen 

van de overheid mag er alleen in de 
regio worden gehockeyd, maar daar 
is dus meer dan genoeg animo om 
nog een aantal leuke wedstrijden te 
spelen.

Drie weekenden jeugdhockey
Concreet betekent dit dat alle jeugd-
teams van HMHC in drie weeken-
den wedstrijden zullen spelen tegen 
teams van andere Friese clubs. Dat 
gaat om 12, 19 en 26 juni aanstaan-
de. Het exacte programma wordt 
op dit moment door de KNHB uit-
gewerkt en komt op korte termijn 
beschikbaar. Houd ook de app groep 
van je eigen team goed in de gaten. 
Daarnaast blijven ook de Dames en 
de Heren teams gewoon hun onder-
linge wedstrijden spelen op de zon-
dagen.

Toch nog aantal RIVM maatrege-
len
Hoewel er dus weer meer mag, blij-
ven er nog wel een aantal RIVM 
maatregelen van toepassingen. Op 
de site van HMHC staat het actuele 
NOC NSF Sportprotocol. Voorlopig 
is er nog steeds geen publiek toe-
gestaan bij de wedstrijden en trai-

ningen. Alleen spelers, speelsters, 
trainers, coaches en anderen die 
een rol hebben rondom de velden 
mogen aanwezig zijn. Helaas mo-
gen senioren, ouder dan 18 jaar, nog 
geen wedstrijden spelen. Ook blijft 
naast het veld de 1,5 meter richtlijn 
van toepassing. En, zoals steeds, ben 
je niet fi t, kom dan niet trainen of 
spelen.

Gratis hockey groot succes
De afgelopen weken hebben vele 
Harlingers kennisgemaakt met hoc-
key bij HMHC. Dit is gratis tot de 
zomervakantie wat leidde tot vele 
nieuwe hockeyers en hockeysters 
van alle leeftijden, van de Funkeys 
tot de Trimmers. De actie loopt nog 
een aantal weken. Je kunt nog mee-
doen! Kom ook gerust mee met een 
vriend of vriendin om mee te doen 
bij een team voor jouw leeftijd. Wel 
graag even aanmelden via de site 
van HMHC.

EK Hockey in Amsterdam
Van 4 tot en met 13 juni vindt in 
Amsterdam het EK Hockey voor 
Dames en Heren plaats. Daar kun je 
gewoon naartoe en er zijn nog kaar-
ten. Er zijn al teams van HMHC die 
gezamenlijk gaan. Een mooie kans 
om dichtbij en laagdrempelig top-
hockey te zien!

Familiedag 4 juli?
Het is traditie dat HMHC het sei-
zoen afsluit met een familiedag. 
Hockey is een echte familiesport, 
voor (groot)vaders en (groot)moe-
ders, voor broertjes en zusjes. Op 
de HMHC familiedag hockeyen deze 
allemaal samen, met veel gezellig-
heid op en rond het veld, ook na de 
onderlinge wedstrijden. Het is nog 
even afwachten of het allemaal mag 
en kan, maar binnen HMHC wordt 
voorzichtig nagedacht om toch dit 
jaar nog een Familiedag te organi-
seren. Houdt dus zondag 4 juli, de 
laatste zondag voor de zomervakan-
tie, vrij. Binnenkort wordt hierover 
meer bekend.

Binnenkort weer een gewoon beeld 
aan de Westerzeedijk: teams van 
Friese clubs die tegen elkaar een 
wedstrijd spelen.Ook bij de Funkeys is veel animo om te gaan hockeyen.
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